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Biháriová

Martin ZAORA L
PROSTĚJOV Tak už na ni do-

šlo! Ještě donedávna jste 
Romanu Biháriovou mohli 

vidět, jak prodává kabel-
ky, peněženky či parfémy 
na různých místech po 
Prostějově. S výřečnou 
ženou jste se mohli se-
tkat třeba před Tescem, 
Kauflandem či Penny 
Marketem v Plumlovské 

ulici. Nyní z  ulic města 
zmizela. A Večerník ví proč!

VÍCE ČTĚTE
 NA STRA NĚ 12 Foto: Facebook

PROSTĚJOV Letos na podzim se uskuteční volby do horní komory 
Parlamentu České republiky, které se po šesti letech budou týkat i volební-
ho obvodu Prostějovska, Kojetínska a Tovačovska!  A Večerník už zná první 
čtveřici politických osobností, které do toho půjdou! O mandát senátora či 
senátorky se budou ucházet primátor Prostějova František Jura, jeho první 
náměstkyně Milada Sokolová, prostějovský zastupitel Pavel Dopita a post 
senátorky hodlá obhajovat i Jitka Chalánková! 
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Michal KA DLEC

ZNÁME
DO SENÁTU!

prvníprvní

FRANTIŠEK
JURA

MILADA
SOKOLOVÁ

PAVEL
DOPITA

JITKA
CHALÁNKOVÁ

Budou to pikantní souboje...
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Krásnou sobotu připravil pro milé 
Prostějovany řezník Krkovička a jeho 
pochopové. Masopust na náměstí 
tatíčka Masaryka se vydařil po všech 
stránkách. Lidé se pobavili, hladovci 
se nakrmili a  bohatší vrstva našeho 
obyvatelstva vykoupila všechny stán-
ky. Nekonečně nekonečná fronta se 
vytvořila u  stánku s  prdelačkou, což 
ovšem nikdy v historii prostějovského 
masopustu nebylo výjimkou. Ovšem 
donekonečna se tato lidová veselice 
zřejmě opakovat nebude. Už příští rok 

bude muset město vymyslet pro našin-
ce jinou zábavu. „Není tajemstvím, že 
tento a příští rok chceme v Prostějově 
hodně stavět. Nezbývá nám nic jiného 
než pořádně šetřit. A bohužel opasky 
budeme muset utáhnout, i co se týká 
masopustní veselice. Vepřové maso 
je bohužel čím dál dražší a  co mám 
zprávy, tak celé prase v kuse vhodné 
k zabijačce bude příští rok o sto pro-
cent dražší. A  to už si dovolit prostě 
nemůžeme. Natož abychom černou 
prdelačku prodávali jen za kačku,“ 

míní první náměstkyně primátora pro 
masopusty, plesy a podobné skopičiny 
Miládka Bitva u Sokolova. 
Masopust spojený se zabijačkou 
prasete se tedy v Prostějově konat již 
nebude. Podle informací Agentury 
Hóser se ovšem mezi konšely hledá 
jiná alternativa. „Agentura, která 
pro nás každoročně prasečí maso-
pust zajišťuje, nám navrhla, že by 
místo vepřové hostiny uspořádala 
za rok v  únoru veselici ze sójového 
masa nebo masopustní zeleninovou 

party. Uvidíme, poradíme se o  tom 
v radě města. Každopádně by to byly 
daleko levnější varianty,“ mne si ruce 
primátor Francimór Kopačka, který 
lituje ovšem toho, že výbornou čer-
nou prdelačku si už na náměstí nikdy 
nedá. „Šel jsem si vždycky dvakrát,“ 
přiznal první muž Prostějova.

Za Agenturu Hóser Majkl

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

Předplatné
levněji

608 960 042

Prostějov (mls) – Kdysi plati-
lo, že z  parkování u  nemocnice 
můžete onemocnět. Řadu let 
její pacienti, zaměstnanci i  ná-
vštěvníci čekali na nové, placené 
parkoviště. To bylo v areálu ne-
mocnice naplno zprovozněno 
2. listopadu 2015. Nějaký čas 
to trvalo, ale už nyní lze říci, že 
ani jeho kapacita čítající celkem 
149 míst dlouhodobě nestačí. 
Zaparkovat kdekoliv u  nemoc-
nice je v  poslední době stále 
větší problém a řidičů bezradně 
kroužících kolem řad aut valem 
přibývá. 

Prostějov (mls) – Novou vý-
sadbu stromů ve Vrahovické uli-
ci ve směru od železářství U Vě-
žiček k  večerce U  Bábinky by 
uvítal nejeden z  Prostějovanů. 
„V létě je tam velké horko a stín 
stromů by velmi pomohl,“ upo-
zornila Anežka B. na stránkách 
prostějovské radnice. Město 
však tuto výsadbu v plánu nemá. 
„Důvodem je kolize s  ochran-
nými pásmy inženýrských sítí,“ 
uvedli zástupci odboru správy 
a údržby majetku města. 

Prostějov (mls) – Ostrou kri-
tiku na služby České pošty ze 
strany velkého množství lidí 
nebylo možné v  poslední době 
přeslechnout. Nyní se k  nám 
dostávají i  příznivější ohlasy, 
které jen potvrzují, že „vše je 
v  lidech“. „Konečně naše stíž-
nosti byly vyslyšeny a pošta vy-
měnila nešikovnou paní za pří-
jemnou mladou slečnu. Hned 
jsem ji pochválila a  ona říkala, 
že jezdí teprve třetí den a  slyší 
to všude. Snad se slečně bude 
dařit a  ochota i  příjemné jed-
nání ji neopustí,“ vzkázala Jana 
Čapková. 
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AGENTURA

HÓSER

Náměstí se bavilo. Alespoň na 
jeden den se podařilo pořádně oži-
vit náměstí T. G. Masaryka. Davy 
Prostějovanů totiž přitáhla tradiční 
masopustní veselice a samozřejmě 
i  dobroty spojené se zabijačkou. 
Zábavu dobře režíroval velice zná-
mý řezník Krkovička, který v závě-
ru rovněž naléval „prdelačku“. 

Vandalství přibývá. Během před-
minulého týdne zatím neznámý 
vandal poškodil hned několik osob-
ních vozidel v Olomoucké ulici. Jak 
ovšem ukázal další případ, vandal-
ství tohoto druhu v  našem městě 
přibývá. Během víkendové noci 
pachatel poničil další dvě auta, zá-
novní Audi pak dokonce „rozpáral“.  

Prostějovská policie 

vyhlásila celostátní pátrání po dvojici osob.

Strážci zákona žádají veřejnost 

o pomoc při jejich dopadení — aby v případě 

zjištění místa pobytu uvedených osob 

neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodila 12. března 2008 a trvalé bydliště 
má hlášeno v okrese Prostějov. Na hledanou 
vyhlásila prostějovská policie celostátní pát-
rání dne 6. února 2024. Její zdánlivé stáří je 
v rozmezí od 13 do 15 let a měří 162 centime-
try. Bližší údaje k hledané osobě se v policejní 
databázi nevyskytují.

se narodila 20. dubna 2009 a trvalé bydliště 
má hlášeno v okrese Prostějov. Na hledanou 
vyhlásila prostějovská policie celostátní 
pátrání dne 27. prosince 2023. Její zdánlivé 
stáří je v rozmezí od 14 do 15 let, měří okolo 
136 centimetrů, má hubenou postavu, hně-
dé oči a hnědočerné vlnité vlasy. 

PO DVOJICI HLEDANÝCH

Co myslíte, jak byste zareagovali 
vy na telefonát úplně neznámého 
týpka, který vám naslibuje vy-
placení 17 tisíc dolarů z jakéhosi 
pofi derního kšeft u? Poskytli byste 
mu veškerá přístupová data k va-
šemu účtu? Čtyřiapadesátiletá 
žena z Prostějova byla tak naivní, 
že přesně toto učinila!

150 000
S vidinou, že neznámý chlápek jí slí-
bené peníze skutečně pošle, postu-
povala přesně podle jeho instrukcí. 
Poskytla mu vzdálený přístup ke 
svému bankovnímu účtu a platební 
kartě. A  bylo zaděláno na malér. 
Podvodník ženě vysál z  účtu 150 
tisíc korun! Pokud se policii podaří 
ho vypátrat, hrozí mu za podvod 
až osm let kriminálu.

•• Pondělí •• 
Není Maďar jako Maďar. „Každý Maďar může za to, že je Maďar,“ pravil 
sapér Vodička ve Švejkovi. Stát se Maďarem zřejmě toužil muž, kterého za-
čátkem týdne zastavili policisté. Cizinec jim předložil falešné dokumenty, ve 
skutečnosti však byl občanem jiného evropského státu. Nyní mu hrozí, že 
skončí ve vězení.

•• Úterý •• 
Návrat do dětství. „Moudrost nás posílá zpátky do dětství,“ napsal francouz-
ský filozof Blaise Pascal. Bohužel Richarda Šmídu do dětství nevrátila moud-
rost, ale naopak nedostatek peněz. Kvůli tomu se vloupal do chaty svých pra-
rodičů, kde strávil dětství. Z Klužínku si odvezl drahocenný porcelán a další 
věci. Kvůli tomu se objevil před prostějovským soudem.  

•• Středa •• 
Bez logiky? „Fotbal nemá logiku,“ praví staré známé přísloví. Ještě více platí 
stejné rčení pro přípravné zápasy. Snad právě proto mohl prohrát druholigový 
tým 1. SK Prostějov doma 1:2 v utkání se Třincem, desátým týmem MSFL.

•• Čtvrtek •• 
Vzpomínky i naděje. Říká se, že mládí žije z nadějí, stáří ze vzpomínek. Seni-
oři, kteří se setkali v prostějovské knihovně, žijí z obojího. Nejenže se při kávě 
a  bylinkovém čaji ohlédli za uplynulým rokem a  zavzpomínali na zajímavé 
výlety, jichž se zúčastnili, kromě toho se dozvěděli i to, jaký program je čeká.  

•• Pátek •• 
Pouze číslo. „Padesátky se nebojte!“ vzkázal všem moderátor, bavič a zpěvák 
Vladimír Hron. Na tom by možná nebylo nic až tak zvláštního, pokud by tak 
nečinil už před téměř osmi lety, kdy půlstoletí oslavil. Přestože mu už táhne 
na šedesát, věk na něm opravdu není znát a opravdu by se dalo říct, že v jeho 
případě jde pouze o číslo. Přesvědčit se o tom mohli v Určicích, kde během 
hudebního a tanečního večera vystoupil společně se skupinou Naostro.

•• Sobota ••
Skvělá příležitost. „Rád se převlékám. Jenže to jde jen o masopustu, jinak vy-
padáte jako úchylák,“ svěřil se známý tvůrce městských projektů pro veřejnost 
a kavárník Ondřej Kobza, k jehož nejznámějším projektům patří Piána na uli-
ci. Možnost převléci se a nevypadat jako úchylák dostala celá řada lidí během 
masopustu nejen v Prostějově, ale i v řadě obcí regionu.

•• Neděle •• 
Filmový labyrint. „Němý film vynalezli bratři Lumièrové, mluvící asi sestry 
Lumièrovy,“ žertoval svého času komik Vlasta Burian. Zabloudit ve Filmovém 
labyrintu mohli všichni, kteří na stejnojmennou akci zavítali do Vrchoslavic.

Zdroj: meteocentrum.cz
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RYCHLÉ INFO

KRIMI ÈÍSLO

Nezisková organizace Partnerství 
pro městskou mobilitu opět při-
chází s jarní výzvou 10 000 kroků. 
Zapojíte se do akce i vy? 

10 000

Skvělý moderátor a  bavič uváděl 
hudební a  taneční večer v  Urči-
cích. Navíc návštěvníkům bálu 
zazpíval se skupinou Naostro. 

Foto: internet

Jeden z  prostějovských seniorů 
vyjádřil své obavy ze série uzavře-
ných obchodů a  pekáren, ve kte-
rých inspektoři SZPI našli různý 
nepořádek a mrtvé potkany

„7 DNÙ V KOSTCE“
Za uplynulými 

Martin Zaoral 

RU
BRI
KY

PLUMLOV Říká se, že z lesa vás vyžene medvěd 
a z domu macecha. Tento medvěd, který byl k vi-
dění v lesích nad kempem Žralok v Plumlově, 
však neměl děti z  lesa vyhánět, ale naopak je 
tam přitáhnout. Na první pohled by se zdálo, že 
se tam zaběhl z některého z masopustních prů-
vodů, které o uplynulém víkendu prošly řadou 
obcí celého regionu. Ve skutečnosti to však bylo 
jinak: objevil se tam již koncem prázdnin v rámci 
Pohádkového lesa Plumlovských nadšenců.

Martin ZAORA L

 Foto: Martin 
Zaoral

FOTO
TÝDNE
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… na článek zveřejněný na straně 3 PROSTĚJOVSKÉHO 
Večerníku vydaného dne 27. 11. 2023 s titulkem:

„Potrefená husa kejhá nejvíc, město Prostějov podnikne
další kroky proti zastupiteli Matyáškovi při jeho kupčení

s množstvím členů plaveckého klubu.“ 

Výrok: 1. „Dotaci 830.000,- Kč mohl plavecký oddíl dostat už v únoru,
ovšem magistrátní kontrola přišla na to, že právě Matyášek

v žádosti o dotaci úmyslně nadsadil počet členů klubu, aby dostal nejen od 
magistrátu, ale i Národní sportovní agentury více peněz!“

Požadovaná odpověď ing. Aleše Matyáška:
Žádná správní kontrola neskončila zjištěním, že Ing. Matyášek v žádosti 
o dotaci úmyslně nadsadil počet členů klubu, aby dostal více peněz. 
Žádost o dotaci nepodal plavecký klub, ale TJ Prostějov pro všechny 
svoje sportovní oddíly. Podle předběžné veřejnosprávní kontroly, která 
skončila v květnu 2023, je skutečný počet členů TJ Prostějov

1.046 oproti spolkem evidovaných 1.052, tedy rozdíl 6 osob.
Rozdíl 6 členů nemá vliv na výši dotace.

Výrok: 2. „Následná kontrola prokázala, že vykazoval (Ing. Matyášek)
20 neexistujících členů a 143 dětí s naprosto pochybným členstvím.“

Požadovaná odpověď ing. Aleše Matyáška:
U 20 svých aktivních členů TJ Prostějov kontrolnímu orgánu nedodal 
přihlášky k členství ani prohlášení o členství. Tyto dokumenty byly 
zajištěny až po skončení kontroly.

U 143 osob uznal kontrolní orgán jejich členství
na základě prohlášení o členství, aniž by toto označoval

jako „pochybné“ nebo „náhradní“ členství. 
Všechny osoby, které spolek evidoval pro účely 

čerpání dotací, fyzicky existují. 

Výrok: 3. „Bylo prokázáno, že jste čerpal finanční prostředky neoprávněně,“ 
nebral si servítky první muž Prostějova František Jura (ANO 2011).

Požadovaná odpověď ing. Aleše Matyáška:
Kontrolní orgán v Protokolu o výsledku předběžné veřejnosprávní 

kontroly dotace poskytované z rozpočtu statutárního města 
Prostějova u žadatele o dotaci – TJ Prostějov z 17. 5. 2023 doporučil, 

aby TJ Prostějov dotaci z rozpočtu města obdržela.

Žádné pochybení spolku neshledala ani Národní sportovní agentura. 
Závěr o tom, že by spolek čerpal finanční prostředky neoprávněně, 

nevyplývá z žádného z provedených správních řízení.
Neexistuje ani žádné pravomocné rozhodnutí,

ze kterého by tento závěr vyplýval.
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S blížícím se jarem se přibližuje také tradiční 
akce 10 000 kroků, konkrétně její dubnová 
výzva. Zvu na ni naše občany opakovaně 
a rád to udělám znovu. Chůze je přirozeným 
způsobem pohybu a velmi snadnou cestou, 
jak udělat něco pro svoje zdraví. Je dobrá 
nejen pro nás, kteří máme „sedavé zaměst-
nání“, ale pro kohokoliv, kdo chce zlepšit 
svoji tělesnou kondici. Pokud v tom někomu 
nebrání vážné zdravotní důvody, mohou se jí 
věnovat příslušníci všech generací od malých 
dětí až po naše seniory. Není nutné si pořizo-
vat žádné nákladné vybavení, do ulic našeho 
města nebo do okolní přírody se dá vyrazit 
v tom nejpohodlnějším, co doma najdete. 
Cílem výzvy 10 000 tisíc kroků samozřej-
mě není ujít každý den příslušnou vzdále-
nost, ale především začít se chůzi aktivně 
věnovat. Chůzi můžete zapojit do svého 
denního režimu třeba jen tím, že na poš-
tu, na návštěvu u známých nebo na menší 
nákup vyrazíte pěšky. Anebo se rozhodne-
te prozkoumat okolí svého bydliště, jindy 
krásnou přírodu za městem a uděláte si del-
ší procházku nebo kratší výlet. Neváhejte, 
sám na sobě jsem opakovaně pozoroval, jak 
je zapojení do této akce skvělé. 

František JURA,

PROSTĚJOV 

„Vytuněné“ jarní 
počasí s  hřejivým 
sluníčkem přálo sobotní-
mu masopustu v Prostějově. 
Náměstí u muzea bylo po většinu 
dne přeplněno usmívajícími se návštěvníky 
a řezník Krkovička měl s pašíkem i vařením prde-
lačky co dělat!  (mik)

PODROBNOU REPORTÁŽ NAJDETE NA STRA NĚ 20

zalilo
 slunce

Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Už jsme si zvykli, že 
ve městě můžeme potkat zajíce, ba-
žanta, lasici, kunu a další volně ži-
jící zvířata, mezi které patří i černá 
zvěř. Ovšem takový podnájemník, 
který se usadil ve dvorním traktu 
jednoho z  domů na náměstí Spo-
jenců, tady ještě viděn nebyl. Je 
jím zrzavá liška Bystrouška, kterou 
se zatím marně pokouší odchytit 
městští strážníci. 
„Obyvatelé nás oslovili  s prosbou 
o  odchyt. Máme tam umístěn 
sklopec, zatím se ale zrzku chy-
tit nepodařilo,“ sdělil Večerníku 
ředitel Městské policie Prostějov 
Libor Šebestík. Jak redakci potvr-
dil jeden z  místních, lišku původ-

ně považovali za zatoulaného psa.
Podle myslivce Jana Tomana není 
přítomnost šelmičky z  rodu psovi-
tých u  lidských obydlí žádnou vý-
jimkou: „Lišky obecné jsou všežra-
vé, loví myši, drobný hmyz, šneky 
nebo žížaly, ale i   žáby, občas zajíce 
divokého a různé ptáky. Pochutnají 
si i na ovoci. Ve městě pak vybírají 
odpadky u  popelnic či hledají po-
travu v kompostech. A noru klidně 
vymění za jednoduché obydlí pod 
zahradními domky, chatkami, 
skalkami a podobně.“
Zrzavá krasavice sice na lidi neútočí, 
je ale nebezpečná jinak. Může totiž 
přenášet vzteklinu, tasemnici liščí, 
psinku či prašivinu.  (kib)

V centru se usadila liška

Bystroušku

lovíloví

MÁLEM ZABILA

BRNO, PROSTĚJOV V polovině července 2022 se 44letá Kateřina K. veselila v občerstvení 
Na rybníčku v Říční ulici ve Vrahovicích. Na jejím popíjení by nebylo nic špatného, kdyby 
s sebou neměla dvouleté dítko, které už v provozovně fackovala a nadávala 
mu. Posléze se s golfovým kočárkem a 2,3 promile alkoholu vydala na cestu. 
Napřed narazila do zaparkovaného auta a pak strčila kočárek pod projíždějící 
BMW. Jen díky rychlé reakci řidiče nedošlo k neštěstí. Matka minulý pátek 
u brněnského krajského soudu dostala pětiletý trest za pokus těžkého ublí-
žení na zdraví. Navíc musí podstoupit protialkoholní léčbu.

Kristýna BOHATOVÁ

Matka si odsedí 
5 let

SYNA!
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PROSTĚJOV Velice nepříjemný zvuk požárního alarmu drásal uši 
minulé úterý hodinu před polednem zhruba stovce zákazníků ob-
chodního domu Zlatá brána v  centru Prostějova. Poplach vyhnal 
lidi ven, na některých bylo dokonce vidět, že propadli menší panice. 
O pár minut později už zaměstnanci obchoďáku interním rozhlasem 
všechny uklidňovali. „Vraťte se, je to omyl!“ 

Michal KA DLEC
Požární poplach ve Zlaté bráně vy-
strašil v úterý před polednem zhruba 
sto zákazníků. Ti velice spěšně opus-
tili obě patra obchodního domu. 
„Najednou začal pištět alarm, tak 
jsme všichni rychle utekli ven. Bylo 
to nepříjemné. Někteří se tlačili ven 

tak rychle, že pár lidí před nimi mělo 
co dělat, aby neupadlo na zem,“
popsala Večerníku mladá účastnice 
události. Zanedlouho se lidé stojící 
před Zlatou bránou dozvěděli, že se 
mohou vrátit dovnitř, protože došlo 
k omylu... „Ve Zlaté bráně budujeme 
nové prodejny a  z  důvodu staveb-
ních prací došlo k úniku prachu na 

čidlo, které spustilo alarm. Poplach 
byl zrušen, ale v mezičase zákazníci 
začali opouštět naše obchodní cent-
rum dle spuštěných pokynů,“ vysvět-
lila Večerníku o dva dny později Karla 
Otavová, manažerka Zlaté brány. 
No nic, stane se... Aspoň si lidé moh-
li požární poplach řádně nacvičit! 
„Každopádně jsme se přesvědčili, že 
všechna zařízení jsou nastavena a fun-
gují správně tak, jak by bylo třeba 
v případě skutečného požáru. Zákaz-
níkům se ale za vzniklé nepříjemnosti 
omlouváme a děkujeme za spoluprá-
ci,“ dodala na závěr Karla Otavová. 

VYHNAL ALARM
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Tradičně už několik let dosahuje prostě-
jovský magistrát velmi dobrého hospodář-
ského výsledku. Jak exkluzivně Večerníku 
potvrdil primátor statutárního města Pro-
stějova Miroslav Pišťák, rovněž výsledky 
rozpočtu za rok 2013 jsou velmi dobré. Je 
až neuvěřitelné, že přestože byl plánován 
schodkový rozpočet s deficitem přesahují-
cím 110 milionů korun, je konečný výsle-
dek v plusových hodnotách! 
„Finanční hospodaření města v  roce 2013 
skončilo kladným saldem příjmů a výdajů ve 
výši 3,36 milionu korun. Znamená to tedy, 
že jsme skončili s tímto přebytkem. Je ovšem 
třeba zdůraznit, že ve schváleném rozpočtu 
na rok 2013 jsme počítali se ztrátou ve výši 
přesahující sto deset milionů korun, takže jde 

o  velice příznivý výsledek,“ uvedl konkrétně 
první muž magistrátu Miroslav Pišťák. Jen 
pro ilustraci – příjmy města byly v  loňském 
roce plánovány ve výši 744,41 milionu korun, 
skutečnost pak činila 792,56 milionu, což 
znamená plnění příjmů na 106,47 procenta. 
Naopak výdaje byly schváleny ve výši 854,51 
milionu korun, zatímco skutečnost činila jen 
789,20 milionu korun. Výdaje tak byly čer-
pány pouze na 92,36 procenta. „Je potřeba 
zmínit tu skutečnost, že aby mohl být loň-
ský rozpočet vyrovnaný, zapojili jsme do něj 
takřka osmaosmdesát milionů korun z našich 
finančních rezerv,“ upřesnil k výsledkům hos-
podaření města za loňský rok prostějovský 
primátor. Večerník dále zajímalo, pokud tedy 
loňský rozpočet skončil kladně s přebytkem, 

jak město naloží s „přebytečnými“ finančními 
prostředky a zda se mohou využít pro investi-
ce v roce 2014. „Tady bych byl velmi opatrný, 
vůbec bych nechtěl tvrdit, že máme nějaké 
přebytečné finanční prostředky. Při přípravě 
rozpočtu na rok 2015 bude znovu zapotřebí 
zapojit finanční rezervy města. Nevylučuji ale, 
že ještě v tomto roce, pokud to bude potřebné 
a nutné, můžeme o určitém navýšení výdajů 
jednat,“ připustil možné investice primátor, 
který ale jedním dechem dodal: „A ještě chci 
zdůraznit, že co se týká roku 2013, hovořím 
o  předběžném výsledku rozpočtu. O  defini-
tivních číslech bude jednat Rada města Pros-
tějova, finanční výbor a poslední slovo budou 
mít při projednávání a  schvalování výsledků 
hospodaření zastupitelé.“ 

STÍNY MINULOSTI
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Možná by byly „na skladě“ i atraktiv-
nější články, které Večerník přesně před 
deseti lety vydal. Ovšem tento padl do 
oka hned. Proč? Protože podobné „zá-
zraky“, ovšem v daleko větším měřítku, 
se opakovaly v  dalších letech doslova 
jako přes kopírák. Nevíme, jak se v Pro-
stějově plánují roční rozpočty města, ale 
konečné výsledky jsou skoro vždycky 
skutečně „překvapující“. Naplánován je 
vždy deficitní rozpočet, aby se následný 
rok konstatovalo, že město hospodařilo 
přímo fantasticky a  konečný sčot do-
padl přesně naopak. Tedy přebytkem. 
Nejinak tomu bylo i vloni. Takže pokud 
je i  na rok 2024 plánováno ztrátové 
hospodaření města, nebojte se, ono to 
nějak dopadne... (mik)

NESKUTEÈNÉ! Z plánovaného

PROSTĚJOV „Kvůli němu jsem přišla úplně o vlasy, obočí, zuby i nehty. Kvůli psychickému kolapsu a vlek-
lým zdravotním problémům nemám šanci najít normální zaměstnání. Nedostává se mi peněz na léky, které
by tlumily mé bolesti. Až do smrti mě čeká život pod hranicí chudoby v bytě, jehož opravu si nemohu dovolit,
a přežívání jen na pečivu,“ takto uzavírá svůj obsáhlý dopis PROSTĚJOVSKÉMU Večerníku žena, která dle
vlastních slov naletěla elegantnímu podvodníkovi Michalu Zatloukalovi (51). Rodák ze Šternberka obíral ženy
nejen v našem regionu. I proto povstal dávný Stín minulosti prostějovského „fešáka Huberta“ Miroslava Janiše.

Martin ZAORA L
Štíhlý, elegantní muž s  lehce pro-
šedivělými vlasy a brýlemi. Michal 
Zatloukal ze Šternberka na první 
pohled působil veskrze seriózním 
dojmem. Další body mu zejména 
u žen přidávalo dobře padnoucí ob-
lečení, luxusní vůz, řeči o podnikání 

i časté dovolené v zahraničí. Ve sku-
tečnosti se však jednalo o protřelé-
ho podvodníka. Ač měl na krku 18 
exekucí a  trestní stíhání za pod-
vod ve výši 1,5 milionu korun na 
celkem 12 lidech, přesto balamu-
til ženy dál. Kvůli tomu opakova-
ně skončil před prostějovským 
soudem.

Jak se k  nám nyní doneslo, chlapík 
obíral ženy nejen z  našeho regionu, 
ale doslova z celé republiky. „Michal 
Zatloukal mi odpověděl na inzerát. 
Zahrnul mě zprávami, snažil se mě 

co nejrychleji navštívit. Sliboval mi, 
že mi pomůže s  rekonstrukcí bytu. 
Za své mi pak opravil baterii v kou-
pelně. Po měsíci mě zmanipuloval 
k  tomu, abych si vzala půjčku 100 
tisíc korun. Neustále mi opakoval, 
že když to uděláme rychle, hned 
mi všechno vrátí, protože podniká 
a peníze potřebuje pouze přechodně. 
Přitom dobře věděl, že úroky budou 
vysoké a na splácení padne celý můj 
tehdy částečný invalidní důchod,“ na-
psala do Večerníku čtenářka z Mladé 
Boleslavi, která článek Večerníku 
o svém „osudovém muži“ objevila na 
našich webových stránkách. 

Následovalo to, co následovat muse-
lo. Protřelý podvodník se při vracení 
peněz pouze vymlouval a  vymlouval. 
Nejprve na covid, pak na vysoké daně 
a na spoustu dalších věcí. Žena se psy-

chicky zhroutila, její již tak podlomené 
zdraví dostalo natolik zabrat, že přišla 
o  práci a  skončila na antidepresivech 
v plném invalidním důchodu. Ten v je-
jím případě činí 10 tisíc korun měsíčně. 
„Z  toho splácím onu půjčku, bydlení 
a nezbývá mi už ani na jídlo, takže jím 
pouze pečivo a  občas něco z  potravi-
nové banky. Michal Zatloukal to vše 
dobře ví, přičemž se mi vysmíval, že si 
za mé peníze koupil mobil, který stál 
35 tisíc korun,“ dodala žena, jež se na 
nás obrátila zejména kvůli tomu, aby 
před podvodníkem varovala i  ostatní. 
„Většinou okrádá ženy o deset let starší, 
než je on sám. Buď jim ukradne úspo-
ry, nebo je zmanipuluje, aby si nabraly 
půjčky,“ zdůraznila.  

Michal Zatloukal rozhodně není
jediný podvodník svého druhu.
Prostřednictvím zástupu pod-

vedených mohli řadu let čtenáři
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku
sledovat osudy prostějovského
„fešáka Huberta“ čili Miroslava
Janiše. Ten úspěšně mámil peníze
z  desítek, ne-li stovek osamělých
a zranitelných žen zcela prokazatel-
ně více než 15 let. Pravděpodobně
tak ovšem činil po celý svůj dospě-
lý život. I on se s nimi vždy sezna-
moval na inzerát, pokaždé jim po
krátké známosti sliboval společnou
budoucnost. Dokázal si tak přijít
na miliony korun. Jeho sladký život
plný podrazů však měl neuvěřitelně
trpký konec. V březnu 2016 byl od-
souzen k 6,5 roku vězení, následně
zdemoloval plumlovský dům, který
řadu let opravoval. Do basy nako-
nec nenastoupil, vyhnul se jí však
pouze tím, že ve svých devětapade-
sáti letech spáchal sebevraždu. Zda
bude mít i obdobný příběh Micha-
la Zatloukala stejně hořkou pointu,
se teprve uvidí.

ANIANI NA

 Foto: Facebook

obral
Michal Zatloukal (51) donutil ženu, aby si vzala 100tisícovou půjčku

KRISTÝNA BOHATOVÁ špatném zdravotním stavu,“ připo-
mněla předsedkyně spolku Mourek 
Prostějov Jana Seifriedová s  tím, že 
kapacita spolku není neomezená. 
„Denně řešíme velké množství tele-
fonátů se žádostí o  příjem či odchyt 
nemocných a  bezprizorních koček. 
Snažíme se, bohužel pomoci všem 
není v  našich silách,“ posteskla si. 
Mourkovi můžete přispět i nadále po 
celý rok, a  to na transparentní účet  
2101329031/2010. 
Na samotný závěr ještě náměstkyně 
primátora Marcela Župková Večer-
níku potvrdila, že na letošní rok bylo 
z městského rozpočtu na kastraci ko-
ček schváleno 460 tisíc korun. 
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„Nechejte kastrovat kočky,“ vyzývá
náměstkyně primátora Marcela Župková

PROSTĚJOV Tři týdny provozu má 
za sebou prostějovská Výdejna po-
travinové pomoci ve Svatoplukově 
ulici. Podle ředitele Azylového cen-
tra Jana Kally se těší velkému zájmu 
lidí, kteří se ocitnou ve složité život-
ní situaci a  potřebují pomoc. A  jak 
zdůrazňuje náměstkyně prostějov-
ského primátora Marcela Župková, 
výdejna je určena i pro seniory. A ti 
bohužel o této službě zatím nevědí...

Kristýna BOHATOVÁ
„Výdejnu využívají hlavně maminky 
s dětmi a osoby registrované na Úřadu 
práce ČR,“ vypočítal Jan Kalla s tím, že 
trvanlivé potraviny, které výdejna nyní 
poskytuje, pochází z  programu Potra-
vinová a materiální pomoc nejchudším 
osobám III (POMPO) spolufinanco-
vaného z prostředků Evropské unie. Jak 
dodal, časem k nim přibydou i potravi-
ny ze zásob Potravinové banky a  také 
drogistické zboží. 

Náměstkyně pro sociální oblast Marce-
la Župková zdůrazňuje, že využít ji mo-
hou i senioři: „Zatím není jejich zájem 
o pomoc velký, což přičítám zejména 
faktu, že o  ní nejsou informováni. 
Apeluji proto i na rodinné příslušníky 
či známé, ať povědomí o  této mož-
nosti šíří. I senioři se mohou ocitnout 
ve finanční nouzi, kdy jim potraviny 
z banky pomohou.“
Výdejna se nachází ve Svatoplukově 
ulici 29, otevřena je v pondělí od 13.00 
do 15.00 hodin a v pátek od 10.00 do 

12.00 hodin. „Zájemce sdělí základní 
údaje, tedy jméno, příjmení rok naro-
zení a důvod využití výdejny, a dostane 
balíček potravin. Na další výdeje je mu 
vystavena kartička s datem odběru po-
travin, které může odebírat maximálně 
jedenkrát týdně,“ vysvětluje náměstky-
ně primátora Marcela Župková.  
Bližší informace zájemci dostanou 
na telefonu 725 145 541, který je do-
stupný každý všední den v  době od 
7 do15:30 hod, nebo na  e-mailu vydej-
napv@seznam.cz. 

i pro senioryi pro seniory
Výdejna potravinové pomociVýdejna potravinové pomoci

PROSTĚJOV Předminulý tý-
den schválili prostějovští radní 
statisíce korun na to, aby na 
vrahovickém Sídlišti Svornos-
ti rostla kvalitní veřejná zeleň 
v místech, která byla v loňském 
roce regenerována. Mnohé oby-
vatele sídliště ale minulý týden 
vyděsilo něco úplně jiného. 
Něco, co s  udržováním zeleně 
na prvním pohled nemá nic 
společného. Právě naopak... 
Už od minulého pondělí začali 
pracovníci společnosti FCC Pro-
stějov pomocí pásky omezovat 
vstup pro veřejnost do parčíku 
podél Hloučely mezi pivovarem 
a  právě vrahovickým Sídlištěm 
Svornosti. „Jednak to nařídilo 

město z  důvodu bezpečnosti, že 
předpovídají silný vítr. A  jednak 
se tady bude kácet,“ prozradil 
muž v montérkách. A měl pravdu. 
Už v úterý se z parku ozýval hluk 
motorových pil. „Berou to hodně 
zostra, zatím pokáceli tak dvacet 
letitých stromů,“ lomila rukama 
seniorka ze sídliště. Té se nelíbilo, 
že se kácí stromy v  parčíku, kam 
často chodí se svým pejskem na 
procházky. „Na základě povolení 
odboru životního prostředí jsme 
v parčíku nechali pokácet 19 stro-
mů. Podle odborníků šlo o stromy 
v  havarijním stavu,“ vysvětlila 
Večerníku Marcela Župková, ná-
městkyně primátora pro životní 
prostředí v Prostějově.  (mik) 

Padlo celkem 19 stromů!
 

Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Do konce února 
tohoto roku mohou občané, orga-
nizace nebo spolky nominovat na 
Cenu města Prostějova za rok 2023 
jakoukoli významnou osobnost 
nebo kolektiv, jejichž práce zname-
ná přínos pro město Prostějov.
Osobnosti a  kolektivy, které výrazně 
napomohly ke zvýšení prestiže města 
v jakékoli oblasti své činnosti, si zaslou-

ží naše uznání. „Oceňované obory čin-
nosti nijak nevymezujeme, abychom 
tím nezúžili výběr nominovaných. 
Cena města Prostějova byla poprvé 
udělena za rok 2005. Za tu dobu byla 
udělena mnoha osobnostem, jejichž 
práce je velmi rozmanitá. Od šíření 
demokracie přes celoživotní práci v di-
vadelnictví až třeba po činnost literární, 
hudební či sportovní,“ uvedla Alena 

Vrtalová, mluvčí prostějovské radnice. 
K nominaci je třeba uvést jméno a pří-
jmení osoby nebo název kolektivu navr-
žených na ocenění, dále za jakou činnost 
by měli navržení kandidáti cenu získat 
a podpis a kontakt na navrhovatele. 
„Nominace je třeba doručit na po-
datelnu Magistrátu města Prostějova 
do 29. února 2024,“ dodala důležitou 
skutečnost Alena Vrtalová.  (mik) 

Nominujte osobnosti na Cenu 
mìsta Prostìjova. Do konce února!



pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL

Urostlý Richard Šmída pochází z  cyklis-
tické rodiny. Na chalupě svých prarodičů 
v  Klužínku strávil podstatnou část dětství. 
S ostatními chlapci lítal po dědině a nadělal 
nejednu klukovinu. V  těch bohužel pokra-
čoval i v době, kdy byl dospělý. Mimo mno-
ha dalších průšvihů se na chatu opakovaně 
bez dovolení vracel, občas tam bral třeba 
„holky z  Fiesty“, jindy se do ní vloupal jen 
proto, aby s kamarády oslavil své 18. naroze-
niny. Jeho poslední návrat z konce loňského 
února se mu však stal osudným. 

Z  Brna do Klužínku dorazil se svojí tehdejší 
přítelkyní Helenou Šicovou. I ona byla v mládí 
velmi dobrou sportovkyní, vystudovala školu 
pro žokeje a závodně se věnovala parkuru. Její 
život ovšem zásadním způsobem pozname-
naly drogy. Kvůli nim přišla i o svoji nyní už 
devítiletou dceru, která je prakticky od svého 
narození v péči prarodičů. 
Oba bývalí sportovci skončili na úplném 
dně. Společně se dali dohromady v maleb-
ném areálu Havlišova Mlýna, kde Šicová 
v té době pracovala. Z něj se v ukradeném 
karavanu vydali na šílenou jízdu po repub-
lice. Ta skončila v  Klužínku, což je malá 
obec na Konicku. Tam Richard Šmída trávil 
dětství, po divoké hádce se svojí partnerkou 
jej to tam táhlo. Dorazili z Brna a ubytovali se 

zhruba na tři dny. Aby se dostali dovnitř, mu-
seli rozbít okno od kuchyně. Dál už se nijak 
neskrývali. Před odjezdem sbalili drahocenný 
porcelán, obrazy, kříže a další cennosti. Pak od-
jeli na jižní Moravu, kde vynosili ukradené věci 
do kůlny. Netrvalo dlouho a sbalila je policie. 

Helena Šicová následně putovala do vězení, 
kam měla již před časem nastoupit. „Krátce 
před naším odjezdem jsem se dozvěděl, že 
moje babička je vážně nemocná. Rodina mi 
měla vyplatit 400 tisíc z dědictví, kterého jsem 
se kvůli svým dluhům vzdal. Myslel jsem, že si 
to tímto způsobem vyberu, ale byla to chyba. 
Prostě jsem tu chatu vybral. Babičce, která 
jako jediná z  rodiny se mnou ještě mluvila, 
jsem se už omluvil,“ vyjádřil se u soudu Richard 
Šmída, který svoji vinu přiznal.  

Z celého lupu toho pár moc nezískal. „Dostal 
jsem tři tisíce za obrazy a tři tisíce jako zálohu 
za porcelán Rosenthal, za který bych normál-
ně mohl získat třeba i 80 tisíc,“ svěřil se Šmída, 
s nímž se spoluobžalovaná kvůli jeho chování 
již rozešla. 

Během úterního hlavního líčení soud velmi 
podrobně zjišťoval, zda spoluobžalovaná Šico-
vá věděla, že její tehdejší partner chatu svých 
prarodičů vyloupil, či nikoliv, také nakolik 
„významná“ byla její pomoc. Ani po několika 
hodinách však rozsudek nepadl. Obžalovaný 
Richard Šmída se totiž odvolal proti rozsudku, 
jímž jej soud za krádež karavanu poslal na 18 
měsíců do vězení. Soud proto musí vyčkat, až 
bude rozsudek pravomocný. Hlavní líčení tak 
bylo odročeno.
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ZE SOUDNÍ SÍNĚ

Richard Šmída
z Prostějova místo závodění

na kole krade 
PROSTĚJOV Nese jméno bývalého mechanika české cyklistické reprezentace. On sám však má s tátou vlek-
lé spory a s rodinou se nestýká. Od cyklistiky se vydal na úplně jinou dráhu. Po návratu z vězení a čtyřech 
letech na svobodě se společně se svojí družkou Helenou Šicovou svévolně ubytoval na chatě svých prarodi-
čů v Klužínku na Konicku. Z ní pak v ukradeném karavanu odvezli drahocenný porcelán a celou řadu dalších 
věcí. Uplynulé úterý 6. února kvůli tomu pár stanul před prostějovským soudem. 

kde prožilkde prožil
dětství

Škody jsou odhadnuty na více jak půl milionu korun!
PROSTĚJOV Tyto vandalské činy se v Prostějově začínají rozmáhat 
a policisté zatím nejsou schopni pachatele dopadnout. Po řádění van-
dalů v Olomoucké ulici v Prostějově si možná jiní ničitelé vybrali ke 
své „zábavě“ ulici Plumlovskou. Obytné vozidlo a také velmi zánovní 
Audi se staly terčem ostrého útoku vandalů, kteří v noci během před-
minulého víkendu napáchali škodu za vice než 565 tisíc korun. 

Michal KA DLEC
V noci na sobotu 3. února neznámý 
pachatel poškodil dvě zaparkovaná 

vozidla v  Plumlovské ulici v  Pro-
stějově. „Jejich majitelé odhadli 
škodu přes půl milionu korun. 
Vandal nejprve poškodil a vnikl do 

obytného vozidla Fiat Bürstner. 
Za sebou zanechal škodu 65 tisíc 
korun. Pachatel rozbil na vozidle 
plastovou výplň okna, poškodil zá-
mek dveří, poničil lino na podlaze 
a potrhal roletu. Navíc odcizil tyč 
s  klikou na markýzu a  montážní 
klíč. Pachatel v řádění pokračoval 
a tentokrát si vybral vozidlo Audi 
A6. Na něm téměř rozpáral dveře 
u řidiče. Z venku celé auto poško-
dil, poničil dveře, zrcátka, skla, 

lak na karoserii i kliky na dveřích, 
které odlámal. Provozovatel vozi-
dla v tomto případě odhadl škodu 
na půl milionu korun,“ uvedl Libor 
Hejtman, tiskový mluvčí Krajského 
ředitelství Policie ČR v  Olomouci. 
Jak vzápětí dodal, i v případě dopa-
dení hrozí pachateli jen směšný trest. 
„Pachateli hrozí za přečin krádeže 
a poškození cizí věci trest odnětí svo-
body až na jeden rok,“ potvrdil mluv-
čí krajské policie Libor Hejtman. 

PROSTĚJOV Uvěřila podvod-
níkovi a bude roky splácet dluh! 
Policejní zprávě se pomalu ani 
nechce věřit. Tedy hlavně se ne-
chce věřit tomu, že člověk může 
být tak hloupý. A paní podvede-
ná neznámým člověkem, nechť 
nám tedy odpustí...
Čtyřiapadesátiletou ženu z  Pros-
tějova neznámý pachatel připravil 

o  150 tisíc korun, když ji na po-
čátku února nalákal na vyplacení 
necelých 17 tisíc dolarů. „Muž 
ženě zavolal a  namluvil jí, že má 
u jejich společnosti na starém účtu 
s kybernetickou měnou částku té-
měř 17 tisíc dolarů. Překvapená 
žena muži uvěřila. S vidinou, že jí 
peníze pošle, postupovala podle 
jeho pokynů. Poskytla mu vzdále-

ný přístup ke svému bankovnímu 
účtu a platební kartě. Pachatel ne-
lenil a  bez jejího vědomí uzavřel 
na ženu půjčku na 150 tisíc korun, 
kterou ihned vybral,“ popsala pod-
vodné jednání Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitel-
ství Policie ČR v Olomouci. 
Pachateli hrozí za přečin podvodu 
a  další dva trestné činy trest od-

nětí svobody na tři léta až osm 
let. „Nenechte se zlákat iluzí o vy-
placení peněz, které údajně leží 
na vašem starém účtu. Jedná se 
o podvod! V žádném případě ne-
povolte neznámým osobám vzdá-
lený přístup do vašeho počítače 
nebo telefonu,“ vyzývá veřejnost 
mluvčí krajské policie Miluše Za-
jícová.  (mik)

Chtìla dolary, vzala si pùjèku!
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Původní
zpravodajství

KRISTÝNA BOHATOVÁKRISTÝNA BOHATOVÁ

Náměstkyně primátora 
Marcela Župková 
je v  kočičí proble-
matice jako doma. 
„Musím ocenit 

spolupráci se spol-
kem Mourek, který 

toulavé kočky odchytává 
a kastruje. Bohužel existuje stále 

mnoho lidí, kteří na možnost kastra-
ce svých koček nereflektují. Populace 
těchto zvířat se tak neustále navyšuje,“
posteskla si náměstkyně primátora. 
Zároveň připomněla, že prostějovský 
magistrát poskytuje finanční příspěvek. 
Do roku 2021 to bylo na kastraci první 
kočky 300 korun bez rozdílu pohlaví 
a na každé další zvíře 150 korun v da-
ném kalendářním roce. „Od počátku 
roku 2022 rada města příspěvek na 
kastraci zvýšila. Občanům poskytuje 

příspěvek až do výše 1 000 korun na 
kastraci kočky a až do výše 600 korun 
na kastraci kocoura. A  to za každou 
kočku a kocoura v daném roce,“ vypo-
čítala Marcela Župková.
Jak Večerník posléze zjistil, za rok 2023 
bylo podáno 337 žádostí, poskytnutý 
finanční dar města občanům byl pak 
v  souhrnné výši 388 270 korun. Vy-
kastrováno bylo 430 kocourů a koček.
O  zatoulané kočky nebo kocoury se 
pak v  Prostějově stará kočičí útulek 
Mourek. „Nedávná sbírka pro Mour-
ka vynesla přes 30 tisíc korun. „Cel-
kem 31 183 korun darovali lidé do 
pokladničky na náměstí T. G. Masa-
ryka do veřejné sbírky určené pro ko-
čičí útulek Mourek. Samo město při-
dalo dalších 20 tisíc, na konto spolku 
tak poputuje více než 51 tisíc korun,“
vyčíslila náměstkyně prostějovského 
primátora Marcela Župková. Peníze 
využije Mourek, který děkuje všem 
dárcům, především na krmení a ošet-
ření nalezených koček.
„Stále apelujeme na chovatele koček, 
aby zvážili kastraci a předešli dalšímu 
nekontrolovatelnému množení. Zví-
řata mnohdy končí na ulici ve velmi 

Modernizace
vzduchotechniky

Prostějov (mik) – Rada města Pro-
stějova schválila rozpočtové opatření 
ve výši 114 757 korun na moderni-
zaci vzduchotechniky v  Národním 
domě. V  loňském roce proběhla 
v  Národním domě výměna stávající 
regulace vzduchotechnického zaříze-
ní v  suterénu vedle strojovny a  bylo 
vybudováno nové dálkové ovládání, 
respektive zrušeno ruční ovládání 
v místnosti u divadelního sálu a do-
šlo k nahrazení digitálním mobilním 
ovládáním. Zhotovitelem prací je na 
základě uzavřené smlouvy společnost 
Menerga Czech. „Při této akci však 
bylo zjištěno, že je potřeba instalovat 
dva nové frekvenční měniče. Původ-
ní záměr byl využít stávající měniče, 
proto jejich výměna nebyla součástí 
uzavřené smlouvy o  dílo. Až při in-
stalaci nové řídicí jednotky vzducho-
technického zařízení bylo zjištěno, 
že stávající měniče neumožňují plné 
využití modernizovaného řízení 
a ovládání vzduchotechniky,“ vysvět-
lil náměstek primátora Jiří Rozehnal.
Zhotovitel předložil cenovou nabídku 
na výměnu dvou frekvenčních měni-
čů ve výši 114 757 korun včetně DPH. 

Prostějov (mik) – Radní na svém 
jednání odsouhlasili nezvýšení nájem-
ného a  pachtovného o  míru inflace 
u nájemních smluv uzavřených s měs-
tem. Dle oficiálních údajů Českého 
statistického úřadu činila míra inflace 
10,7 procenta za rok 2023. „Navyšová-
ní o inflaci je sjednáno v rámci většiny 
nájemních a  pachtovních smluv na 
užívání majetku města, zejména u po-
zemků a  nebytových prostor. V  pří-
padě nájemních a pachtovních smluv 
evidovaných na odboru správy a údrž-
by majetku města se jedná zejména 
o  pronájmy pozemků užívaných jako 
odstavné plochy, zahrady, pro umístě-
ní staveb a  reklamních poutačů, dále 
o  pachty zemědělských pozemků či 
pronájmy reklamních ploch, movitých 
věcí a některých objektů. U smluv evi-
dovaných u správce městských budov 
společnosti Domovní správa Prostějov 
se jedná zejména o pronájmy prostor 
sloužících k podnikání,“ říká první ná-
městkyně primátora Milada Sokolová 
s  tím, že důvodem je skutečnost, že 
v loňském roce bylo nájemné a pach-
tovné uživatelům městského majetku 
zvýšeno o  míru inflace, tedy o  15,1 
procenta, a  letos tak město dále ná-
jemné a pachtovné navyšovat nechce. 
Důvodem je především snaha nezatě-
žovat občany a  podnikatele působící 
na území města Prostějova dalším 
zdražováním. 
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„Nechejte kastrovat kočky,“ vyzývá„Nechejte kastrovat kočky,“ vyzývá
náměstkyně primátora Marcela Župkovánáměstkyně primátora Marcela Župková

PROSTĚJOV S koloniemi bezprizorních koček se město potýká již několik let. Zejména na sídlištích 
je situace stále kritická, kolonie čtyřnohých bezdomovců se neustále rozrůstají. I když magistrát 
poskytuje na kastraci finanční příspěvek, mnoho majitelů svým kočičím souputníkům dopřává 
luxus stálého plození. S následky si hlavu mnoho z nich neláme.

i pro seniory
Výdejna potravinové pomoci

PROSTĚJOV Jediné únorové jed-
nání Rady statutárního města Pros-
tějova se uskuteční v úterý 13. úno-
ra a  konšelé budou mít na stole 
program s  více než pěti desítkami 
bodů k projednání. Mezi nimi bude 
i  velké překvapení v  podobě rezi-
gnace stávajícího jednatele Lesů 
města Prostějova Filipa Lonského. 
„Hned v  úvodu úterního zasedání 
budeme projednávat výsledky Val-
né hromady společnosti Lesy města 
Prostějova a  hned nato se budeme 
zabývat vyhlášením výběrového ří-
zení na jednatele této společnosti,“ 
potvrdil primátor Prostějova Franti-

šek Jura. Radní budou v  úterý dále 
projednávat obsáhlou zprávu měst-
ské policie a  její analýzu stavu ve-
řejného pořádku za rok 2023. „Dále 
se budeme zabývat dalším nákupem 
uměleckých děl, šestou změnou 
Územního plánu města Prostějova, 
dotacemi do oblasti sportu a  vzdě-
lávání a na programu máme rovněž 
schvalování hned několika rozpoč-
tových opatření ke stavebním inves-
ticím,“ dodal první muž Prostějova 
František Jura s  tím, že radní také 
budou hovořit o  přípravách jedná-
ní zastupitelstva, které se uskuteční 
v úterý 27. února.  (mik)

Radní budou
v úterý jednat

PROSTĚJOV Pochází z  Bruntálu, 
během uplynulých let se však stihla 

zapsat do povědomí velkého množství lidí po celém Prostějově. Výmluvná 
žena se dala do řeči prakticky s každým, kdo šel kolem, až nečekaně často se 
jí přitom dařilo vymámit z lidí nějaké peníze, které však vracela jen velmi 
sporadicky. Dle informací Večerníku, které k nám doputovaly hned z něko-
lika zdrojů, však na Hromnice musela po zásluze nastoupit do vězení.
S  Romanou Biháriovou bydlící v  tzv. 
parlamentu na Šárce se čtenáři Večer-
níku mohli poprvé setkat loni v dubnu. 
Tehdy se na nás obrátila dcera osmdesá-
tileté paní, která cikánce půjčila 28 tisíc 
korun. Několik týdnů po zveřejnění 

článku se stal malý zázrak a stará paní své 
peníze dostala zpět. Ne všichni ovšem 
měli takové štěstí. „Paní Biháriová mi 
slíbila nějaké oděvy, dala jsem ji tedy 
5  000 korun. Ani po roce mi žádné 
oblečení nedala a  ani nevrátila pení-

ze. Dovolat se jí nedalo, doma jsem ji 
nikdy nezastihla. Po pravdě řečeno už 
jsem to vzdala a  ani nečekám, že ně-
kdy své peníze dostanu zpět. Za blbost 
se prostě platí,“ svěřila se nám jedna 
z  Prostějovanek, jejíž totožnost má re-
dakce k dispozici. Právě ona naznačila, 
proč musela upovídaná žena nakonec 
za mříže. „Byla viněna z toho, že prodá-
vá falešné značkové zboží. Kromě toho 
jsem slyšela, že si od jedné ženy žijící 
v domě s pečovatelskou službou ve Fin-
ské ulici půjčila 300 tisíc korun a dosud 

je nevrátila. Nechápu, jak jí mohl někdo 
takovou sumu půjčit, i když je mi jasné, 
že ona to s  lidmi fakt uměla. Dokázala 
neuvěřitelným způsobem hrát na city,“ 
shrnula žena s tím, že je více než prav-
děpodobné, že podobným způsobem 
dokázala obalamutit v  Prostějově vel-
ké množství důvěřivců. „Když jsem se 
svým problémem přišla na policii, tak 
mi řekli, že to není trestný čin, protože 
pět tisíc je na to málo. A takových přípa-
dů bylo určitě opravdu hodně,“ uzavřela. 

(mls)

„Půjčené peníze jsem již musela oželet,“ svěřila se napálená žena

PROSTĚJOV Konec roku bývá mnohdy 
bouřlivě slaven a  ruku v  ruce se silvest-
rovskou nocí vznikají na majetku města 
Prostějova nemalé škody. Po tom posled-
ním Silvestru právě nyní město Prostějov 
sečetlo škody, k nimž během posledního 
prosincového a  prvního lednového dne 
došlo v různých lokalitách Prostějova. 
Ty jsou letos sečteny na téměř 43 tisíc ko-
run! „Vandalové se nejčastěji zaměřují na 
odpadkové koše, které dokážou zcela zničit. 
Škoda se pak každým rokem šplhá do výše 

desítek tisíc korun. Finance, jež budeme 
muset vložit do oprav a do nákupu nových 
nádob, mohly sloužit daleko smysluplněji, 
například na podporu seniorů, škol či třeba 
opravu chodníků,“ uvedla Jana Gáborová, 
tisková mluvčí prostějovského magistrátu. 
Během oslav konce roku 2023 došlo v uli-
cích města k poškození nebo úplnému zni-
čení celkem 17 kusů odpadkových košů, 
škoda byla vyčíslena na 43 tisíc korun. Van-
dalům padla za oběť i dvě skla u autobusové 
čekárny. Tam škoda činí 6 tisíc korun.  

Všechny podklady předá ma-
gistrát Policii ČR k  zahájení 
šetření poškození majetku 
města. Po jeho ukončení, 
pokud nebude dohledán pa-
chatel, bude následně škoda 
předána k  uplatnění pojistné-
ho plnění z  pojištění majetku 
města.  (kib)

17 ROZKOPANÝCH KOŠÙ,
„VYSKLENÉ“ 2 ZASTÁVKYSILVESTR:

➢ z titulní strany
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Sofie HUŇKOVÁ
6. 2. 2024 | 49 cm | 3,34 kg

Prostějov

Dominik KANKOVSKÝ
5. 1. 2024 | 51 cm | 3,65 kg

Hluchov

Anna KUČEROVÁ
4. 2. 2024 | 50 cm | 3,08 kg

Prostějov

Denis TULEJA
6. 2. 2024 | 47 cm | 3,26 kg

Dobromilice

Leila TULEJOVÁ
6. 2. 2024 | 50 cm | 3,35 kg

Dobromilice

XENIE BRITA 

VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek pořizujeme každou středu v porodnici Nemocnice 
Prostějov. Pokud již miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, aby snímek 
miminka byl zveřejněn na  této straně Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na svě-
tě“, zašlete fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz a dodejte k tomu údaje: 
jméno a příjmení miminka, datum narození, výška a váha při narození a také ad-
resu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako dárek graficky redakčně zpracova-
ný obrázek. Pro snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt. Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

V Nemocnici AGEL Prostìjov mohou zamìstnanci 
Z Z NEMOCNICE ...NEMOCNICE ...

PROSTĚJOV (Gabriela Lefenda, tisko-
vá mluvčí společnosti Agel) Nemocni-
ce AGEL Prostějov je další nemocnicí 
skupiny AGEL, kde budou mít zaměst-
nanci možnost využít PEER podporu. 
Tato služba je poskytována zdravotní-
kům, kteří buď prošli kritickou, streso-
vou událostí, nebo potřebují kolegiální 
psychickou podporu v  dlouhodobém 
přetížení. Nenahrazuje však odbornou 
psychologickou péči. Jde o základní pod-
půrná opatření a kroky v rámci primární 
a sekundární prevence. 
„PEER je kolega zdravotník, který prošel 
speciálním výcvikem v  certifikovaném 

kurzu. Jeho úkolem je poskytnutí podpory 
kolegovi či kolegyni v obtížné situaci, která 
se může zdát až bezvýchodná. Pomoci mu 
zorientovat se v myšlenkách, emocích nebo 
prožívání situace a  najít z  nich cestu ven,“ 
vysvětluje Mgr. Ivana Branická, vrchní sestra 
Interního oddělení Nemocnice AGEL Pro-
stějov.
PEER podpora by měla patřit mezi základ-
ní způsoby péče o zdraví zdravotníka – jako 
o  člověka, který sám pečuje o  druhé. Je 
poskytována v  situacích, při nichž došlo 
k  psychickému zasažení profesionálů, nej-
častěji při výkonu práce zdravotnických 
pracovníků. Může se jednat o náraz akutní 

události, stejně jako o  chronické zatížení 
nebo přetížení. PEER program podává prv-
ní psychickou podporu, která je vedena vy-
cvičeným zdravotníkem. Cílem programu 
je podpořit zdravotnického pracovníka, za-
saženého psychicky nadlimitně zátěžovou 
situací. PEER podpora patří mezi benefity 
péče o  zaměstnance organizace a  vychází 
z osvědčeného modelu používaného v řadě 
zemí. „Věříme, že PEER podpora přispěje 
k posílení mentální pohody našich zaměst-
nanců a  vytvoří bezpečné prostředí pro 
sdílení zkušeností a  emocí,“ uzavírá Mgr. 
Marie Jouklová, hlavní sestra Nemocnice 
AGEL Prostějov.
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Ne, nebojte, nezbláznil jsem se, ale 

je to právě dvacet pět let, co se 
přestal oficiálně v  lodní dopravě pou-
žívat signál SOS, který má v Morseově 
abecedě signál tři tečky tři čárky tři 
tečky. Jak již řečeno, signál SOS je od 
svého vzniku spjat s Morseovou abece-
dou. Kombinace těchto tří písmen byla 
zvolena pro svůj jednoduchý zápis: tři 
tečky, tři čárky, tři tečky (· · · − − − · · ·).
Taková sestava se snadno pamatova-
la a  příjemce ani nemusel být příliš 
znalý morseovky, přesto ihned poznal 
význam signálu. Oficiálně se začalo 
volání SOS používat v roce 1908, kdy 
nahradilo do té doby několik použí-
vaných signálů – například SSS, DDD 
nebo CQD. K  prvnímu praktickému 
využití signálu došlo v  roce 1909, 
tedy před 115 lety. Signál SOS vyslala 
britská loď mířící na Azory. V červnu 
1909 byla loď Slavonia britské společ-
nosti Cunard na cestě z New Yorku do 
Terstu s mezipřistáním na Gibraltaru. 
Na přání cestujících v první třídě zamí-
řil kapitán Arthur George Dunning na 
Azory. Loď se ale v husté mlze odchý-
lila od kursu a v noci z 9. na 10. červ-
na najela na útes Ilhéu da Baixa Rasa 
u  ostrova Flores. Ve srovnání s  o  tři 
roky pozdější zkázou Titanicu sice ne-
šlo o nijak tragickou událost, nicméně 
byl to historický přelom: Radista totiž 
krátce po nehodě poprvé v  dějinách 
mezinárodní námořní plavby vyslal do 
světa signál SOS. Signál SOS zachytila 
dvě německá plavidla, která byla po-
blíž, a přispěchala na pomoc. Lodě Ba-
tavia a Prinzess Irene odvezly cestující 
do Neapole, zatímco posádka musela 
vyčkat do konce měsíce, kdy ji britský 
parník Lusitania včetně nákladu kávy 
a mědi odvezl do Anglie. Pozdější po-

kusy vyprostit Slavonii selhaly, loď se 
později během bouře rozlomila a  po-
topila. Lusitanii pak poslala za války 
v roce 1915 ke dnu německá ponorka. 
V éteru byl ale i po zavedení jednotné-
ho nouzového signálu zmatek, proto-
že stále docházelo k  vysílání oficiálně 
zrušených signálů. Když se 15. dubna 
1912 začal potápět Titanic, jeho po-
sádka vyslala nejprve signál CQD, 
SOS zaznělo až o něco později. Mož-
ná i tragédie Titanicu ukončila zmatek 
v používání různých signálů a SOS se 
stal mezinárodně uznávaným a právo-
platně používaným kódem pro krizo-
vé situace. K  dalšímu pokroku došlo 
až v roce 1927. Tehdy byla sjednocena 
frekvence pro vysílání tohoto signálu. 
Jenže v té době již začínalo telegrafické 
vysílání vytlačovat klasické rádio a  na 
významu nabýval hlasový signál May-
day, který se stal oficiálním výrazem pro 
nouzové situace. Během druhé světové 
války se ještě signál SOS používal v ně-
kolika mutacích, jako třeba SSS. Do 
konce roku 1998 pak Morseovu abece-
du používali už pouze zaoceánské lodě.

Signál SOS není mrtvý ani dnes. 
Naopak znovu ožívá a  jak se zdá, 

tato zkratka hned tak ze života ne-
zmizí. Přestože se nejedná o  oficiální 
zkratku, záchranáři na mořských po-
břežích čas od času tento signál zare-
gistrují a  samozřejmě na něj reagují. 
V posledních letech se intenzita těchto 
volání dokonce znovu zvyšuje. Jedná 
se zejména o signály malých lodí nebo 
soukromých plavidel, jež se ocitnou 
v  nesnázích. Uplatnění stále nachází 
i  Morseova abeceda, kterou využívají 
radioamatéři nebo vojáci. Se zkratkou 
SOS se ale můžeme setkat i  na sou-
časných moderních přístrojích. SOS 

tlačítko má řada mobilních telefonů 
určených pro seniory a  podobným 
systémem jsou vybaveny také nejno-
vější moderní automobily. Jedná se 
o  systém eCall, který v  případě nou-
ze automaticky zavolá tísňovou linku 
112 anebo jej může využít i  posádka 
stisknutím takzvaného SOS tlačítka. 
SOS telefony jsou také u  většiny ev-
ropských dálnic.

Signál SOS se stal notoricky zná-
mou zkratkou a  ani jeho oficiální 

zrušení před dvaceti pěti lety nevedlo 
k  jeho zapomnění. Moderní metody 
komunikace vládnou současnému 
světu, ale zkratka SOS je stále synony-
mem pro všechny tyto způsoby nou-
zových volání a signálů.

Minulé pondělí jsem šla na nákup do Penny Marketu a padl mi do oka nový auto-
mat v pasáži. Tak jsem ho šla omrknout a byla jsem zděšena. Automat obsahuje 
balíčky HHC za 200, 400 a 500 korun! Pro ty, kteří nevědí, o co se jedná, tak je to 
další z mnoha kanabinoidů pocházejících z konopí. Tahle žhavá novinka dorazila 
na český trh z USA. Onu „šmakuládu“ si může zakoupit kdokoliv, tudíž i malé 
děcko. Jsem otřesena, že majitel pasáže Hloučela automat povolil! Říkám si, kam 
tohle všecko spěje. Mezi nežádoucí účinky patří úzkost, závratě, nespavost, para-

noia, zrychlená srdeční frekvence a další neduhy. Rodiče budou muset být hodně 
obezřetní, aby se jim dítě neintoxikovalo takovým šmejdem. Je smutné, že regu-
lovaný obchod s drogami jako kratom nebo HHC dostal od naší vydařené vlády 
zelenou. Zastánce a propagátor volně dostupných drog je Ivan Bartoš (Piráti). 
To je úroveň, tuhle stranu volí jemu podobní. Toto nabízet dětem může jedině 
někdo zvrhlý a nemorální. Člověku se z toho dělá opravdu na nic. Fetky to budou 
obhajovat, to je jasné.   Yveta Soldánová, Prostějov 
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Mohla by se cyklostezka vyèistit? 
Během uplynulého víkendu jsme s  rodi-
nou využili krásného únorového počasí, 
a  když se v  neděli oteplilo až na deset 
stupňů nad nulou, poprvé po dlouhé době 
jsme ze sklepa vytáhli kola. S manželkou 
a dvěma malými dětmi jsme po cyklostez-
ce okolo Hloučely zamířili do Mostkovic. 
Naprosto chápu, že takové věci se asi dějí 

až na jaře, ovšem stálo by za úvahu zřejmě 
už teď, zda by město mohlo nechat asfal-
tovou cyklostezku vyčistit. Vždyť lidé na 
kolech už tudy projíždějí v daleko větším 
měřítku už teď. Nejde přece jen o  nás. 
A  na asfaltu je bláto či nanesená vrstva 
shnilého listí. Nestálo by to skutečně za 
úvahu?  Jiří Dvořáček, Prostějov 

Tøetí liga by byla ostuda 
Určitě nejsem jediný, kdo si v  uply-
nulých dnech povšiml čtyř vysokých 
stožárů s  umělým osvětlením na fot-
balovém hřišti Za Místním nádražím. 
Věřím, že tyto reflektory se stanou 
novou dominantou města. A  protože 
bydlím na přilehlém sídlišti, rád pozo-
ruji i ostatní stavební ruch na hřišti. Ani 

se raději neptám, kolik nové hřiště pro 
prostějovské fotbalisty bude stát. Ale 
je dobře, že město takový sportovní 
stánek bude mít. Teď už zbývá pouze 
jedno, aby fotbalisté udrželi stůj co stůj 
druhou nejvyšší soutěž! Byla by to ostu-
da, aby se na moderním hřišti hrála třetí 
liga!  Petr Forejtek, Prostějov 

Tato otázka se v uplynulých třiceti le-
tech řešila už několikrát. Hlavně s vý-
stavbou supermarketů na periferiích 
Prostějova na začátku devadesátých 
let se rapidně snížila návštěvnost ná-
městí T. G. Masaryka. Najednou byla 
zapomenuta doba, kdy za totality 
bylo prostějovské náměstí opravdu 
centrem obchodního ruchu a  hlavně 
v  odpoledních hodinách tady nebylo 
téměř k  hnutí. A  je jedno, že to bylo 

třeba i  kvůli frontám na toaletní pa-
pír, banány nebo čerstvé maso. Lidí 
tady bylo prostě jako much. A  o  za-
žitých zvyklostech z  období první re-
publiky, kdy se po náměstí takzvaně 
korzovalo ve svátečních šatech, na 
to už asi nemá vůbec cenu ani vzpo-
mínat. Podívejte se dnes na centrum 
Prostějova, například v  sobotu nebo 
v  neděli odpoledne. Ani noha, když 
tedy pomineme pár osob „zalez-

lých“ v kavárnách. Je tohle normální?
Vymírající náměstí se podařilo „oživit“ 
zhruba před deseti lety, kdy se tehdejší-
mu vedení magistrátu podařilo jednak 
konečně zavést pěší zónu a jednak začít 
pořádat před radnicí, na kuželně i před 
muzeem nové kulturní a  společenské 
akce. Ano, tehdy se našinec do centra 

vrátil, brzy se ale uká-
zalo, že je to jen kvůli 

těmto akcím nebo v  zimě kvůli touze 
zabruslit si na mobilním kluzišti. Ale co 
dál? V posledních dvou letech se hlav-
ně na náměstí T. G. Masaryka projevu-
je velká bolest. Čím dál více obchodů 
zůstává prázdných. Jeden obchodník 
za druhým to balí. Nedávno oznámila 
konec i  oblíbená provozovna s  občer-
stvením Dési. „Náměstí přestalo být 

dobrou adresou,“ uvedla hlavní důvod 
majitelka Karla Gottwaldová. Mimo 
toho zmínila i vysoké nájmy a neocho-
tu města zabývat se problémy obchod-
níků z náměstí. Těžko v tuto chvíli říct, 
proč se zrovna teď dostává centrum 
Prostějova do další krize. Zřejmě to 
bude chtít další „chytrou hlavu“ na rad-
nici, která vymyslí nějaký spásný plán. 
A raději dřív, než bude pozdě a náměstí 
se vylidní úplně.

Michal KADLEC
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KLADKY Problémy s  táním sněhu 
nemají pouze organizátoři Mistrov-
ství světa v biatlonu v Novém Městě 
na Moravě. Výrazné oteplení zasáh-
lo také jediný lyžařský areál na Pros-
tějovsku. A to natolik, že musel ales-
poň na nějaký čas uzavřít provoz. 
Vlek v  Kladkách se naposledy rozjel 
v neděli 4. února. „Od středy jsme jej 
chtěli opět uvést do provozu, ale už to 

kvůli oblevě nešlo. Na sjezdovce sice 
umělý sníh stále leží, ale kdyby na něj 
najela rolba, tak by udělala víc škody 
než užitku,“ konstatoval Jiří Křeček 
z  TJ Sokol Kladky spravující areál. 
Bude to tedy znamenat předčasný 
konec celé lyžařské sezóny v regionu? 
„Naděje umírá poslední. Věříme, že se 
ještě výrazněji ochladí, sníh přimrzne 
a my svah budeme moci dosněžit,“ re-

agoval Jiří Křeček s tím, že předpověď 
počasí minimálně pro nadcházející tý-
den nic takového neslibuje. Provozo-
vatelé jsou v tuto chvíli rádi alespoň za 
to, že v  dosavadním průběhu sezóny 
mohly do Kladek zamířit všechny ob-
jednané lyžařské kurzy. „Jezdily ze ši-
rokého okolí, třeba u nás dvakrát byly 
děti z Mateřské školy v Želči,“ uzavřel 
Jiří Křeček.  (mls)

pro Večerník

původní
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Všichni jsme blázni, ale jen 
někteří si to dokážou naplno užít. 
Právě takoví vyráží v  převleku 
za medvědy, mrtvoly, kominíky, 
jeptišky, klauny, pohádkové či 
hororové postavy do ulic svých 
vesnic, aby pobavili sebe i  své 
sousedy. Za to se jim vždy dos-
tane jednohubek, chlebíčků, 
sekané, koláčků, štrůdlu, čaje 
a samozřejmě také slivovice.

Asi nejvíce hrdí jsou na ostatkovou 
tradici v Pivíně. Vše zde začalo už 
v roce 1967, když si parta mladých 
ukradla tzv. ostatkové právo 
v  nedalekých Vřesovicích. Hned 
následující rok si zde uspořádali 
první ostatke. Slaví je zde přesně 
tak, jak to dělávali jejich prapředci. 
Inspiraci přitom našli v  knize 
prostějovského starosty z dob Ra-
kouska-Uherska Ondřeje Přikryla. 
„U  nás je vše založeno na chase, 
která si v  sobotu ráno od pana 
starosty převzala ostatkové právo 
vlády nad obcí. Následně jsme se 
vydali na průvod obcí, mnozí naši 
sousedé nás už netrpělivě vyhlíží 
a  běda, kdybychom se u  nich 

nezastavili. Abychom to všechno 
v  pohodě stihli, museli jsme se 
rozdělit na dvě skupiny,“ popsal 
Jiří Vrba z  pořádající divadelní 
společnosti Větřák. Právě on jako 
jediný slavil pivinské ostatke už 
55krát. „Během normalizace jsme 
byli v  Pivíně jediní, kteří s  tím 
nepřestali. Po revoluci se to začalo 
dělat široko daleko. Jsem moc 
rád, že i  tady u nás to už přebírají 
mladí, kteří by se beze mě už 
klidně obešli. Dokud ale žiju, tak si 
to nemohu nechat ujít,“ zdůraznil 
Jiří Vrba. 
Po průvodu se všichni sešli v míst-
ním kulturáku na Ostatkové ve-
selici s  právem. Chasu během ní 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...aneb jsme s vámi u toho...
Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko

Nadýchal 2,5 promile
V  pátek 2. února večer police-
jní hlídka zastavila projíždějící 
vozidlo značky Mercedes v  obci 
Doloplazy. Policisté v  rámci do-
pravní kontroly podrobili řidiče 
dechové zkoušce na alkohol. 
Jednačtyřicetiletý muž při ní na-
dýchal téměř dvě a  půl promile 
alkoholu. Muži hrozí za přečin 
ohrožení pod vlivem návykové 
látky trest odnětí svobody až na 
jeden rok, peněžitý trest nebo 
zákaz činnosti. 

Ukradl součástky  
Mezi 1. a  4. únorem neznámý 
pachatel odcizil z budovy v Kral-
icích na Hané upínací součástky 
k  soustruhu CTX Beta za 280 
tisíc korun. Jednalo se o  dva 
kleštinové upínače nástrojů, 
dva naháněné nástroje axiální 
i radiální a vrtáky. Pachateli hrozí 
za přečin krádež trest odnětí svo-
body na jeden rok až pět let nebo 
peněžitý trest.
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Divoké koèky na Bìliskách 
Plumlov (mls) – Toxoplazmózu, 
boreliózu či vzteklinu. Tyto nemoci 
mohou přenášet divoké kočky. Zvířata 
jsou nebezpečná zejména pro děti, 
které si hrají na pískovištích, kam se 
chodí kočky vyměšovat. Právě tento 
problém řeší aktuálně v  Plumlově, 
a to konkrétně v lokalitě na Běliskách. 
Vedení města již navázalo kontakt s or-
ganizací, jež by měla tento problém 
pomoct řešit. 

Jízdní øády busù se zmìní 
Prostějovsko (mls) – VKoordinátor 
integrovaného dopravního systému 
Olomouckého kraje (KIDSOK) 
zveřejnil návrhy na úpravu jízdních řádů 
od 3.  března. Na Prostějovsku by se 
měl týkat dvou linek mezi Prostějovem 
a  Konicí. Spoj na trase přes Ptení 
vyjíždějící z Prostějova původně ve 13:00 
hodin by měl být opožděn o 10 minut, 
naopak spoj na trase přes Přemyslovice 
vyjíždějící ve 4:30 naopak uspíšen o  5 
minut. S  případnými připomínkami 
k výše uvedeným návrhům změn jízd-
ních řádů pro autobusovou dopravu se 
lidé mohou obracet na zástupce jednot-
livých měst a  obcí, jejichž obyvatel se 
změny týkají. 

Rekonstrukce zbrojnice 
Kostelec na Hané (mls) – V  červnu 
2021 si hasiči z  Kostelce na Hané 
převzali novou hasičskou zbrojnici. Díky 
tomu mohli po řadě let opustit nevyho-
vující prostory ve dvoře místní radnice. 
Právě ty by měly v dohledné době projít 
rekonstrukcí. Vedení města již schválilo, 
že v této věci podnikne potřebné kroky. 

Mají novou cisternu 
Rozstání (mls) – Novou cisternovou 
automobilovou stříkačku CAS 20 Tatra 
získali dobrovolní hasiči z Rozstání. Stalo 
se tak v pátek 2. února v sídle HZS Olo-
mouckého kraje, kde bylo pro potřeby 
jednotek dobrovolných hasičů II. a  III. 
kategorie předáno celkem 7 podobných 
vozidel.    

RYCHLÉ INFO

PIVÍN Bavit se umíme sami! To je hlavní vzkaz všech aktérů letošního masopustu v obcích 
regionu. V sobotu 10. února se po celé řadě vesnic potulovaly nejprve organizované, s přibý-
vajícím časem pak čím dál více roztroušené skupinky originálních a vtipných masek. Nejdelší 
a hlavně už 55 let nepřerušenou tradici má masopust neboli po hanácku ostatke v Pivíně. 
Tradice je zde stále velmi živá, na průvod obcí se tu vydalo zhruba šedesát maškar včetně 
úplně malých dětí. Snad ještě nikdy v historii jim nebylo takové teplo jako letos. 

Foto: Martin Zaoral  
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chcete-li vyrazit za hranice mìsta

Ostatky v Pivíně
Pětapadesátý ročník tradiční akce v Pivíně už začal v sobotu, kdy proběhl průvod masek a Ostatková zábava 
s  právem v  kulturním sále. Oslavy budou v  Pivíně pokračovat i  v  úterý 13. února, kdy bude pokračovat 
Ostatková zábava bez práva za doprovodu Markovanky od 18.00 hodin. Až ve 22.00 hodin je pak v plánu 
i zakončení veselí, kdy přijde na řadu pochování Barborky basy.  

Vše o ženách v Němčicích 
Další divadelní pátek v  kině Oko 
v  Němčicích nad Hanou je tady! 
V  pátek 16. února od 19:30 bude 
možné zajít na komedii Vše o  ženách 
v podání kroměřížské populární skupiny 
„nepopulárních“ herců. 

Po stopách konických osobností
Město Konice zve všechny na druhou komentovanou vycházku 
městem. Její premiéra se setkala s  poměrně značným ohlasem. 
Tématem vycházky tentokrát budou Významné osobnosti Konice. 
O  nich budou průvodci vyprávět na zajímavých místech. Start 
vycházky je plánován na neděli 18.  února od 13:00 hodin od 
zámku v Konici. 

VRBÁTKY Tady si dávejte velký 
pozor. Ohrozimský kopec, jehož 
stav den co den naštve stovky řidi-
čů, má zdatného konkurenta. Stala 
se jím silnice vedoucí z Prostějova 
do Vrbátek. Zatímco ještě přede 
dvěma týdny byla komunikace 
v  relativně slušném stavu, nedáv-
no se její stav radikálně zhoršil. 
„Běžná“ jízda po ní se stala nebez-
pečnou. I proto se v místě objevily 
značky omezující doporučenou 
rychlost na 20 kilometrů za hodi-
nu. To však rozhodně není řešení, 
a  tak nás zajímalo, kdy se silnice 
dočká opravy. 

Martin ZAORA L
Je to jako hra na kličkovanou. Před 
dírou musíte zpomalit, a pokud kvůli 
protijedoucímu autu nejde uhnout do 
protisměru, zastavit, počkat a  teprve 
pak hlubokou díru objet. Stejně jako 
již několik týdnů jezdí řidiči například 
v úseku ohrozimského kopce, je nyní 
nutné jezdit také po silnici ve směru 
z  Prostějova do Vrbátek. Krajnice se 
tu fakticky propadly, objevily se v nich 
také hluboké výmoly. „Silnice je v na-
prosto katastrofálním stavu, pro řidi-
če je nebezpečná. Je to asi deset dní, 
co se její stav takto výrazně zhoršil,“ 
potvrdila koncem uplynulého týdne 
starostka Vrbátek Hana Kulhajová, 
která v  této souvislosti vyvolala jed-
nání se Správou silnic Olomouckého 

kraje (SSOK). „Bylo mi řečeno, že bě-
hem zimního období neexistuje tech-
nologie, jejímž prostřednictvím by 
bylo možné silnici dát do přijatelného 
stavu. Díry bude možné zalepit, až se 
oteplí, obvykle tomu bývá na přelomu 
března a dubna,“ reagovala na náš do-
taz Hana Kulhajová, které jsme se ze-
ptali, zda je v plánu potřebná celková 
rekonstrukce komunikace. „Aktuálně 
se připravuje projektová dokumenta-
ce, k  celkové rekonstrukci by mohlo 
dojít třeba už příští rok,“ reagovala 
Kulhajová. 
To nám potvrdila i Správa silnic Olo-
mouckého kraje, kde jsme se zeptali 
i  na příčiny nedávného radikálního 
zhoršení stavu silnice. „Na to vám 
asi nikdo neodpoví. Pokud je silnice 
zmrzlá a následně podmáčená, tak se 
to prostě může stát. Samozřejmě že 

k  tomu mohl přispět například zvý-
šený provoz či zatížení kvůli převozu 
těžkých nákladů,“ odpověděl technic-
ký náměstek SSOK Ivo Černý. 

Každopádně vše nasvědčuje tomu, 
že řidiči si na cestě do Vrbátek budou 
muset dávat setsakramentský pozor až 
do jara. 

Foto: Martin Zaoral 

Foto: Martin Zaoral 

2× foto: SZPI 

Foto: www.lyzovanikladky.cz 

V Kladkách skonèili.   Zatím  

PLUMLOV Plumlovský zámek spolu se zámkem v  Čechách pod 
Kosířem představují dvě hlavní turistické dominanty našeho re-
gionu. V tomto vydání se budeme zabývat ohlédnutím za sezónou 
u prvně jmenovaného, na ten druhý se zaměříme příště.  

Martin ZAORA L
Pokladnou plumlovského zámku 
v průběhu uplynulého roku prošlo 
23 tisíc lidí. Je to o 4 tisíce více než 
tomu bylo před rokem. Snad dvoj-
násobné množství lidí se přišlo 
„jen“ tak podívat na nádvoří národ-

ní kulturní památky či se zúčast-
nilo některé z  neplacených akcí. 
Jak sezónu v  Plumlově hodnotí? 
„Můžeme být spokojeni, naši za-
tím rekordní jsme prožili rok před 
covidem, kdy si k  nám našlo cestu 
celkem 25 tisíc lidí. Loni jsme se 
tomu hodně přiblížili,“ komentoval 

plumlovský kastelán Pavel Zástěra. 
Na zámku tradičně pořádají velké 
množství akcí, letos k nim nově při-
byly farmářské trhy. „Byly poklid-
né, zájem o ně byl poměrně solidní, 
takže bychom v nich rádi pokračo-
vali. Budou se konat zhruba třikrát 
až čtyřikrát do roka,“ uvedl kastelán 
v  této souvislosti. V  případě ven-
kovních akcí zásadní roli hraje po-
časí, a to ne vždy pozitivní. „Počasí 
nám nepřálo při akci sezóny, kterou 

byl šermířský víkend. Ten nám bo-
hužel úplně propršel a  přišla jen 
hrstka nejodolnějších,“ posteskl si 
Zástěra, podle něhož se i  nadchá-
zející sezóna pojede víceméně v za-
jetých kolejích. „Letošní rok bude 
více zasvěcen divadlu, kromě diva-
delního tábora u nás bude probíhat 
i divadelní workshop. Ten určitým 
způsobem naváže na setkání, jež tu 
v  minulosti pořádal režisér Vlado 
Sadílek,“ uzavřel Pavel Zástěra.  

Èunínská støela
havarovala! 

Vláček narazil do stromu 

ČUNÍN Šestadvacet cestujících 
evakuovali hasiči v  pátek ráno 
krátce před sedmou hodinou 
z osobního vlaku u Čunína. Moto-
rový vůz narazil do stromu, který 
spadl na koleje.
„Kolize se obešla bez zranění osob, ná-
hradní dopravu zajistil dopravce. Pro-
voz na trati byl zastaven krátce před 
sedmou ráno, omezení trvalo do de-
seti hodin dopoledne,“ uvedla mluvčí 
Hasičského záchranného sboru Olo-
mouckého kraje Lucie Balážová. Jak 
dodala, odstraňování následků střetu 
a  úklid tratě zajišťovali hasiči Správy 
železnic.  (kib)

PROSTĚJOVSKO V poslední době 
mají inspektoři Státní zemědělské 
a   potravinářské inspekce v  našem 
regionu žně. Ve čtvrtek 8. února se 
vypravili do Konice, do Potravin 
a večerky ve Švehlově ulici. A hned 
ji provozovateli ĐĂNG CÔNG 
MAU zavřeli. Je to tak v krátké době 
už pátá uzavřená provozovna v pro-
stějovském regionu. 
Po Kostelci na Hané, Mostkovicích 
a  dvou případech v  Prostějově došlo 
minulý týden i na Konici. V uvedené 
provozovně totiž našli trus hlodav-
ců, stopy po jejich působení, výrazně 
zanedbaný úklid a znečištění prostor. 
Špína byla na podlahách, regálech 
a zařízeních, sekundovalo jí poškoze-
ní stěn a podlah a  také velký zápach. 
„Provozovnu jsme ten samý den uza-
vřeli,“ sdělila inspekce na svých strán-
kách. 
Není to jediný případ. Od začátku 
letošního roku si SZPI v regionu Pro-
stějovska zavírání už řádně „nacviči-
la“. Dne 23. ledna zavřeli inspektoři 
kuchyni, přípravnu a sklad restaurace 
U Ječmínka v Újezdu v Prostějově, 29. 
ledna kvůli hlodavcům a špíně  potra-
viny Liliana v Kostelci na Hané,  o den 
později ze stejného důvodu Večerku 
v  Mostkovicích. Poté ještě 1. února 
kvůli abnormálnímu výskytu hlodav-
ců zavřeli i Rudolfovo pekařství v Olo-
moucké ulici v Prostějově.  (kib)

reprezentovali stárek Karel Bu-
chlák se svojí chotí Radmilou. 
Zásadní pro celé setkání však byl 
pisař, který celou akcí provázel. 
Tuto funkci už loni převzal král 
legendárního prostějovského 
majálesu z  roku 2008. „Za to, že 
se mi to podařilo, mohou také 
pivínské ostatke. Tehdy jsem 

na veselici předvedl Helenku 
Vondráčkovou, což mělo velký 
úspěch. To samé jsem pak zopa-
koval během majálesu. Králem 
jsem byl zvolen, přestože jsem 
na něj původně vůbec nekandi-
doval. Stalo se tak hlavně díky 
tomu vystoupení,“ zavzpomínal 
Jan Nedbal. 

A pokaždé u toho byl organizátor A pokaždé u toho byl organizátor 
a herec Jiří Vrba, aktivitu však a herec Jiří Vrba, aktivitu však 

přebírají mladší přebírají mladší 
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ze strany 3
BRNO, PROSTĚJOV Čtyřia-
čtyřicetiletá Kateřina K. z Pro-
stějova vyšla od Krajského 
soudu v Brně s nepodmíněným 
pětiletým trestem odnětí svo-
body. Svého malého syna má-
lem zabila, když v silné opilosti 
strčila kočárek s  miminkem 
před projíždějící auto. 
„Nejdříve úmyslně narazila kočár-
kem do stojícího vozidla a  poté 
nečekaně vybočila od krajnice 
a najela kočárkem před projíždějící 
vozidlo BMW. Díky pozornosti ři-
diče, který včas zareagoval, strhl ří-
zení a zabrzdil, nedošlo ke kontaktu 
kočárku s vozidlem a zranění dítěte. 
Dítě bylo předáno do péče rodin-
ných příslušníků,“ uvedla tehdy 
policejní mluvčí Miluše Zajícová 

s  tím, že policisté případ prověřo-
vali pro trestný čin těžkého ublíže-
ní na zdraví ve stadiu pokusu.
Matka pěti dětí se podle státního 
zástupce nejprve pod vlivem alko-
holu k nejmladšímu synovi chova-
la zcela nepřístojně v  občerstvení, 
kde ho opakovaně fackovala a vul-
gárně mu nadávala. Pak s dítětem 
sedícím v  kočárku neočekávaně 
vybočila před jedoucí auto. Řidič 
vozu stačil strhnout řízení a  za-
stavit, žena podle obžaloby měla 
prohlásit „Zabij mě, i  to děcko“, 
načež nechala plačící dítě na místě 
a  pokusila se utéct. Zadrželi ji ale 
spolujezdci z projíždějících vozidel.
Kromě pokusu těžkého ublížení na 
zdraví ženě hrozil trest i za ohrožo-
vání výchovy dítěte a  výtržnictví. 
Verdikt vynesl v pátek trestní senát 
po výslechu dalších svědků a znalců. 

Martin Dobiáš – jeden z  nich – 
k možným následkům a újmě dvou-
letého dítěte v  případě, že by auto 
kočárek srazilo, uvedl, že při střetu 
s  autem jedoucím maximálně 40 
km/hod. by dítěti hrozilo například 
poškození mozku, vnitrolební krvá-
cení a další zranění. 
Nebyl to přitom první incident, 
který žena se svými dětmi měla. 
Už před několika lety stála před 
přestupkovou komisí za to, že dvě 
své děti pokousala. V  současné 
době už nemá žádné z dětí ve své 
péči, chlapeček, kterého se páteč-
ní soud týkal, žije se svým otcem. 

(kib)

V opilosti málem
SYNA

ZABILA

Na náměstí provoněném zabijačkovými
lahůdkami  se tančilo a zpívalo 

KONICE V sobotu už před osmou ráno se komunitní centrum 
v Konici začalo plnit. S kostýmy nejrůznějších podob tam spěchali 
účastníci průvodu maškar. Po náležitém vystrojení a s patřičným 
make-upem se maškary spolu s kapelou o hodinu později vydaly 
z centra na hlavní náměstí. Tam je už čekaly děti z folklórního sou-
boru Slonečko, masopustní lahůdky a také starosta města. Od něj 
rozjásaný průvod obdržel klíč od města i první příspěvek do kasičky. 

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

KristýnaKristýna
BOHATOVÁBOHATOVÁ

Zatímco do centra mířili pánové, 
dámy, dívky a  chlapci, ven se vyda-
li šašci, čarodějnice, kůň, medvěd 
s  medvědářem, strašidla, pirát, že-
nich s krásnou nevěstou a svobodná 
matka s dítětem. Tou se pro průvod 
stala 65letá paní Dana, která mimin-
ko v  nádherné zavinovačce vezla 
v  historickém kočárku. „Je asi 70 
let starý, naši v něm vozili už mého 
staršího bratra. Na hůře jich máme 
ještě několik,“ pochlubila se žena, 
která chce nádherné vzpomínky na 
doby dávno minulé nechat zrekon-

struovat. I poté ale zůstanou v rodině. 
Na náměstí už průvod vítaly děti 
z  folklórního souboru Slonečko 
a  také vůně zabijačkových pochou-
tek. Ty s  kolektivem připravovala 
provozovatelka Zámecké zahrádky 
Lucie Svačinová. „V nabídce máme 
jelítka, bouřku, klobásy, tlačenku 
a  prdelačku,“ vypočítala s  tím, že 
vše je domácí, tedy kvalitní. O tom 
ostatně svědčil i zájem kupujících.
Nelenily ale ani maškary, které vy-
volaly starostu Konice, aby si od 
něj vyžádaly klíč od města a svolení 

k obchůzce. Michal Obrusník nejen-
že svolil a předal klíč, navíc přidal do 
kasičky nějakou tu korunu  a dal si 
s nimi pár tanečků. 
Došlo i na vysvětlení, co která maš-
kara symbolizuje. „Medvěd je patr-
ně tou nejtypičtější a nejstarší ma-
sopustní maškarou, její původ se 
datuje až do 6. století. Symbolizuje 
plodivou sílu, v některých prame-
nech je vykládán jako totemové 
zvíře. Povinností medvěda bylo za-
tančit si v každém stavení s hospo-
dyní a dospívajícími dívkami a za-

jistit jim tak vytoužené potomstvo. 
Způsob maskování za medvěda je 
dvojí. Může se jednat buď o  star-
ší variantu přestrojení z  kožešiny 
(nejprve medvědí, později i  jiné), 
nebo od 18. století o masku ze slá-
my a hrachoviny. S postupem času 
se pojetí medvěda posunulo od 
symbolu plodivé síly spíše k podo-
bě medvěda cirkusového,“ uvedla 
pro Večerník Veronika Kutá z ko-
munitního centra. 

Součástí programu bylo i  vystou-
pení dětského folklórního souboru 
Slonečko. Na náměstí měli zájem-
ci možnost ochutnat zabijačkové 
speciality, koblihy i  teplé nápoje. 
„Připravili jsme prdelačku, klobásy, 
tlačenku, bouřku i  jitrnice,“ poch-
lubila se Lucie Svačinová, jinak pro-
vozovatelka Zámecké zahrádky. „Je 
moc pěkné vidět, jak se staré zvyky 
a obyčeje vrací do života,“ dodal je-
den z přihlížejících. 

ŽÁROVICE Kulturní dům v Žárovicích, místní části Plumlova, hostil v sobotu odpoledne legendární dět-
ský maškarní karneval. A opět byl skvělý. Maskované děti tančily, zpívaly, soutěžily a fandily Červené kar-
kulce, jejíž zhudebněný příběh předvedly děti z dramatického kroužku ZUŠ Plumlov. 
O hudební doprovod se dětem i jejich rodičům postaral DJ Pája, potěšila bohatá tombola i soutěž o nejoriginálnější 
masku. Moderátorkou odpoledne, na kterém se sešly desítky návštěvníků, byla starostka Plumlova Gabriela Jančí-
ková. „Díky všem, kteří se na karnevalu jakkoli podíleli. Děti jsou nadšené a já jim skládám velkou poklonu,“ sdělila 
Večerníku paní Lenka, která do Žárovic přijela i se svou rodinou z Prostějova.  (kib) 

DĚTKOVICE Masopust si v sobotu užili i v Dětkovicích. Tam mají 
tradiční průvod maškar na starost dobrovolní hasiči, kteří s sebou na 
celodenní pochůzku vesnicí berou i tzv. právo. To maškarám zaruču-
je, že si po celý den mohou dělat, co je jim libo. Průvod vyrážel na 
cesty už v devět hodin ráno, podle pravidelných účastníků obchůzka 
končí až v podvečer. V každém stavení totiž musí maškary pohostit, 
a to nejen dobrotami, ale i nějakou tou štamprličkou. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ
„V  dědině se na to drží odjakži-
va, kdybychom někoho vynechali, 
byl by uražený. Takže máme celý 
den co dělat,“ smála se Pavla Svrš-
ková, která v  kostýmu zdravotní 
sestry hlídala pitný režim. Zdatně jí 

sekundovali zajíčci s košíky výslužky
či kočárkem, ve kterém spinkal „mu-
zikant“. Letos poprvé totiž maškary 
nedoprovázela živá hudba. Jak si po-
stěžoval jeden z účastníků, muzikan-
ti zestárli a noví nejsou. „Nahradila 
je tak technika, kterou ale nesmíme 
někde zapomenout,“ dodal.
Stavení od stavení domácí nabízeli 
průvodu pálenku, pivo a další nápo-
je, nechyběly ani obložené chlebíč-
ky, buchty či uzené. „Třeba u  Len-
ky a  Zbyňka Melkových na nás 

vždycky čekají koblihy. A  ty tedy 
jsou, mizí hostitelům pod ruka-
ma,“ konstatovala další z maškar. 
V  průvodu nechyběla ani skutečná 
zvířata v  podobě bernských salaš-
nických psů a  také rarita, která bývá 
k vidění většinou jen v cirkusech – pa-

poušek,  který průvod stíhal na kole. 
Mezi maškarami byly i  takové, které 
průvod hostily i u sebe doma. „Teď jsem 
za cikánku a  fotografuji, jak dorazíme 
k nám domů, což bude asi kolem druhé 
odpoledne, musím nakrmit a  napojit 
kolegy já,“ dodala Katka Kníchalová. 

Letos se průvodu zúčastnili
zajíci, psi i papoušek na kole



Krémy a  tělová mléka jsou pleťové produkty, které se staly nepostradatelnou součástí každodenní péče o  pleť pro mnoho lidí, 
především žen. Tyto výrobky jsou navrženy tak, aby poskytovaly hydrataci, živiny a specifické benefity pro pokožku, čímž přispívají 
k jejímu zdraví a kráse. Uvedené produkty existují v široké škále variant splňujících různé potřeby a preference spotřebitelů. Některé 
mají svěží, ovocné nebo květinové vůně, zatímco jiné se mohou zaměřovat na neutrální vůni pro citlivou pokožku. Textury mohou 
být lehké a rychle se vstřebávající, ale i bohatší s déletrvajícím hydratačním efektem. Z průzkumu tohoto týdne vyšel zcela jasný 
vítěz – opět hypermarket Tesco – jelikož tam naleznete úplně všechny produkty, a to v průměru pouze za 137 korun a 40 haléřů. 
Hned za Tescem se tentokrát umístil Kaufland, jenž má ve své nabídce pět ze šesti vybraných kousků v průměru jen o 6 korun dražší 
než Tesco. Pro tento druh sortimentu se rozhodně nevyplatí vydat do Lidlu či Penny, kde je v obou případech v nabídce pouze 
Indulona, avšak z těchto dvou shopů se přece jen o trošku lépe umístil Penny, jelikož tutéž Indulonu nabízí o celých dvacet korun 
levněji než Lidl i všechny ostatní. Pořiďte výhodně!

Průzkum byl proveden v sobotu 10. února 2024

PRODUKT / SHOPPRODUKT / SHOP
Nivea Body Milk 
 400 ml 254,00 - 269,00 269,90 179,90 -

Neutrogena mléko
400 ml 219,00 - 219,90 129,90 229,90 -

Nivea Men Creme 
 150 ml 159,00 - 139,90 

(75 ml) 138,90 119,90 -

Lactovit Lactourea mléko 
400 ml 175,00 - - 119,90 139,90 -

Indulona 
krém na ruce  75 ml 59,90 59,90 

(100 ml) 59,90 59,90 59,90 39,90 
(100 ml)

Vaseline Original 
100 ml - - - - 94,90 -

PROPRO

 VEČERNÍ POZOROVÁNÍ
Komentované prohlídky hvězdné oblohy s pomocí astronomických dalekohledů probíhají za jasného počasí každý čtvr-
tek a pátek od 21:00. Po předchozí telefonické domluvě nabízíme ve stejné dny zejména rodinám s dětmi také zkrácená 
večerní pozorování od 19:00.

 POZOROVÁNÍ SLUNCE
Sluneční aktivita je téměř na vrcholu. Její projevy, mezi které patří sluneční skvrny a protuberance, pozorujeme z hvězdár-
ny za jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 14:00.

 ASTROSOBOTA
Pro ty, kterým nevyhovují pozorování ve všední dny, jsou určeny vždy dvě soboty v měsíci, tzv. Astrosoboty. A tuto so-
botu, tj. 10. února, probíhá Valentýnské pozorování. Za jasného počasí nabízíme od 14:00 pozorování Slunce a od 21:00 
večení pozorování. Také během astrosobot nabízíme pro rodiny s dětmi po předchozí telefonické domluvě zkrácená ve-
černí pozorování od 19:00.

OBJEDNÁVEJTE SE (9:00 - 16:00) NA ČÍSLE 724 013 039.
Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 
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Naše resumé

SHOPY

NASTAL TEN SPRÁVNÝ ÈAS...
více informací:více informací:
stranastrana 7 7

tělová 
mléka

a krémy

Možná si někdo bude významně ťukat prstem na čelo, nicméně i ve stále mrazivých 
dnech už i Prostějované musí myslet na jaro. To se blíží závratným tempem, s ním 
pak zákonitě přijde i chuť na změnu životního stylu. 

Budete postaveni před těžký úkol. 
Na jeho splnění sami stačit nebu-
dete, tudíž si musíte vybrat kolegu, 
který do toho půjde s vámi. Společ-
ně vás bude hnát dopředu vidina slí-
bené vysoké odměny. 

BERANI 21.3. – 20.4. LVI 23.7. – 22.8. 

Udělejte si soukromou inventuru 
domácnosti, vždyť vy ani netušíte, 
co všechno vlastníte. Pořádný binec 
máte ostatně i  v  celém soukromém 
životě. Měli byste si najít partnera, 
který dá vašemu životu řád. 

Zimní počasí vám už pořádně leze 
na nervy, výlety do horského pro-
středí už pohrdáte. Co se dá dělat, 
zabavit se můžete akorát tak plány 
na jaro. A  těch máte více než dost, 
takže je rozvíjejte. 

PANNY 23.8. – 22.9. 

Uprostřed týdne vás čeká milé pře-
kvapení, budete docela dojatí. Zají-
mavé setkání však bude znamenat 
i  určitou komplikaci v  osobním ži-
votě. Zbyde vám totiž méně času na 
rodinu, která vám to dá „sežrat“. 

KOZOROZI 22.12. – 20.1. 

Reálně vám hrozí ostrý spor s rodi-
či, kteří vás budou nutit k  něčemu, 
k  čemu máte dlouhodobě odpor. 
Pokud stojíte pevně nohama na 
zemi, dokážete se vzepřít jejich po-
žadavkům. 

VÁHY 23.9. – 23.10. 

Do žádných milostných dobrodruž-
ství se nyní rozhodně nepouštějte, 
není na to vhodná doba. Spíše si dej-
te do pořádku pracovní záležitosti, 
v nich doslova plavete. Kolegové na 
vás začínají být alergičtí. 

Po celý týden si budete pohrávat 
s  myšlenkami na změnu zaměstná-
ní. To dosavadní vám už začíná lézt 
krkem, což ostatně už nějakou dobu 
dáváte nepokrytě najevo. Chce to 
jen najít odvahu a jednat. 

Vy byste v těchto dnech raději neměli 
ani vystrkovat hlavu z domova. Bude-
te nepříjemní na každém kroku, takže 
do společnosti se naprosto nehodíte. 
Špatnou náladu vám nezlepší ani nová 
známost. 

RYBY 21.2. – 20.3. 

Je nejvyšší čas začít opět dbát na 
své tělo a  správnou výživu. Jestli 
nezačnete dodržovat správnou ži-
votosprávu, letos v  létě se vám na 
koupališti začnou v plavkách všichni 
smát. A máte to zapotřebí? 

Na cestě do zaměstnání na vás bude 
v nejednom případě číhat nebezpe-
čí. Můžete uklouznout na zledova-
tělém chodníku nebo se vlastní neo-
patrností střetnout s  protijedoucím 
autem. Buďte opatrní. 

Přestože neustále vidíte svět přes 
růžové brýle, nyní budete notně 
zklamáni. Zradí vás totiž dosud 
největší přítel a kolega, který omá-
mený vidinou peněz změní zaměst-
navatele. Zůstanete sami. 

Než se tento týden do něčeho pustí-
te, pečlivě si promyslete každý krok. 
V  poslední době jste velcí ranaři 
a jednáte hodně zbrkle. To by se vám 
nyní nemuselo vyplatit, obzvláště 
v rodinných záležitostech.  

Uzávěrka 
ŘÁDKOVÉ 
INZERCE 

v PÁTEK
16.02., v 10.00

Do skvělého a veselého kolektivu 
přijmeme šiče/šičku na jednoduché 
výrobky, ZTP podmínkou, 130 Kč/

hod., místo výkonu práce Plumlovská 
698/83, Pv. Životopisy na 

info@budvobraze.cz nebo osobně.

Péče o seniora v Prostějově – ubytování 
zdarma. Více info na tel.: 704 267 358.

Najde se milá paní, která pohlídá v noč-
ních hodinách naši babičku v Přerově? 
Více info na tel.: 776 210 443.

Firma na šití kožené konfekce hledá 
šiče/šičku, mzda 20 600-22 600 Kč, ran-
ní směna. Stabilizační příspěvek 10.000 
Kč. Nástup možný ihned. 
Tel.: 603 834 529.

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku a Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

Kuchař/-ka 25 000-29 000 pružná prac.doba střední odborné Domov pro seniory Soběsuky
Motnážní dělník/-ce 40 000-80 000 jednosměnný střední odborné Marek Švécar, Prostějov
Obsluha tavírny tuků 28 000-34 000 jednosměnný základní+praktické MAKOVEC, Kostelec na Hané
Sociální pracovník/-ce 30 000-44 000 jednosměnný vyšší odborné LIPKA, Vrahovice
Zdravotní sestra/bratr 23 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Medicom´s, Vrahovice

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.

Oznámení
o přerušení dodávky
elektrické energie

Obec: Otaslavice
Dne: 22. 2. 2024 od 7:30 do 14:30 hodin. Vypnutá 
oblast: Otaslavice chaty: oblast vymezená čísly 
ev.109 a 54 až e.131 a 60.
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 27. 2. 2024 od 7:30 do 14:30 hodin. Vypnutá 
oblast: Palackého náměstí: č. p. 4, 415, 5, 6, 7, 8, 9, 
10, 283, 11, 12, 13, 14. Novosady: č. p. 635, 163, 
646. Horní brána: č. p. 2, 231, 3. 

Obec: Přemyslovice
Dne: 23. 2. 2024 od 7:30 do 14:30 hodin. Vypnutá 
oblast: oboustranně ulice podél silnice od Pv na 
Konici po č. 153 a 142.
Obec: Nezamyslice
Dne: 28. 2. 2024 od 8:00 do 15:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celé ulice: Vyškovská, 30. dubna, Tjabinova. Jednostranně 
nám. děk. Františka Kvapila od č. p. 13 po č. p. 2. Č. p. 54, 
55, 56, 99, 232, 263, 157 na ul. Nezamyslova. E.G.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy - rekonstrukcí, oprav, údržbových
a revizních prací - bude přerušena dodávka elektrické energie:
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Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál. v srdcích žijí dál. 

Dne 9. února 2024 Dne 9. února 2024 
uplynulo uplynulo 

26 let od úmrtí 26 let od úmrtí 
paní Marie SELINGEROVÉ paní Marie SELINGEROVÉ 

z Otinovsi. z Otinovsi. 
Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 

dcery Jana a Naďa dcery Jana a Naďa 
s rodinami. s rodinami. 

Živote, měl jsem Tě rád...Živote, měl jsem Tě rád...

Dne 14. února 2024 Dne 14. února 2024 
uplyne uplyne 

9. smutný rok od chvíle,9. smutný rok od chvíle,
kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 

náš milovaný syn náš milovaný syn 
pan Jaroslav ŠMÍD pan Jaroslav ŠMÍD 
z Kostelce na Hané. z Kostelce na Hané. 

S bolestí v srdci, S bolestí v srdci, 
kterou čas nezahojí, kterou čas nezahojí, 
stále vzpomínáme. stále vzpomínáme. 

Všem, kteří měli našeho syna rádi, Všem, kteří měli našeho syna rádi, 
děkujeme za tichou děkujeme za tichou 

vzpomínku. vzpomínku. 
Rodiče.Rodiče.

Žádala tak málo, Žádala tak málo, 
ale dávala tak moc. ale dávala tak moc. 

Milovala život Milovala život 
a on jí to hned oplácel.a on jí to hned oplácel.

Dnes, tj. 12. února 2024, Dnes, tj. 12. února 2024, 
uplynou 3 roky, uplynou 3 roky, 

kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 
naše milovaná manželka, naše milovaná manželka, 

maminka a babička maminka a babička 
paní Ludmila KŘUPKOVÁ paní Ludmila KŘUPKOVÁ 

z Držovic.z Držovic.
Kdo jste ji znali, Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Manžel Alois a děti Soňa, Manžel Alois a děti Soňa, 

Lukáš a Barbora Lukáš a Barbora 
s rodinami.s rodinami.

Smutno je žít Smutno je žít 
bez drahého člověka, bez drahého člověka, 

stále se ohlížíš, stále se ohlížíš, 
zda někde nečeká. zda někde nečeká. 

Osud nám nevrátí, co vzal, Osud nám nevrátí, co vzal, 
vrací jen krásné vzpomínky vrací jen krásné vzpomínky 

a s nimi žal. a s nimi žal. 

Dne 15. února 2024 Dne 15. února 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

2. smutné výročí,2. smutné výročí,
kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 

pan Pavel CHLUP pan Pavel CHLUP 
z Hluchova. z Hluchova. 

S láskou v srdci vzpomíná S láskou v srdci vzpomíná 
a nikdy nezapomene a nikdy nezapomene 

manželka a děti s rodinami. manželka a děti s rodinami. 

Dnes, tj. 12. února 2024, Dnes, tj. 12. února 2024, 
vzpomínámevzpomínáme

druhé smutné výročí úmrtí druhé smutné výročí úmrtí 
pana Miloslava KARÁSKA pana Miloslava KARÁSKA 

z Prostějova. z Prostějova. 
Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
S úctou a láskou stále S úctou a láskou stále 
vzpomínají manželka vzpomínají manželka 
Marcela, syn Miloslav Marcela, syn Miloslav 

a dcera Petra a dcera Petra 
s rodinami. s rodinami. 

Žádný čas není tak dlouhý, Žádný čas není tak dlouhý, 
aby dal zapomenout. aby dal zapomenout. 

Dne 16. února 2024 Dne 16. února 2024 
uplyne uplyne 

20. smutné výročí úmrtí20. smutné výročí úmrtí
pana Antonína KONŠELA pana Antonína KONŠELA 

z Myslejovic. z Myslejovic. 
S láskou stále vzpomíná S láskou stále vzpomíná 

celá rodina. celá rodina. 
Všem, kteří vzpomenou s námi,Všem, kteří vzpomenou s námi,

děkujeme. děkujeme. 

Děkujeme za cestu, Děkujeme za cestu, 
kterou jsi s námi šel.kterou jsi s námi šel.

Za ruce, které nám tolik pomáhaly.Za ruce, které nám tolik pomáhaly.
Děkujeme za to, že jsi byl, Děkujeme za to, že jsi byl, 

za každý den, který si s námi žil.za každý den, který si s námi žil.

Dne 8. února 2024 Dne 8. února 2024 
uplynuly už 2 roky, uplynuly už 2 roky, 

kdy nás po těžké nemoci kdy nás po těžké nemoci 
opustil náš milovaný manžel, opustil náš milovaný manžel, 
tatínek, dědeček a sourozenec tatínek, dědeček a sourozenec 

pan František KROUPA.pan František KROUPA.
S láskou, kterou i on věnoval S láskou, kterou i on věnoval 

nám všem, na něj všichni nám všem, na něj všichni 
vzpomínáme. vzpomínáme. 

Moc nám všem chybíš!Moc nám všem chybíš!

Dne 13. února 2024 Dne 13. února 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

23. výročí úmrtí23. výročí úmrtí
pana Pavla KRAJÍČKA pana Pavla KRAJÍČKA 

z Prostějova.z Prostějova.
Stále vzpomíná Stále vzpomíná 
dcera s rodinou.dcera s rodinou.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál. v srdcích žijí dál. 

Dne 17. února 2024 Dne 17. února 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

2. smutné výročí úmrtí2. smutné výročí úmrtí
paní Věry BARÁKOVÉ paní Věry BARÁKOVÉ 

z Protivanova. z Protivanova. 
S láskou a úctou stále S láskou a úctou stále 

vzpomínají manžel Josef, vzpomínají manžel Josef, 
syn Josef, dcera Věra syn Josef, dcera Věra 

s rodinou, s rodinou, 
syn Luboš syn Luboš 
s rodinou. s rodinou. 

Vyřiďte každému, Vyřiďte každému, 
kdo měl mě rád, kdo měl mě rád, 
nic už mě nebolí, nic už mě nebolí, 

věčný sen šla jsem spát.věčný sen šla jsem spát.

Dne 15. února 2024 Dne 15. února 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

4. smutné výročí,4. smutné výročí,
kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 

paní Zdeňka SOLDÁNOVÁ paní Zdeňka SOLDÁNOVÁ 
ze Soběsuk.ze Soběsuk.

Manžel Josef, synové Petr Manžel Josef, synové Petr 
a Martin s rodinami.a Martin s rodinami.

Rok za rokem ubíhá,Rok za rokem ubíhá,
čas prý rány hojí,čas prý rány hojí,

vzpomínky však stále bolí.vzpomínky však stále bolí.

Dne 16. února 2024 Dne 16. února 2024 
vzpomeneme 10. smutné výročí, vzpomeneme 10. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Zdeněk TESAŘ. pan Zdeněk TESAŘ. 
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

dcera Alenka dcera Alenka 
a přítelkyně Martina.a přítelkyně Martina.

Dnes, tj. 12. února 2024, Dnes, tj. 12. února 2024, 
je tomu rok, je tomu rok, 

kdy nám navždy odešel kdy nám navždy odešel 
náš milovaný dědeček, náš milovaný dědeček, 
tatínek, švagr, manžel, tatínek, švagr, manžel, 

bratr a strýc bratr a strýc 
pan František ŠNÉVAJS pan František ŠNÉVAJS 

z Prostějova. z Prostějova. 
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

manželka, vnučka Jana manželka, vnučka Jana 
a sourozenci Dagmar, Soňa a sourozenci Dagmar, Soňa 

a Jiří s rodinami. a Jiří s rodinami. 
Děkujeme všem, Děkujeme všem, 

kteří ho znali a měli rádi kteří ho znali a měli rádi 
a vzpomenou s námi.a vzpomenou s námi.

Tatínku, Ty náš drahý, Tatínku, Ty náš drahý, 
když jsi odcházel, když jsi odcházel, 
byl jsi tak mladý, byl jsi tak mladý, 

37 roků nebyl žádný věk, 37 roků nebyl žádný věk, 
přišla však zlá nemoc přišla však zlá nemoc 

a na tu nebyl lék.a na tu nebyl lék.

Dnes, tj. 12. února 2024, Dnes, tj. 12. února 2024, 
vzpomínáme již 25. výročí, vzpomínáme již 25. výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
náš drahý a milovaný manžel, náš drahý a milovaný manžel, 

tatínek a dědeček tatínek a dědeček 
pan Rudolf MEDŘICKÝ pan Rudolf MEDŘICKÝ 

ze Smržic, ze Smržic, 
rodák z Opatovic u Vyškova.rodák z Opatovic u Vyškova.
S láskou a úctou vzpomíná S láskou a úctou vzpomíná 

manželka Jiřina, manželka Jiřina, 
dcery Tereza a Zuzana dcery Tereza a Zuzana 

s rodinou. s rodinou. 
Vzpomínáme a nikdy Vzpomínáme a nikdy 

nezapomeneme. nezapomeneme. 
Děkujeme všem, Děkujeme všem, 

kteří jej znali kteří jej znali 
a měli rádi a vzpomenou a měli rádi a vzpomenou 

s námi.s námi.
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Kdo v srdci žije, neumírá.Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 17. února 2024 Dne 17. února 2024 
uplyne 5 let od úmrtí uplyne 5 let od úmrtí 

paní Františky PAZDEROVÉ paní Františky PAZDEROVÉ 

a dne 29. února 2024 a dne 29. února 2024 
uplynou 4 roky od úmrtí uplynou 4 roky od úmrtí 

pana Miloše PAZDERY. pana Miloše PAZDERY. 
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkují dcera Jana děkují dcera Jana 
a vnuk Lukáš.a vnuk Lukáš.

REALITY

Pronajmu pěkný byt 1+1 v Prostějově. 
Více informací na tel.: 732 864 744

Odborný řez ovocných stromů, reali-
zace a  údržba zahrad, kácení stromů, 
stříhání živých plotů, čištění pozemků. 
Bc. Ivo Kroupa. 
Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz

Rizikové kácení a řez stromů. 
Odborný řez ovocných stromů. 

Tvarování živých plotů.
Ing. Igor Maťovčík, tel.: 720 420 618

Nabízím instalatérské práce. 
Tel.: 778743093

Provádíme veškeré stavební práce 
všeho druhu na klíč: zednické, 
bourací, vyklízecí, výkopové, 

zateplení, ploty, betonáže, střechy 
od A do Z, izolace, venkovní dlažby, 

kamenné zídky, kanalizace 
+ zajištění kontejnerové dopravy. 

Dále provádíme bytová 
jádra, natěračské práce, práce se 

dřevem a kompletní rekonstrukce 
rodinných domků s dodáním 

materiálu na klíč. 
Pomůžeme ihned.

Volejte na tel.: 603 40 30 40.

FINANCE

Nabídka rychlé půjčky bez protokolu. 
Vážná nebankovní půjčka od 25 000 
do 30 000 000 Kč kde není potřeba 
zajišťovat nemovitost. Podmínkou je 
pravidelný měsíční příjem a česká ná-
rodnost. Osobní přístup ke každému 
požadavku. Zaručuji rychlé a  seriózní 
jednání. Úplná půjčka a vyplacení pro-
středků do 24 hodin. Půjčku můžete 
využít i na konsolidaci svých závazků. 
Vysoká propustnost schválených apli-
kací. Email: eva4747@email.cz

Rychlá půjčka od 5.000 do 30.000 tisíc 
pro všechny. Volejte tel.: 776 087 428.

Hledám zdravou ženu z PV z rodinného 
domku se zahrádkou, rád pomůžu. Je 
mi 79 let, výška 174 cm, rodák z  PV. 
Mé záliby: kutilství, procházky, zahrádka. 
Tel.: 776 210 670.

SEZNÁMENÍ

KOUPÍM

Vykoupíme nábytek ze 60. - 70. let,
ale i jiný starší zajímavý jako židle, 

křesla, stoly, stěny, 
knihovny, skleníky a další.

Velký zájem máme také o veškeré
bytové doplňky jako obrazy, hodiny, 

lustry, lampy, sklo, porcelán,
keramiku a jiné.

Hledáme i sběratelské mince,
vyznamenání, odznaky, pohlednice, 

známky, staré šperky, hodinky,
vojenské věci, staré knihy, gramodes-

ky, staré hračky atd.
Kvalitní věci umíme ohodnotit.

Zavolejte, přijedeme. 
Tel.: 605 138 473

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV, 
nám. Svatopluka Čecha 2
(vchod za Zlatou bránou) 

vykupuje a zdarma oceňuje veškeré 
obrazy a starožitnosti, 

zlaté šperky 1 g / 1000 Kč. 
Neprodávejte překupníkům, ale odbor-

níkům za nejvyšší ceny. 
Jindřich Skácel, tel.: 608 805 775, 

www.gupv.cz 

Kdo v srdci žije, neumírá.Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 6. ledna 2024 Dne 6. ledna 2024 
uplynuly 4 roky, uplynuly 4 roky, 
kdy nás opustil kdy nás opustil 

pan Ing. Miroslav ZELINKA pan Ing. Miroslav ZELINKA 
z Otinovsi, z Otinovsi, 

a dne 4. března 2024 a dne 4. března 2024 
by oslavil 63. narozeniny. by oslavil 63. narozeniny. 

Vzpomíná sestra Jana Vzpomíná sestra Jana 
s rodinou, manželka a syn Filip.s rodinou, manželka a syn Filip.

Dne 29. ledna 2024Dne 29. ledna 2024 
by se dožila 84 roků by se dožila 84 roků 

paní Jindřiška ZELINKOVÁ.paní Jindřiška ZELINKOVÁ.

Dne 6. února 2024 Dne 6. února 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

24 roků od úmrtí 24 roků od úmrtí 
pana ppl. Miroslava ZELINKY, pana ppl. Miroslava ZELINKY, 

oba z Otinovsi. oba z Otinovsi. 
Kdo jste je znali a měli rádi, Kdo jste je znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Za vzpomínku děkuje Za vzpomínku děkuje 

dcera Jana dcera Jana 
s rodinou.s rodinou.

Dne 21. února 2024Dne 21. února 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

20 roků od úmrtí 20 roků od úmrtí 
našeho syna Jana ZAVADILA našeho syna Jana ZAVADILA 

z Rozstání z Rozstání 
a dne 1. března 2024 a dne 1. března 2024 

by se dožil 40 let.by se dožil 40 let.
Vzpomínají rodiče Vzpomínají rodiče 

a sestra Jana s manželem a sestra Jana s manželem 
a děti Janička a děti Janička 

a Tonička.a Tonička.

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Marie Buřičová 1943  Prostějov
Eleonora Kunertová 1929  Prostějov
Jan Hudec 1934  Plumlov
František Blažek 1942  Mostkovice
Ing. Tomáš Tomšej 1942  Prostějov
Ivo Vysloužil 1966  Prostějov
Roman Gregor 1943  Olšany u Prostějova
Marie Buriánková 1950  Prostějov
Eliška Venclovská 1940  Prostějov
Josef Starý 1938  Vrahovice
Drahomíra Kalábová 1936  Určice
Františka Kaštylová 1943  Prostějov

Ivana Kolísková 1965  Želeč

Pondělí 12. února 2024
Milada Smělá 1935 Vrbátky 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
Středa 14. února 2024
Jiří Crhonek 1950 Prostějov 14.00 Obřadní síň Prostějov 
Čtvrtek 15. února 2024
Leoš Kovařík 1953 Otaslavice 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
Pátek 16. února 2024
Vladimír Králíček 1927 Kobylničky 13.00 Obřadní síň Brněnská 104 

Středa 14. února 2024
Milan Rosenberg 1962 Plumlov 10.00 Obřadní síň Mlýnská 

úzký rodinný kruh

Pohřební služba Pavel Makový - Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba Václavková a spol. - Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba FCC Prostějov - Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, 602 581 098

Marta Francová 1942  Vícov
Marie Vlčková 1937  Prostějov
Miloš Černý 1951  Vrahovice

Radek Berka 1965  Prostějov
Vladimír Brančík 1940  Přemyslovice

Pátek 16. února 2024  Oldřich Snášil 1932 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov 

Uzávěrka ŘÁDKOVÉ 
INZERCE proběhne

v PÁTEK
16. února, v 10.00
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 HÁDANKA

Správná odpověď: ... ZVRATŮ

SUDOKU
Správná odpověď: 6, 1, 5, 5

Správné odpovědi: 1. Potom dáme nové koření

2. Měkké maso vyjmeme

HÁDANKA
Správná odpověď: Ryba

EMANY, 

FIAKR, 

HARFY, 

JÁTRA, 

KOMISE, 

KŘESŤAN, 

KYČLE, 

KYMÁCET, 

NETEŘ, 

OKUJE, 

OPERY, 

ORGIE, 

OVSÍK, 

PEPSIN, 

PRVOUKA, 

PRYŽEC, 

RAUTY, 

RUMUN, 

SEKYRA, 

SLIMÁCI, 

SMĚNA, 

SNAJPR, 

SVATBY

SUDOKU

...

Se sedmým vydáním letošního roku vám přínášíme zbrusu novou podobu oddechové strany, 
při které můžete skvěle relaxovat.

Na této tradiční straně jsme ponechali všechny tři nejoblíbenější soutěže.
Nechybí tak velká křížovka, osmisměrka ani sudoku.

Milí čtenáři, věříme, že nadále zachováte přízeň našim soutěžím i v tomto aktuálním období,
kdy svoje mozkové závity budete na této straně každého vydání procvičovat

už jen tak pro zábavu bez možnosti posílat správná vyluštění a získat během losování některou
z připravených výher. Tuto tradiční službu pro své čtenáře musí nyní redakce

PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku na nějaký čas přerušit. Během roku ovšem připravíme
pro čtenáře jiné soutěže, jejichž výherce odměníme atraktivní cenou.

Každá z těchto soutěží bude vždy a s dostatečným předstihem vyhlášena.  

Hovězí maso … (1. tajenka), 
osolíme, opepříme a  necháme ho-
dinu proležet. Na sádle osmažíme 
pokrájenou cibuli, vložíme maso 
a rychle po všech stranách opékáme. 
Zalijeme trochou vařící vody a pod 
pokličkou dusíme v troubě doměk-
ka. Občas maso obrátíme a  podle 
potřeby doléváme vodou. Měkké 
maso vyjmeme a  šťávu zaprášíme 
moukou. Slabě osmažíme, zalijeme 
vodou a  … (2. tajenka). Maso 
nakrájíme na plátky, přelijeme šťá-
vou a  přidáme na kostky nakrájené 
okurky. Podáváme s rýží, brambory 
nebo houskovým knedlíkem.

500 g hovězího masa (zadní)
60 g sádla
105 g cibule
65 g sterilovaných okurek
50 g hladké mouky
15 g soli
25 g slaniny
mletý pepř

Živím se 
zuby druhých.

Kdo jsem?
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TIP VEÈERNÍKUTIP VEÈERNÍKU
doporuèujeme

Školní 4, Prostějov

Kino klub
DUHA

úterý 13. února
9:00 a 10:15 KA MARÁD KA PŘÍKŮ
Duhové dívánky pro MŠ + veřejnost
pásmo pohádek
středa 14. února
14:00 BUĎ CHLAP!
česká komedie  Kino Senior
sobota 17. února
16:00 MYŠÍ KOČIČINY
pásmo pohádek pro nejmenší diváky
18:00 SUPRÁKOVI
norská animovaná pohádka

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 12. února
17:00 ARGYLLE: TAJNÝ AGENT
akční thriller Velká Británie
20:00 CHUDÁČCI
sci-fi  komedie Irsko
úterý 13. února
15:00 FERRA RI
sportovní drama USA
17:45 ARISTOKRA TKA  VE VARU
komedie ČR
20:00 WONKA  
fantasy muzikál USA
středa 14. února
17:30 S TEBOU NIKDY
romantická komedie USA
20:00 VRA ŽDA ING. ČERTA
komedie Československo
čtvrtek 15. února
17:00 MGP: SLAVNOSTNÍ
  ZAHÁJENÍ EXPOZICE 
 #JIRIWOLKER
projekce fi lmů, křest knihy a koncert
20:00 BOB MARLEY: ONE LOVE
životopisné drama USA
pátek 16. února
15:30 PTÁCI STĚHOVÁCI
animovaná komedie USA
17:30 MADAM WEB
akční sci-fi  USA
20:15 SUCHO
drama ČR
sobota 17. února
14:30 PŘÁNÍ
animovaná komedie USA
16:30 ARISTOKRA TKA  VE VARU
18:45 BOB MARLEY: ONE LOVE
21:00 ZÓNA ZÁJMU
historické drama USA
neděle 18. února
10:30 PTÁCI STĚHOVÁCI
15:30 KOČKA  A PES: ŠÍLENÉ 
 DOBRODRUŽSTVÍ
rodinná komedie Francie
17:30 SUCHO
20:00 MADAM WEB

akce
v regionu

najdete
MIMOØÁDNÌ

na stranì 9

Husovo nám. 91, Prostějov

Divadlo
Point

pátek 16. února
19:00 CESTA KOLEM SVĚTA
Dobrodružná komedie pro celou rodinu.
sobota 17. února
19:00 TÁBOR BUDE: PROMÍTÁNÍ FILMŮ
Druhá premiéra snímků z  fi lmového 
tábora TÁBOR BUDE 
do 31. března 
KA TE KRA US
Výstava obrazů umělkyně, která vás 
zavede do Říše neomezených možností. 

KDY: STØEDA 14. ÚNORA, 18:00 HODIN 
KDE: DIVADELNÍ RESTAURACE, VOJÁÈKOVO NÁMÌSTÍ 1, PROSTÌJOV
PROSTĚJOV Svátek všech zamilovaných se v letošním 
roce rozhodla podpořit i divadelní restaurace „Národ“, 
která si pro své návštěvníky připravila speciální menu, 
jež bude ve středu v podvečer servírovat. Páry se tak mo-
hou těšit na čtyřchodové menu se speciální tematikou. 
Každý ze zájemců se však musí včas nahlásit a zarezer-
vovat si své místo. 
„Svátek zamilovaných se pomalu blíží, a proto vás srdečně 
zveme na naše Valentýnské menu. Den svatého Valentýna 
se slaví každoročně 14. února jako svátek lásky a  náklon-
nosti. Je to den, kdy se tradičně posílají dárky, květiny, cuk-

rovinky a pohlednice s tematikou stylizovaného srdce jako 
symbolu lásky. My jsme si tak pro vás připravili dárek, kte-
rým bude romantická večeře. Strávit tento večer v divadelní 
restauraci jistě bude mít své kouzlo,“ zve všechny zájemce 
ředitelka Karin Konzbulová. 
Čtyřchodové menu se skládá ze slavnostního přípitku, před-
krmu, hlavního chodu a pokrmu, s romantickým nádechem. 
„Nezapomeňte si tedy na tento den rezervovat svůj stůl na 
telefonním čísle 603 413 351 nebo na e-mailu restaurace@
divadloprostejov.cz . Těší se na Vás kolektiv Divadelní re-
staurace v Národním domě,“ dodala Konzbulová. 

VALENTÝNSKÉ MENU

čtvrtek 15. února
#JIRIWOLKER 2024
Výstavní projekt představuje na pozadí 
života a vybraných historických událostí 
tvorbu prostějovského básníka Jiřího 
Wolkera (1900–1924), jehož život 
vyhasl předčasně v  pouhých 23 letech. 
Výstava představuje básníka jako 
člověka, který měl své cíle, přání a touhy.  
Součástí výstavy budou i  nové digitální 
technologie, jejichž pomocí se každý 
na chvíli může stát Jiřím Wolkerem. 
Vernisáž proběhne 15. února v 17:00 
hodin v Kině Metro 70.
pátek 16. února
MILOVÁNÍ V PŘÍRODĚ
Vlastivědné muzeum v Olomouci v  roce 
2017 připravilo zatím nejodvážnější 
výstavní počin ve své historii – výstavu, 
jejímž cílem je poodhalit návštěvníkům 
tajemství intimního života zvířat. Autory 
výstavy jsou zoolog Peter Adamík 
a  entomolog Miloš Krist, kteří jsou 
pracovníky Přírodovědného ústavu VMO. 
Výstavu můžete navštívit do 19. května.
do 26. května
RE-WOLKER: LUDĚK BÁRTA,
MILOŠ KA RÁSEK
U příležitosti 100 let od básníkova úmrtí 
představuje veřejnosti Miloš Karásek 
bronzové plastiky Jiřího Wolkera 
a asambláže, k nimž je připojen plakátový 
cyklus Luďka Bárty s  názvem Re-
reinkarnace Wolkera.
WOLKEROVÝ LÁSKY: MICHAL 
ZAJAČEK, MILOŠ KA RÁSEK
Fotografi cká výstava Michala Zajačka 
představuje současnou podobu 
Jiřího dívek, které se těm původním 
co nejvíce podobají. Nechybí ani 
historické fotografi e a úryvky z milostné 
korespondence, které přibližují Jiřího 
vztah k dívkám.

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

neděle 18. února
15:00 ČERTOVA PODKOVA
loutkové divadlo pro děti

TJ SOKOL

Skálovo nám. 4, Prostějov

sobota 17. února
19:00 POSEDLÍ DAKA REM
Talkshow Posedlí Dakarem je po roce zase 
zpět a závodní posádka dakarských beduínů 
ve složení Martin Macík, F. Tomášek 
a  D. Švanda, přijíždí s  neskutečnou porcí 
humoru a historek přímo z Rally Dakar. 

dùm
Komenského 6, Prostějov

do 29. února
NOVÁ CITLIVOST
výstava Martiny Zatloukalové
a Aleše Brunclíka

Mìstská
galerie

Pernštýnské nám. 176/8, Prostějov

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 18. února 
SÍLA OKA MŽIKU
Výstava Miloně Novotného, který
oplýval talentem zachytit kouzlo
okamžiku, pomocí něhož lze z pouhého
snímku vysnít celou historii.

SOCIÁLNÍ AKTIVITYSOCIÁLNÍ AKTIVITY
chcete-li se do nìèeho zapojit

Raisova 1159, Prostějov

KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA

* každé pondělí od 9:30 do 11:30 
hodin se koná KLUB RODIČŮ 
A DĚTÍ
* každý čtvrtek od 16:30 do 
19:00 hodin je na programu 
KLUB UKRAJINCŮ – setkání 
ukrajinské komunity za účelem 
vzájemné podpory, výměny in-
formací a rozvoje znalostí české-
ho jazyka.

Tetín 1, Prostějov

AKADEMIE SENIORÙ LIPKA, Z.S.

* V úterý 13. února od 14:00 ho-
din je na programu NÁVŠTĚVA 

HVĚZDÁRNY – sraz u vchodu do 
Hvězdárny v Kolářových sadech.

Husovo nám. 67, Prostějov

EKOCENTRUM IRIS

* V  úterý 13. února od 16:00 hodin 
je na programu CESTOVATELSKÁ 
PŘEDNÁŠKA RNDr. Hynka Skořepy 
s  názvem „Přes Rumunské Karpaty do 
Moldávie“. Putování do snad nejexotičtěj-
ší země Evropy, kam téměř nikdo nejezdí. 
* Ve středu 14. února od 9:00 hodin se 
koná VYCHÁZKA nejen pro seniory 
do Kojetína a  jeho okolí. Navštívíte 
nově zbudované biocentrum s  nauč-
nou stezkou doplněnou interaktivními 
prvky. Poté památky Kojetína a  jeho 
blízkého okolí. Zájemci mohou dojít 
až k  bývalému cholerovému hřbitovu, 
který připomíná už jen dřevěný kříž. 
Ráno společný odjezd autobusem do 
Kojetína v  9:15 hod (st. č. 2), návrat 
do Prostějova mezi 13:00 a 14:00 hod. 
Délka trasy 4-6 km. 
* Každý čtvrtek od 15:00 do 17:00 
hodin je připravena HERNA S MON-
TESSORI HRAČKAMI, plyšáky, 
tvořivými aktivitami pro maminky na 
mateřské dovolené a další rodinné pří-
slušníky s malými dětmi.

nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

CENTRUM PRO RODINU

* Každé pondělí od 16:00 hodin,
po předchozí telefonické domluvě, 
nabízíme podporu a doprovázení při 
hledání řešení v čase náročné životní 
etapy či manželské krize, poraden-
ství pro rodiče při obtížích ve vzta-
hu s  dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s psycholožkou Marcelou 
Anežkou Kořenkovou.
* Každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 
11:30 hodin se uskuteční PRVNÍ 
ŠKOLIČKA – adaptační krou-
žek pro děti od 2 do 4 roků. Účast 
v  kroužku usnadňuje přípravu na 
nástup do MŠ, připravuje na sepa-
raci od rodičů a navazování vztahů 
s vrstevníky v malé skupině a bez-
pečném prostředí.
* Každé úterý od 8:30 do 12:30 
hodin se koná PRVNÍ ŠKOLIČ-
KA MC KOSTELEC NA HANÉ. 
Jedná se o dopolední kroužek typu 
miniškolky, určený je dětem od 
2 do 4 roků.

RÙZNÉ . . .

Regionální pracoviště TyfloCentra 
Olomouc v Prostějově nadále posky-
tuje služby nevidomým a  slabozra-
kým občanům na adrese: Kostelecká 
17, Prostějov. Provozní doba: pon-
dělí od 8:00 do 12:00 a od 12:30 
do 14:00. V  úterý a  ve středu po 
telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v  ČR, o.s. 
v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služ-
by jsme rozšířili o rozvoz pomůcek. 
Bližší informace na tel.: 588 008 095, 

724 706 773.

SVAZ NESLYŠÍCÍCH A  NEDO-
SLÝCHAVÝCH OSOB V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, 
tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a  středa od 
8:30 do 11:30 a od 13:00 do 16:30 
hodin, čtvrtek jen pro objednané 
klienty. Můžete využít služeb našeho 
zařízení v podobě odborného sociál-
ního poradenství a nabídky baterií do 
sluchadel a  drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety či 
ušní tvarovky různých velikostí).  

SETKÁNÍ ANONYMNÍCH 
ALKOHOLIKŮ

se koná každý čtvrtek v 18:00 hodin 
Šárka 10a, Prostějov. 
Kontakt: 728 354 716, 

e-mail: prostejov@aamail.cz.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých 

nestačí. Neboj se požádat o pomoc.
Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

Svatoplukova 15, Prostějov

SONS PROSTÌJOV

Prostějovská pobočka Sjednocené 
organizace nevidomých a  slabozra-
kých (SONS) poskytuje zrakově 
postiženým klientům základní pora-
denství, sociálně aktivizační služby 
a  dopomoc v  rámci dobrovolnické 
služby. Dále nabízí možnost zapůjče-
ní kompenzačních pomůcek a zajiš-
ťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče.
Konzultační hodiny ve Svato-
plukově ulici č. 15: pondělí 9.00 – 
12.00 a 14.00 – 16:30 hodin, čtvrtek 
9.00 – 12.00 hodin a dále po telefo-
nické domluvě.

Sídliště Svobody 3520/21, Prostějov

MC CIPÍSEK

* V neděli 18. února od 15:00 hodin
se koná RODINNÝ KA RNEVAL.
Přijďte oslavit 25. výročí založení 
Mateřského centra Cipísek v Prostě-
jově. Co vás čeká? Písničky, tanečky, 
hry, pohádka, balónky, fotokoutek 
a dobrá nálada.
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Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

čtvrtek 15. února
8:45, 9:45, 10:45 VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
se zápisem do pamětní knihy města 
Prostějova (obřadní síň prostějovské radnice)
neděle 18. února
19:00 ŠEST V TOM
Divadelní kavárna
Hrají: Slávek Boura, Jaroslav Sypal, Petr Vojnar

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov

Mìstské divadlo
Prostìjov

pondělí 12. února
19:00 ROK ČESKÉ HUDBY 
 – SETAN 200
Smetanovo trio; Jitka Čechová – klavír, Jan 
Talich – housle, Jan Páleníček – violoncello
čtvrtek 15. února
19:00 NESPOUTANÍ
Divadlo Losers Cirque Company Praha
Tanečně akrobatická koláž o překonávání 
strachu, prolamování bariér a  hledání 
vnitřní svobody.  Režie: Petr Horníček

Knihovna

Skálovo nám. 6, Prostějov
úterý 13. února
9:30 VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA
 TŘETÍHO VĚKU
Nový cyklus přednášek nazvaný „Buddhistické
uměníIndie“,kterýpřipravilRNDr.AlešKrejčí.
V  šesti videopřednáškách nám přiblíží dějiny
výtvarné kultury buddhismu. Podrobně si
představíme buddhistické památky Indie
a  seznámíme se s  hlavními stavebními typy
a  styly buddhistické sakrální architektury.
Tatoakcejeurčenaseniorům. (podkrovnísál)
středa 14. února
10:00 KURZ: JAK NA CHYTRÝ
 TELEFON NEBO TABLET
Chcete se zdokonalit v ovládání chytrého 
telefonu nebo tabletu? Víte, jak správně 
a bezpečně tato zařízení používat? Umíte 
využívat všechny jejich dostupné funkce 
a  aplikace? Přihlaste se na náš praktický 
kurz a  během tří dvouhodinových lekcí 
se to naučíte. Počet míst je omezen, 
zájemci se mohou hlásit osobně v čítárně, 
telefonicky (582 329 661) nebo na e-mailu 
citarna@knihovnapv.cz (učebna)
17:00 IZRA EL PŘED 
 7. ŘÍJNEM 2023 A PO NĚM
Co vedlo k  nesmírně brutálnímu útoku 
teroristické organizace Hamás na stát Izrael? 
Spolu s  popularizátorem vojenské historie 
Ing. Jaromírem Vykoukalem se podíváme 
na aktuální dění v  Izraeli a  na územích pod 
správou palestinských Arabů. (podkrovní sál)
čtvrtek 15. února
15:00 PORA DNA SOS
Máte spotřebitelský problém a  nevíte, 
kam se obrátit? Řešíte potíže s reklamací, 
nájemními vztahy, s  dodavateli energií 
apod.? Přijďte si pro radu do knihovny! 
Odborní právní poradci Sdružení obrany 
spotřebitelů – Asociace s  Vámi budou 
řešit Váš konkrétní problém. Služba je 
pro veřejnost ZDARMA. (učebna)

Sobota 17. února 
14.00 BCM Orli Prostějov – 
Basketbal TJ Svitavy (1. kolo 
žákovské ligy U15, Sportcentrum 
DDM 2, Prostějov)
Neděle 18. února
09.00 BCM Orli Prostějov – Vlci 
Žďár (2. kolo žákovské ligy U15, 
Sportcentrum DDM 2, Prostějov)

BASKETBAL

Neděle 18. února
08.00 SK K2 Prostějov – FBC 
Playmakers Prostějov (16. kolo 
regionální ligy mužů, Sportovní 
hala RG a ZŠ Ott o Wichterleho, 
Prostějov)
11.00 FBC Playmakers Prostějov – 
FBC ZŠ Uničov (16. kolo regionální 
ligy mužů, Sportovní hala RG a ZŠ 
Ott o Wichterleho, Prostějov)
12.30 SK K2 Prostějov – TJ Slovan 
Havířov „B“ (16. kolo regionální ligy 
mužů, Sportovní hala RG a ZŠ Ott o 
Wichterleho, Prostějov)

FLORBAL

Sobota 17. února
10.30 VK Prostějov – VO TJ 
Lanškroun (turnaj 5. kola extraligy 
juniorek U20, Národní sportovní 
centrum Prostějov)
17.00 VK Prostějov – PVK Olymp 
Praha (22. kolo extraligy žen 
ČR, Národní sportovní centrum 
Prostějov)
18.30 VK Prostějov – Tatran 
Střešovice (turnaj 5. kola extraligy 
juniorek U20, Sportcentrum – DDM 
Prostějov)
Neděle 18. února
12.00 VK Prostějov – TJ Sokol 
Frýdek-Místek (turnaj 5. kola extraligy 
juniorek U20, Národní sportovní 
centrum Prostějov)

VOLEJBAL

Sobota 17. února
12.30 turnaj 5. kola Ligy mladších 
žáků ČR (hala RG a ZŠ Ott o 
Wichterleho Prostějov)
Neděle 18. února
17.00 Vosíme.cz Korfb al Prostějov – 
KK Brno (6. kolo extraligy dospělých 
ČR, hala RG a ZŠ Ott o Wichterleho 
Prostějov)

KORFBAL

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
čtvrtek 15. února
17:15 VIRTUÁLNÍ REALITA
Zajímá vás virtuální realita (VR)? 
Chcete si ji vyzkoušet na vlastní kůži? 
Zveme vás do knihovny, kde na vás 
čeká 15minutový VR zážitek. Můžete 
si vybrat jednu z  her: Ocean Descent, 
VR Luge, Danger Ball, Astro Bot 
a  Beat Saber. Zájemci se můžou hlásit 
v knihovně nebo na tel. č. 582 329 673, 
počet míst je omezen. „Hra“ je určena 
pro děti a mládež od 12 do 18 let.

KULTURNÍ AKCEKULTURNÍ AKCE
chcete-li se nechat ohromit

Neděle 18. února
13.15 SK Prostějov 1913 – HK 
Kroměříž (29. kolo ligy 9. tříd, Zimní 
stadion, Prostějov)

LEDNÍ HOKEJ
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Plesová sezóna je v plném proudu 

a taneční večer v Určicích měl 

v pátek fantastického moderátora 
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PROSTĚJOV Hokejisté SK Prostějov 1913 měli v předposledním kole první možnost 

zajistit si vítězství v základní části, které jim do následného play-off dává jistotu, že 

každou sérii odstartují na domácím ledě, kde by je čekal i případný rozhodující du-

el. Jistotu chtěli mít svěřenci kouče Janečka hned po tomto víkendu a po divokém 

průběhu zápasu na půdě Uherského Ostrohu se jim to podařilo. Díky výhře 7:6 už 

tak mohou myslet na nejdůležitější část sezóny. 

  Jan FREHAR
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Vladimír Hron v  Určicích opět 
dokázal, že hlasivky má vycvičené 
snad jako nikdo v republice. S neu-
věřitelnou bravurou zvládal zazpí-
vat například písně Karla Gotta, 
Jiřího Suchého, populární kapely 
Gipsy Kings a  mnoha dalších. Na 
akci tohoto druhu nemohla chybět 
bohatá tombola, každý příchozí 
pár navíc získal láhev vína zdarma. 
Hudební a  taneční večer navázal 
na přerušenou tradici obecních 
plesů. Těch se v  Určicích konalo 

celkem 24. ročníků, naposledy to 
bylo v  roce 2016. Atmosféra těch 
posledních byla veskrze komorní, 
svoji roli v tom zřejmě hrála i teh-
dejší poměrně napjatá atmosféra 
v  obecním zastupitelstvu. Zdá se, 
že těmto dnům je v  Určicích už 
konec. „Chtěli jsme připravit akci, 
kterou by si užili zejména ti starší 
z  našich občanů, a  jsme rádi, že 
se účastnilo zhruba 150 lidí. Pan 
Hron u nás už jednou vystupoval 
v roce 2019, takže domluva s ním 

nebyla žádný problém,“ vy-
světlila za pořadatele Lenka 
Buřtová z  určické kulturní 
komise, která v  průběhu 
roku stojí za celou řadou 
společenských akcí. Kro-
mě těch tradičních, jako 
je dětský karneval, oslavy 
Dne matek, vítání občán-
ků, setkání seniorů a celé 
řady dalších, pravidelně 
zve i  osobnosti známé 
z  filmového plátna či 

televizní obrazovky. 
„Mimo jiné jsme tady 
nedávno měli herce Mi-
roslava Donutila či zpě-
váka Dalibora Jandu. 
Na letošní duben jsme 
pak pozvali komiky z po-
řadu Na stojáka, dále 
pak travesty show Divoké 
kočky a  v  prosinci k  nám 
přijede římskokatolický 
kněz Zbigniew Jan Czend-
lik, autor populární knihy 
Postel hospoda kostel,“ vy-
jmenovala Lenka Buřtová. 
Sál určické sokolovny
však neosiří ani v  průbě-
hu tohoto měsíce, třeba
už v  sobotu 24.  února se
zde bude konat ples Klubu
přátel místní školy.

PROSTĚJOV Tady se vám bude tajit dech! Do prostějovského divadla míří akrobati z pražské Losers Cirque Company pa-
třící v oblasti tzv. nového cirkusu ke světové špičce. Na jejich představení „Nespoutaní“ budete moci vyrazit už ve čtvrtek 
15. února od 19.00 hodin. Stejná skupina přitom v průběhu uplynulého týdne hrála hlavní roli při slavnostním zahájení 
jedné z nejvýznamnějších sportovních událostí letošního roku v naší republice, jímž bylo Mistrovství světa v biatlonu.

Martin ZAORA L
Tématem tanečně akrobatické koláže bude pře-
konávání strachu, prolamování bariér a hledání 
vnitřní svobody. Nejen účastníci, ale i diváci se 
budou moci zbavit pout a vydat se na jediné mís-
to, kde mohou být opravdu nespoutaní. „Jedná 
se o  vrcholné představení tzv. nového cirkusu, 
který není pouze o  akrobacii, ale o  propojení 

neuvěřitelných fyzických výkonů s hudbou, tan-
cem, světly i  scénou. To vše slouží nějaké spo-
lečné myšlence,“ představila produkční divadla 
Hana Šprynarová s tím, že pro hanáckou scénu je 
obrovským úspěchem, že se takto náročné před-
stavení v prostějovských podmínkách podaří vů-
bec realizovat. „Akrobati budou využívat hrazdy, 
jejichž zavěšení do prostoru bylo po technické 
stránce nesmírně náročné a řešilo se zhruba půl 

roku,“ zdůraznila Šprynarová, 
která jedním dechem rovněž po-
zvala všechny zájemce hned
na pondělní koncert 
Smetanova tria 
patřícího rov-
něž k  naprosté 
české špičce sklízející úspěch 
na pódiích po celém světě.
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PROSTĚJOV Minulou středu zavítalo do Prostějova Klicpero-
vo divadlo z  Hradce Králové. Na prknech prostějovského diva-
dla uvedlo hru Na koho to slovo padne, jejímž autorem je Gábor
Görgey. Komedie, která balancuje na hraně mezi absurdním di-
vadlem a tarantinovsky laděnou drsnou komedií, zaplnila hlediš-
tě našeho divadla do posledního místečka.
Jak je snadné podlehnout pokušení moci a  ovládnutí ostatních? Jak se 
naše charaktery vybarví, když hledíme do ústí revolveru? Mafián, aristo-
krat, intelektuál, patolízal a jeden obyčejný vesničan uzavřeni v místnosti, 
ze které vedou pouze jedny dveře. Dohodnou se, nebo postřílejí? To vše 
zahráli vynikající herci Klicperova divadla Jakub Tvrdík, František Staněk, 
Jiří Zapletal, William Valerián či Josef Čepelka pod režijním dohledem 
Michala Vajdička. „Ve hře jde o absurdní výchozí situaci, ve které účin-
kuje pětice naprosto odlišných mužů. K tomu jeden klíč a jeden revolver 
a hra může začít. Diváci se nechali unášet příběhem a fascinovaně hleděli 
na jeviště, co se to před jejich zraky odehrává. Scéna naprosto dokonale 
imitující nástupiště metra dokázala nadchnout a představení jako od-
dechovka pro pobavení splnilo svůj účel,“ pochvalovala si ředitelka Měst-

ského divadla v Prostějově Karin Konzbulová.  (mik)

KlicperovoKlicperovo divadlodivadlo 
 komediikomedii

Na koho to slovo padnePROSTĚJOV Čím je člověk starší, tím více ocení tře-
ba i malé radosti. Je to logické, ne každý v pokročilém věku má
například možnost zajít si na koncert filmové hudby. Klienti pro-
stějovského Centra sociálních služeb (CSS) v Lidické ulici ani ni-
kam chodit nemusí. Několikrát do roka za nimi mimo jiné zamíří
zakladatelka kvarteta Moravského divadla Olomouc Ivana Dočka-
lová. Její zatím poslední koncert se tu konal poslední lednový den.
Prostějovské CSS v  průběhu roku 
nabízí pestrou škálu různých akcí. 
Patří mezi ně zajímavé besedy, peče-
ní, výtvarné a keramické dílny, mu-
zikoterapie, relaxační cvičení nebo 
výlety. Mezi velice oblíbené patří 
několikrát ročně pořádané koncer-
ty paní Ivany Dočkalové, která vždy 
dokáže všechny zaujmout svým 
uměním. „Naši uživatelé mají jen 
málo možností živě slyšet mistrně 
zahrané skladby, ať už jde o klasic-
kou hudbu, nebo filmové melodie, 

které díky paní Dočkalové u  nás 
zněly naposledy. Mnoho uživatelů 
hudba potěší a pomůže jim alespoň 
na chvíli zapomenout na jejich kaž-
dodenní starosti. Poslední koncert 
sólové violy byl pro všechny jako 
vždy nezapomenutelný zážitek,“
svěřila se ředitelka CSS Helena Vrá-
nová, která zavzpomínala i na jeden 
z  koncertů, kdy umělci vystupovali 
v divadelních kostýmech a jako host 
zde zazpívala pěvkyně Tereza Horo-
vá vedle mnohých jiných i světozná-

mou árii z  opery Carmen. Kromě 
působení v  kvartetu Moravského 
divadla Olomouc působí Ivana Do-
čkalová jako učitelka ZUŠ Prostějov. 
„Naše zařízení několikrát ročně na-
vštěvuje s dětmi, které si vždy připra-

ví pěkný program a  předvedou, co 
se naučily. Jsme rádi, že se paní Do-
čkalová rozhodla sdílet svůj talent 
s námi. Její hudba má neuvěřitelnou 
sílu a  schopnost přenést emoce,“ 
uzavřela Helena Vránová.   (mls)

filmové melodie  filmové melodie  

Akrobati z pražské Losers Cirque
Company patří k naprosté špičce

URČICE „Já su tak mokré!“ prohlásil Vláďa Hron uplynulý pátek
9. února z pódia sokolovny v Určicích. Nebylo se opravdu co
divit. Energický zpěvák, bavič a moderátor totiž s velkým na-
sazením zpíval jeden šlágr za druhým, přičemž vše doprová-
zel výraznými tanečními kreacemi. V pauzách mezi písněmi
imitoval, žertoval, zkrátka bavil zhruba 150 hostů Hudebního
a tanečního večera, kterým rovněž hrála skupina Naostro.
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MIKULČICE, ČECHOVICE Dvoutisícovou obec Mikulčice 
ležící jen sedm kilometrů od Hodonína proslavil košt 

pálenek a kysaného zelí. Ten místní spolek  Gurmáni po-
řádal předminulý víkend už po jednadvacáté. Do Čechovic 

putovalo hned několik cen. Za své pálenky je dostal osmde-
sátiletý nestor rodu Luboš Karafiát starší.

Na koštu v Mikulčicích
se ochutnávala i pálenka z divizny...
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Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ

Soutěžící z  České republiky, Polska, 
Slovenska a Chorvatska k degustaci za-
slali 1076 vzorků pálenek, posuzovalo 
je 116 degustátorů ve 29 čtyřčlenných 
komisích. Nejvíce vzorků zastupovalo 
slivovici (228), následovaly hrušky 
(143) a  likéry (124). Z  netradičních 
to byla třeba diviznová, hloh šarlato-
vý, máta či oskeruše,  k ochutnání byl 
i likér z květů růží, granátových jablek, 
střemchy, mrkve, zázvoru, dřínu, aró-
nie či dřišťálu.

Luboš Karafiát starší, který spo-
lu se synem stejného jména zasedl 
i v degustační komisi, soutěžil s pěti 
vzorky. Do Mikulčic poslal pálen-
ky z  jablek, hrušek, meruněk, višní 
a také pravou slivovici. S jablky a  me-

ruňkami vyhrál dvě dru-

svět páleneksvět pálenek

há místa, bronz mu patřil 
v kategorii Nejlepší ko-

lekce výstavy. Výhry si 
ale z  důvodu nemoci 

vyzvednout nemohl 
a tak jej na vyhlášení 

zastoupil švagr Anto-
nín Jelínek starší z Dětkovic. 

Ten na košt jezdí rovněž již mnoho 
let, soutěžil ale s kysaným zelím. 
V  této kategorii se letos utkalo na 
padesát vzorků, Jelínkův ale nebyl 
žádný. Vyhrál jsem s  naším zelím 
dva roky po sobě, vloni jsem byl dru-
hý. Jak mi potom porotci prozradili, 
bylo to pro klid v  dědině, nemůže 

zas vyhrát cizák,“ smál se Antonín 
Jelínek starší. 
Z Prostějovska pěstitelé zaslali celkem 
9 vzorků – Josef Jankůj (Pv) směs hru-
šek, Tomáš Pernica (Pv) jablka akát 
sud, Rudol Vágner (Pv) jablka. Bronz 
si z  Mikulčic odvezl Jakub Hnízdil 
z Výšovic s pálenkou z broskví.

(vlevo)

PROSTĚJOV Vloni se tato akce 
náramně osvědčila a  tak vedení 
Muzea a galerie v Prostějově logic-
ky akci nejen pro zamilované letos 
zopakovalo. Vlastně již druhý roč-
ník akce s názvem Valentýn v mu-
zeu opět přilákal značné množství 
návštěvníků. Ti využili nabídky 
muzea a kromě valentýnského ob-
čerstvení mohli v sobotu odpoled-
ne zhlédnout několik výstav přímo 
v hlavní budově muzea. 
Valentýn v  muzeu splynul s  další 
překrásnou akcí, a  to masopustní 
veselicí. Hned za hlavním vstupem 
do muzea čekalo na návštěvníky 
akce pohoštění, které nabízely sym-
patické pracovnice tohoto zařízení. 
„Snažíme se návštěvníky nalákat 
nejen na otevřené vstupné do celé-
ho muzea, ale nabízíme i  značný 
bonus v  podobě pohoštění či při-
praveného fotokoutku pro zamilo-

vané. Letos jsme dodali ještě jednu 
specialitu v  tom, že když si někdo 
koupí lístek na připravené výsta-
vy, obdrží kávu ve Špalíčku jako 
bonus,“ sdělila Večerníku kurá-
torka prostějovského muzea Pavla 
Koutná. Jak dodala, v sobotu přišly 
na akci skutečně nejen zamilované 

páry, ale i rodiny s dětmi, nenecha-
li si ji ujít ani senioři. „Je to jedna 
z akcí, kterou muzeum chce přilákat 
širokou veřejnost, otevřít se všem 
a ukázat sbírkové předměty trošku 
jinak a v zajímavějším světle,“ doda-
la nová tisková mluvčí muzea Rena-
ta Janečková.  (mik)

Valentýn v muzeu
LÁKAL NEJEN
 ZAMILOVANÉ 

 Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Od začátku února 
má prostějovské muzeum novou 
tiskovou mluvčí. Renata Janeč-
ková na tomto postu vystřídala 
Markétu Hamzovou, která se 
po svém nástupu stala nejbližší 
spolupracovnicí ředitelky Mu-
zea Veroniky Hrbáčkové. 
Stávající ředitelka Veronika Hr-
báčková nastoupila do prostě-
jovského muzea v  červenci 2021, 
nedlouho poté začala úzce spo-
lupracovat právě s  Markétou 
Hamzovou. Ta se kromě 
propagace muzea v poslední 
době stále více podílela i na 
přípravě výstav. „Osobně mě 
konec paní Hamzové velmi 
mrzí, vše jsme od počátku 
rozjížděly spolu. Je však 
maminkou malých dětí 
a do práce musela dojíždět, 
z důvodu časové vytíženos-
ti se tak rozhodla skončit,“

reagovala na náš dotaz ředitelka 
muzea Veronika Hrbáčková. 
Nová tisková mluvčí pochází 
z Prostějova, kde také žije. Na Ma-
sarykově univerzitě v  Brně vystu-
dovala český jazyk a  žurnalistiku. 
Během života posbírala celou řadu 
zkušeností v  oblasti PR a  marke-
tingu, v  této oblasti pracovala na-
příklad pro Olomoucký i  Zlínský 
kraj a  také několik soukromých 

firem, mezi něž patřila třeba spo-
lečnost Baťa. Na post tiskové 
mluvčí v prostějovském muzeu 

nastupuje po mateřské dovo-
lené. „Svoje dosavadní bo-
haté zkušenosti bych chtěla 
plně zúročit při práci pro 
Muzeum a galerii v Prostě-
jově,“ uvedla Renata Janeč-
ková, která jako své profes-
ní krédo uvádí, že „směr 
udávají dobře volená slova 
a myšlenky“.  (mls)

Renata Janeèková
støídá Markétu Hamzovou

Výherce budeme kontaktovat. (red)

V minulém vydání
jsme se vás ptali,

ve kterém roce byla otevřena
Mateřská škola Držovice.

A správná odpověď byla
B) v roce 2007.

Dvě vstupenky tedy vyhrává
Pavel Smička a Jiřina Facková.

z titulní strany
PROSTĚJOV Jak avizujeme už na titulní straně dnešního vy-
dání Večerníku, známe již první čtyři kandidáty do voleb do 
horní komory Parlamentu České republiky za okrsek Prostě-
jovska, Tovačovska a  Kojetínska. Senátní volby se uskuteční 
letos na podzim, přesný termín prezident republiky ještě ne-
vyhlásil. V našem regionu se dají očekávat pikantní souboje. 
Primátora Prostějova Františka Juru (ANO 2011) vyzve nejen 
jeho první náměstkyně Milada Sokolová (ODS). Mandát se-
nátorky bude obhajovat Jitka Chalánková (NK) a uspět bude 
chtít rozhodně i zastupitel Prostějova Pavel Dopita (SPD). 
Svoji kandidaturu do Senátu ČR Večerníku už předminulý týden 
potvrdil v exkluzivním rozhovoru první muž Prostějova František 
Jura. „Já bych se skutečně rád stal senátorem za náš obvod a hájil 
jeho zájmy v horní komoře českého parlamentu. Prozatím jsem 
získal podporu místní, oblastní a krajské organizace hnutí ANO 
2011. Poslední slovo v této věci bude mít předsednictvo našeho 
hnutí. Jsem přesvědčený, že by to velmi prospělo jak našemu měs-
tu, tak i zhruba stovce obcí z Prostějovska a Přerovska, které do 
senátního obvodu patří,“ uvedl v rozhovoru primátor Prostějova 

František Jura. Jeho první náměstkyně Milada Sokolová sice svo-
ji kandidaturu stoprocentně ještě nepotvrdila, ovšem ze zdrojů 
Večerníku víme, že o mandát senátorky bude jistojistě stát. „Za-
znívají hlasy, které mě vyzývají, abych v senátních volbách letos 
kandidovala. Jejich počet v poslední době navíc narůstá. Vážím 
si této důvěry, a to zvlášť proto, že se často jedná o výrazné osob-
nosti z naší oblasti, které argumentují mojí dosavadní prací pro 
město i region ve veřejných i dobrovolných funkcích. Kandidatura 
do Senátu je ovšem natolik odpovědnou záležitostí, že je třeba ji 
velmi vážně posoudit z mnoha úhlů pohledu. Kandidaturu proto 
zatím pouze zvažuji,“ sdělila Večerníku doslova Milada Sokolová, 
která Večerníku odpověděla i na otázku, zda se případně těší na 
souboj s primátorem Jurou. „Senátní volby jsou zpravidla soutěží 
řady výrazných osobností. Věřím, že tomu tak bude i letos v na-
šem obvodě, ostatně první jména kandidátů a kandidátek, která se 
objevují, to v mých očích potvrzují. Na první pohled není jedno-
značné, kdo bude nakonec vítězem, ale to je u tak důležitých voleb 
zcela běžné,“ uvedla první náměstkyně primátora Prostějova. 
Zcela jasno o své kandidatuře má naopak prostějovský zastupitel 
Pavel Dopita. „Mohu potvrdit, že budu v tomto roce usilovat 
o post senátora. I když vše ještě musí schválit republiková kon-

ference SPD, důvěru z krajské konference již mám,“ řekl bez vy-
táček Pavel Dopita s tím, že podporu pro své zvolení senátorem 
bude hledat napříč politickým spektrem. „Očekávám ji zejména 
od vlastenecky a pronárodně smýšlejících občanů, kteří odmítají 
diktát Bruselu, Green Deal, sedmdesát pohlaví. Rodina jsou pro 
ně muž a žena. Stát dnes bere lidem jistoty a nabízí jim za to psy-
chofarmaka. Mé motto, se kterým se budou občané v kampani 
setkávat, je ‚jistota tradice‘, protože tradice jsou pilířem jistoty. 
A ty se nám všem pomalu ztrácí. Opět budu sázet především na 
kontaktní kampaň. Co se týká očekávaného výsledku, jako stá-
le aktivní sportovec sázím na osvědčený postup, kdy základem 
bude dostat se do druhého kola,“ dodal Pavel Dopita. 
Ovšem silnou hráčkou v  kolotoči senátních voleb bude zcela 
jistě i současná senátorka Jitka Chalánková. „Zatím je ještě časo-
vý prostor pro rozhodnutí, zda budu znovu kandidovat. Ráda 
bych ale pokračovala v tom, co jsem se podle svého slibu ob-
čanům snažila plnit doposud: podpora rodin a dětí, zejména 
dětí ohrožených, bezpečnost občanů, péče o zdraví či ochrana 
ústavních práv a svobod. Mimo jiné jsem předkladatelkou návr-
hu ústavního zákona na zachování možnosti plateb v hotovosti 
a dalších,“ sdělila Večerníku Jitka Chalánková.  (mik)

Mandát senátorky bude obhajovat
Jitka Chalánková, šanci cítí Pavel Dopita

Do Senátu ÈR chce primátor i první námìstkynì



Masopust v  Prostějově včetně sty-
lového jarmarku přilákal během 
šesti hodin stovky lidí, kteří v nád-
herném počasí strávili příjemné 
okamžiky v  samém centru města. 
K dobré náladě přispěl i masopust-

ní průvod masek, vystoupení ka-
pely, herců a  komediantů. Krásný 
den ukončilo rozlévání zabijačkové 
polévky za pouhou jednu korunu. 
„Jo, jo, prdelačku máte za kačku, ale 

protože jste schválili Green Deal, 
tak k tomu si musíte koupit misku 
z umělé hmoty za 19 korun,“ zpražil 
trošku lidi ve frontě řezník Krkovič-
ka. 

Pár desítek minut před slavnostním 
zahájením akce s názvem Masopust 
v Prostějově už oblíbený a našincům 
notoricky známý řezník Krkovič-
ka dokončoval poslední přípravy. 

„S  naší hereckou společností sem 
jezdíme už spoustu let, takže se 
tady už pomalu cítíme jako doma. 
A vždycky se moc těšíme. Z prostě-
jovského masopustu se stala pře-
krásná tradice, na kterou toto město 
může být pyšné. Je to jeden z  nej-
krásnějších masopustů v republice,“
řekl Večerníku Jaroslav Nitka, který 
každoročně u této příležitosti vystu-
puje v roli řezníka Krkovičky. A byl 

to právě on, kdo i v  sobotu společ-
ně se všemi pomocníky řídil celou 
masopustní zabijačku včetně vaření 
prdelačky. „Je pravda, že sto kucha-
řek – sto receptů na tmavou zabijač-
kovou polévku! Já nabízím tradiční 
recept našich předků. Důležitou 
podstatou je základ, což je silný 
voňavý vývar, který ovšem předem 
v žádném případě nekořeníme. Te-
prve poté, co se zavaří v polévce krev 
s  kroupami a  troškou jelítkového 

i jitrničkového prejtu, se přidá čes-
nek, pepř, sůl a majoránka. Vznikne 
lahodná krémová prdelačka, kterou 
ostatně můžete na závěr masopustu 
přijít ochutnat i vy,“ sbíhaly se sliny 
i  Večerníku po slovech řezníka Kr-
kovičky. 
Masopust v  Prostějově slavnostně 
otevřel krátce po desáté hodině do-
polední primátor František Jura, na 
zahájení byli přítomni i jeho náměst-

ci a  náměstkyně Milada Sokolová, 
Marcela Župková, Jiří Rozehnal 
a Miloš Sklenka. „Je to v Prostějově 
již tradiční akce a  já bych chtěl po-
děkovat všem, kteří letošní maso-
pustní veselici připravili a  zorgani-
zovali. A samozřejmě i těm, kteří se 
budou starat o naši dobrou náladu. 
Je tady připravena spousta atrakcí, 
které podle mého názoru zaujmou 
všechny generace,“ byl přesvědčen 
první muž Prostějova František Jura, 
kterého se Večerník zeptal, jaký on 
má vztah k zabijačce a pochoutkám 
z čuníka. „Já mám ze zabijačky rád 
úplně všechno, a  jak jste sám po-
znamenal, je to na mně vidět... Ale 
tu vaši poznámku diskrétně přechá-
zím,“ smál se primátor Jura, který 
ovšem během sobotního masopus-
tu neodolal a  mnohé pochoutky 

ochutnal. „Pocházím z vesnice a jako 
kluk si pamatuji, že prase jsme zabí-
jeli tradičně. Mám na to velmi dob-
ré vzpomínky. A opravdu jím úplně 
všechno a  rád,“ uzavřel toto téma 
František Jura. 
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zalilo jarní slunce
Řezník Krkovička, průvod masek, vůně jitrnic 

a prdelačky přilákaly stovky lidí

PROSTĚJOV Sešlo se to všechno úplně geniálně! 
Naprosto bezchybná organizace, spousta lidí i nádherných 
stánků s nejrozmanitějším jídlem nebo zbožím, hlavně 
však překrásné počasí, které si vůbec nezadalo s jarem. A to 
přesto, že se psal 10. únor... Masopust v Prostějově přilákal 
v sobotu na náměstí T. G. Masaryka stovky lidí nejen z města, 
ale i ze širokého okolí. O zábavu se staraly desítky nejrozto-
divnějších masek, středověcí herci, kejklíři, cikánské vědmy 
a tanečnice a v čele toho všeho stál řezník Krkovička a jeho 
pomocníci. „Masopustní veselici považuji za zahájenou,“ 
odstartoval bohatě navštívenou akci primátor Prostějova 
František Jura těsně po desáté hodině dopolední. 
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PROSTĚJOV Sama se společně 
se všemi členy nejužšího vedení 
prostějovského magistrátu zú-
častnila sobotního masopustu na 
náměstí T. G. Masaryka. Milada 
Sokolová byla za celou akci jako 
první náměstkyně primátora pro 
kulturu zodpovědná a tak ji Večer-
ník po skončení masopustní vese-
lice požádal o krátké hodnocení. 

Michal KA DLEC
 Paní první náměstkyně, jak 

byste zhodnotila průběh letošní-
ho masopustu v Prostějově?
„Byl skvělý, stejně jako v minulých le-
tech! Tato tradiční akce si našla mezi 
Prostějovany velké množství přízniv-
ců a není se čemu divit. Je to událost 
spojená s maskami, veselím a dobrou 
náladou. A  samozřejmě velkým 
množstvím zabijačkových specialit.“

 To nádherné počasí jste objed-
nala vy?
„Je pravdou, že vždy vysílám modlit-
bu tam nahoru pro dobré počasí, byla 
by totiž škoda velké snažení ‚zabít‘ 

například deštíkem či 
větrným počasím. Na 
druhou stranu jsem se 
obávala, aby nebylo 
příliš teplo a masové výrobky se ne-
zkazily. Ale vše dobře dopadlo!“

 Když jsme u  toho, jaký vztah 
máte vy sama k dobrotám ze zabi-
jačky?
„Jednoznačně kladný. Již jako dítě 
jsem se účastnila řady domácích 
zabijaček, milovala jsem mozeček, 
maso z kotle s křenem, jitrnice i tla-
čenku a  samozřejmě nemohla chy-
bět černá zabijačková polévka. Při-
znávám se, že tu si kupuji v jednom 
z  prostějovských obchůdků pravi-
delně alespoň jednou do týdne.“

 Udrží se podle vás masopust-
ní tradice i  v  budoucnosti? 
A  bude Prostějov v  této tradici 
pokračovat?
„V příjemných věcech by se mělo po-
kračovat. A  tato událost nemá chy-
bu. Já nepochybuji, že bude v každo-
roční nabídce programu Kulturního 
klubu Duha v Prostějově.“ 

 Foto: Michal Kadlec

Foto: Michal Kadlec

„TATO UDÁLOST NEMÁ CHYBU,“ 
chválila masopustní sobotu 

Milada Sokolová Milada Sokolová 
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OBROVSKÁ INSPIRACE
„Karlos“ už je v Hradci Králové. Teď ale nemyslíme zápasníka Vé-
molu, nýbrž nadějného obránce Karla Spáčila, který zažívá jen těžko 
uvěřitelný rok. Je to jen čtrnáct měsíců, co odkopal poslední zápas v 
krajském přeboru za Lipovou, kam zamířil po konci v dorostu Pros-
tějova, aby se za rok dostal přes další dvě soutěže až do nejvyšší ligy.
Odchovanec Prostějova začal svou dráhu postupnými krůčky, 
což se nyní ukázalo jako velmi dobrá volba. Po mládežnických 
kategoriích vyrazil sbírat první zkušenosti do Lipové, kde 
kromě krajského přeboru pravidelně trénoval s hlavním muž-
stvem eskáčka. Hned po půl roce povýšil o dvě soutěže, kdy se 
v barvách Blanska stal stabilním členem základní sestavy. 
Rok zkušeností následně zužitkoval a pro podzimní část se už 
naplno zabydlel v kádru druholigového mateřského celku. Ani 
tam to však není konečná a Spáčil se už objevuje v dresu Hrad-
ce Králové, kde čeká na své první ligové starty. 
Zmíněný příběh zní až neuvěřitelně. Zdárný příklad toho, jak 
pílí a touhou lze dokázat velké věci. Výsledek může znamenat 
odrazový můstek i pro další talenty z líhně prostějovského klu-
bu, což snad bude mít pozitivní dopad. 

Když policejní složky před několika lety zatkly a uvěznily lorda 
Voldemorta českého fotbalu Romana Berbra, určitě jsem nebyl 
zdaleka sám, koho to potěšilo. Hlava mafie korumpující tuzem-
skou kopanou šla za katr, nastal čas k celkové očistě.
Fotbalová asociace ČR tehdy dostala nové vedení, všeobecně 
se očekávalo výrazné zlepšení zdejších poměrů napříč světově 
nejpopulárnějším sportem. V lecčems k tomu opravdu došlo, ale 
v mnoha ohledech se bohužel dál jede močálem černým podél 
bílých skal.
Nejvíc v  negativním smyslu mě zaráží, nakolik fotbalové poli-
tikaření ve vrcholných sférách aparátu FAČR zasahuje do (ne)
fungování výkladní skříně v národním měřítku – reprezentační-
ho týmu mužů. Je tragikomické, že ani po řadě měsíců vybírání 
stále nemá svého manažera.
Ano, měl jím být už dříve dohodnutý Pavel Nedvěd, který však 
z dané funkce na poslední chvíli vycouval. Což z jeho strany ne-
bylo úplně fér, ale po pravdě se mu zase tak moc nedivím. Od té 
doby fraška pokračuje, repre manažera dál nemá a minimálně do 
konce února mít nebude...

V posledním příspěvku musím navázat na mého kolegu, který se mi-
nulý týden rozpovídal o rádoby sportovních zápasech v kleci Clash 
of the Starts. Nezbývá mi nic jiného než mu dát za pravdu a navíc jen 
doplnit i pár vlastních poznámek, které budu adresovat především k 
mládeži, která je z devadesáti procent konzumentem této bizarnosti. 
Ač sám nejsem fanouškem žádného z bojových sportů, tak je třeba 
dát všem profesionálům velký kredit, protože museli skutečně projít 
řadou věcí, aby se mezi vyvolené dostali, za což zaslouží obdiv. Jenže 
pak je tu ve sledovanosti a nejspíše i výdělku porazí věc, které bych 
sportovními disciplínami jen těžko nazýval. Lidé, kteří ve velké míře 
umí řadu zajímavých věcí s moderními technologiemi, ale zároveň 
je využívají jen pro co největší peníze. „Bizár“ se najednou rozhodl 
zápasit.
Zaplněný stadion a miliony sledujících, kteří si svůj přenos museli 
zaplatit. Dnešní mládež tak ve velké míře, v žádném případě nemys-
lím všechny, ale asi i více jak polovinu zajímá spíše to, jak dopadne 
souboj dvou influencerů namísto zápasů ze sportů, které se skutečně 
dají nazývat sporty. To se pak nedivme, proč jsme v rámci kondice a 
dalších věcí, kde jsme. FREHARA

Když policejní složky před několika lety zatkly a uvěznily lorda 
Voldemorta českého fotbalu Romana Berbra, určitě jsem nebyl 
zdaleka sám, koho to potěšilo. Hlava mafie korumpující tuzem-
skou kopanou šla za katr, nastal čas k celkové očistě.
Fotbalová asociace ČR tehdy dostala nové vedení, všeobecně 
se očekávalo výrazné zlepšení zdejších poměrů napříč světově 
nejpopulárnějším sportem. V lecčems k tomu opravdu došlo, ale 
v mnoha ohledech se bohužel dál jede močálem černým podél 
bílých skal.
Nejvíc v  negativním smyslu mě zaráží, nakolik fotbalové poli-
tikaření ve vrcholných sférách aparátu FAČR zasahuje do (ne)
fungování výkladní skříně v národním měřítku – reprezentační-
ho týmu mužů. Je tragikomické, že ani po řadě měsíců vybírání 
stále nemá svého manažera.
Ano, měl jím být už dříve dohodnutý Pavel Nedvěd, který však 
z dané funkce na poslední chvíli vycouval. Což z jeho strany ne-
bylo úplně fér, ale po pravdě se mu zase tak moc nedivím. Od té 
doby fraška pokračuje, repre manažera dál nemá a minimálně do 
konce února mít nebude...

Pokud by se toto jednou povedlo, tak to bude až neuvěřitelný 
příběh. Tenisový Davis Cup už sice nebudí takový zájem, jako 
tomu bylo v jeho původním formátu, znovu ale potvrdil, že pe-
níze jsou až na prvním místě. Ale pro region Prostějov je to vždy 
ještě o něco speciálnější, což teď platí zcela dokonale. 
Když se totiž fanoušek zaměří na všechny čtyři hráče, kteří do 
zápasu s Izraelem nastoupili, tak mu dojde jedna věc. Všichni 
jsou v domovské stáji v Prostějově a vede je kapitán Navrátil, též 
z Prostějova. Kdybychom to tak chtěli vyzvednout, dalo by se 
říci, že Prostějov porazil Izrael hladce. 
Už při loňském tažení ukázali čeští tenisté svůj potenciál a v je-
jich stále mladém věku se dá očekávat, že jejich výkonnost bude 
ještě růst, což do letošního, ale i těch dalších ročníků vlévá velký 
optimismus. A sama představa, že by se jednou povedlo navá-
zat na dnes už legendy bílého sportu, může vycházet z reálných 
základů. 
Pokud by to navíc bylo s týmem  čistě z Prostějova, pak by to 
byl jednoznačně unikát, jenž se v dlouholeté historii snad ještě 
nepovedl. 

DVA BRONZY ÈECHOVICKÝCH ZÁPASNÍKÙ 

 Marek SONNEVEND

PROSTĚJOV V novém kalendářním roce 2024 se znovu rozjel kolotoč 
zápasnických klání, jejichž účastníky nadále jsou mládežníci úspěšné-
ho oddílu TJ Sokol Čechovice.

Kvarteto se jich vydalo na mezinárodní turnaj volným stylem do Jablunkova, kde však ani je-
den z čechovických borců tentokrát na stupně vítězů nedosáhl. Domů se vraceli s pátým mís-
tem, dvěma šestými příčkami a sedmou pozicí.
Hned další víkend se konalo mistrovství republiky řecko-římským stylem v Ostravě pro věko-
vé kategorie kadetů a mladších žáků. Na severu Moravy už zástupci Sokola potěšili, když získali 
dvě bronzové medaile.
Jednu vybojoval mladší žák Damian Zeidler (váhová kategorie do 39 kilogramů) za třetí post 
s bilancí tří vítězství a jedné porážky. Ve stejné váze skončil Adam Dvořák pátý (jedna výhra, 
jedna prohra).
Kadet Filip Kouřil (do 92 kg) udělal trenérům Čechovic v čele s hlavním koučem Vojtěchem 
Szilvou radost třetím místem, když dvě utkání ovládl a v jediném podlehl. 

z MČR
v Ostravě

Na dráhovém Six Days se prostìjovským cyklistùm daøilo
BERLÍN, PROSTĚJOV Na archi-
tektonicky velmi zajímavém ve-
lodromu v Berlíně se uskutečnil již 
111. ročník Six days, tedy tradiční-
ho mezinárodního závodu dvojic v 
dráhové cyklistice. Podobně jako 
u jiných podobných akcí se ze šes-
ti dnů smrskla do pouhých dvou, 
nicméně i tak pořadatelé zorgani-
zovali skvělou show. A atmosféru 
diváky zaplněné haly mohli zažívat 
hned čtyři zástupci týmu TUFO 
PARDUS Prostějov.

Marek SONNEVEND
Klání formátu six days se přitom 
podřizují zcela bezpodmínečně vý-
běru pořadatelů. Letos do Berlína 
dostali pozvánku pro závod katego-
rie U23 Petr Vávra a Ondřej Pokor-

ný, v nejprestižnější kategorii Elite 
se pak představili Wojciech Pszczo-
larski a Matyáš Koblížek, který si tak 
odbyl svou profesionální premiéru.
Mezi mládežníky do třiadva-
ceti let se prostějovská dvojice 
umístila na solidní sedmé pozi-
ci, když se z vítězství radovalo 
domácí německé duo Paul-Jo-
nas Adamczak a Nicolas Zippan. 
„Pro Ondru Pokorného to byl 
první start v podobném závodě, 
což bylo trochu znát. Petr Váv-
ra je o dost zkušenější, a tak byl 
tahounem naší mladé dvojice. 
Sedmé místo reálně odráželo 
předvedený výkon, ale zároveň 
se dá považovat za dobrý výsle-
dek,“ zhodnotil sportovní ředitel 
TUFO PARDUS Michal Mráček.

V konkurenci profesionálů, jejichž 
soutěžní program se každý den 
protahoval až do nočních hodin, 
bojovali Matyáš Koblížek v páru s 
Adamem Křenkem (Favorit Brno) 
a Wojciech Pszczolarski s kolegou z 
polské reprezentace Adrianem Ba-
naszekem. V celkové klasifikaci byl 
se svým parťákem o něco úspěšněj-
ší Pszczolarski, který obsadil pátou 
příčku. Koblížek s Křenkem, pro 
něhož se také jednalo o premiéru, 
skončili sedmí. Triumfovali Nizo-
zemci jedoucí v duhových dresech 
úřadujících mistrů světa Yoeri Ha-
vik, Jan Will Van Schip následovaní 
domácími hvězdami Rogerem Klu-
gem a Theo Reinhardtem, kteří na 
sobě měli pro změnu dresy úřadují-
cích evropských šampionů.

„Samozřejmě mě moc těší, že naši 
borci mohli být součástí takto vý-
znamné akce. Závody profesionálů 
mají mnohá specifika, ale prostějov-

ští kluci ukázali, že 
madison umí. Také 
se nám podařilo zajis-
tit několik vstupenek 

a vyslali jsme do Berlína jeden mi-
nibus s klubovými mládežníky, aby 
si z hlediště mohli užít tenhle svátek 
dráhové cyklistiky,“ připojil Mráček.



Premiérový duel pod vedením kouče 
Radima Kučery odehráli fotbalisté ve 
středu, proti Třinci se utkání příliš ne-
vydařilo. „První půle z naší strany zase 
tak špatná nebyla, ale ve druhém po-
ločase se nám nedařilo téměř nic. Ka-
zili jsme jednoduché míče a zbytečně 
jsme si to sami komplikovali. Všichni 
víme, že nás čeká na jaře válka o každý 
bod, a i když to byl přátelský duel, tak 
mi tam ta větší zarputilost si dojít za 
lepším výsledkem scházela,“ vracel se 
za prvním duelem nový lodivod. 
Obě nové posily se ukázaly hned 
ve  středečním utkání. „U  Samuela 
Šimka jsme měli zájem o prodloužení 
a s Pardubicemi se nám podařilo do-
mluvit v tomto týdnu, že u nás bude 
působit i  na jaře formou hostování. 
Druhou posilou je obránce Ondřej 
Rudzan, který k nám přišel coby vol-
ný hráč, smlouvu u nás podepsal do 
30. června letošního roku,“ potvrdil 
informace sportovní ředitel klubu Jiří 
Balcárek. 
„Ondru jsem si vyzkoušel na stoperu 
a na levém obránci. Musím říct, že zatím 
se mi více líbil na levé straně, ale je ješ-
tě hodně brzy. Byl s nám teď jen chvíli, 

potřebuje taky určitý čas, aby se adap-
toval. Určitě bych nerad dělal předčas-
né závěry,“ prozradil k  jedné z nových 
akvizic kouč Radim Kučera. Naopak 
mu scházel lehce zraněný Ondřej 
Ševčík, který je už administrativně také 
potvrzen jako hráč Prostějova. K duelu 
pak nebyl schopen nastoupit ani Petr 
Jaroň, který kromě úvodního příprav-
ného zápasu zatím do dalšího nezasáhl. 
V  prvním duelu ještě dostali všich-
ni téměř stejný prostor. Nyní už by 
nový realizační tým, který má kom-
pletní složení v  podobě hlavního 
trenéra Radima Kučery, asistenta 
Radomíra Diana a trenéra brankářů 
Michala Bárty, chtěl postupně dávat 
stále větší prostor těm hráčům, kteří 
budou mít do zahajovací jedenáctky 
na startu jara blíže. „Teď už chci dá-
vat hráčům větší prostor a  minutáž 
na hřišti, abychom to trošku ustálili, 
protože přeci jen ty větší poločasové 
změny to vždy hodně rozbijí. Nezna-
mená to ale, že když někdo bude hrát 
teď šedesát či sedmdesát minut, tak 
má jistotu, že příště hrát bude,“ při-
znal Kučera. 
Ohledně kádru pak stále není nic 
uzavřeno a  jak sportovní ředitel, tak 
hlavní trenér chtějí ještě přivést dal-
ší hráče. V  současné chvíli se mluví 
nejvíce o třech potenciálních přícho-
dech. „Nadále pracujeme a  sleduje-
me, co se kolem nás děje, především 

v lize. Snažíme se tak zjišťovat, kdo by 
ještě mohl být k mání a koho bychom 
mohli přivést,“ potvrdil Jiří Balcárek, 
na což reagoval i hlavní trenér. „Každý 
nějak posiluje a my chceme taky ještě 
posílit. V  ideálním případě by bylo 
dobré mít všechny posty zdvojené, 
abychom případně s nějakým zraně-
ním či ztrátou formy mohli situaci ře-
šit a měli jsme i různé varianty podle 
soupeře.“

PROSTĚJOV Druhý anglický týden v rámci přípravy odstartovali fotba-
listé eskáčka na domácí půdě proti Třinci, jenž byl ještě v loňském roční-
ku i jejich soupeřem v boji o záchranu, která se jim nezdařila. Premiérový 
duel to byl pro Prostějov pod vedením nového realizačního týmu, když 
v minulém týdnu mužstvo převzal Radim Kučera. Ani jemu se ale v prv-
ní příležitosti nepovedlo dostat hráče z letargie, proti Třinci z toho byla 
porážka 1:2, o níž se rozhodlo především ve slabším druhém poločase. 

Jan FREHAR
Hned první změnou, které si kaž-
dý fanoušek mohl všimnout, bylo 
rozestavení domácího celku, jenž 
nastoupil se čtyřmi obránci. Už start 
zápasu dával tušit, že by to mohlo 
domácím sedět. Aktivní vstup do 
zápasu totiž přinesl i první zajímavé 
náznaky a  po rohovém kopu se už 
v  6. minutě dostali zásluhou Malce 
do vedení, když jeho hlavu našel 
Bartolomeu – 1:0. 

I  v  dalších minutách se ukazoval 
mezi oběma celky rozdíl jedné sou-
těže a eskáčko se dostalo i do dalších 
šancí. Jako první se k zakončení do-
stal Slaměna, ale jeho rána po rychlé 
souhře skončila nad brankou. Další 
pokus měl na kopačce Zapletal, ale na 
brankáře hostů si nepřišel. Po zhruba 
dvaceti minutách se ale hra začala vy-
rovnávat, i Třinec totiž ukazoval svůj 
potenciál díky zlepšené přesnosti ve 
své kombinaci. Po půlhodině se mohl 
radovat Szewieczek ze srovnání, ale 

radost mu překazila obrana, která 
zastoupila překonaného Vejmolu. 
V další šanci se ocitl Holík po centru 
bývalého hráče Prostějova Ciencialy, 
zde však byl připraven brankář. V zá-
věru neuspěl ani Machuča z přímého 
kopu a  do kabin tak šel o  něco 
spokojenější domácí favorit. 
Do druhé půle se obě jedenáctky pro-
měnily, což očividně daleko více sedlo 
hostujícímu Třinci. Jen v samém úvo-
du domácí zahrozili opět z rohu, kdy 
se míč otřel o břevno, ale to bylo téměř 
vše, následné minuty jen přihlížel tlaku 
soupeře. Na šanci si sice museli hosté 
chvíli počkat, ale po hodině hry hned 
tu první dokázali využít. Kapitán Holík 
se dostal po svém centru znovu k míči 
a jeho tvrdý nástřel na teč skončil od 
jednoho z  bránících hráčů přesně za 
zadní tyčkou – 1:1. 
O  chvíli později se vytáhl Vejmola 
proti ráně Dediče. V 70. minutě pak 
už podruhé pomohli brankáři jeho 
spoluhráči. Co se však ve hře dělo, 
nenechávalo především jedničku 
Prostějova chladnou. Další dvě šance 
v podání Konečného a Holíka doká-
zali ještě domácí přežít. Deset minut 
před koncem už však byli všichni 
krátcí, když po faulu za vápnem vypá-
lil Holík jedovatou ránu do tyče, kte-

rou následně dorazil hlavou do prázd-
né branky Zinhasovič, jenž potvrdil 
špatný druhý poločas Prostějova. 
Ani v  závěrečných minutách se ne-
dokázali domácí dostat do tlaku a op-
timálního tempa, takže přišla další 
porážka v přípravě. Pro nový realizač-
ní tým to tak nebyl ideální start jeho 
záchranářské mise. 
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PROSTĚJOV Týden ve znamení dvojek. Tak by se dal 
v krátkosti zhodnotit start druhé poloviny zimní přípra-
vy před ostrými boji o záchranu. Proč právě ve zname-
ní dvojek? Do známého prostředí se totiž vrátil střední 
záložník Samuel Šimek, když se vedení klubu povedlo 
s Pardubicemi dohodnout jeho pokračování o dalších 
šest měsíců. Kromě něj ale dorazila i nová tvář Ondřej 
Rudzan. Obránce působící naposledy ve slovenské 
Skalici posílil tým jako volný hráč. K tomu na svěřence 
kouče Kučery čekaly dva zápasy a za sebou mají i dru-
hý, teď už kompletní týden přípravy pod jeho vedením. 
Známi jsou také i jeho dva asistenti.

Eskáčko má za sebou první
kompletní týden pod Kučerou 

Eskáčko nestačilo na Třinec
Radim KUÈERA – 1.SK Prostìjov

„První poločas se mi líbil daleko více než druhý. V tom prvním jsme totiž daleko lépe 
plnili věci, které jsme si řekli a snažíme se je trénovat. Byli jsme aktivnější, ale stejně to 
nebylo úplně takové, jaké bych si představoval. Do defenzivy jsme šli s tím, že chceme 
udržet nulu, abychom si zvedli i sebevědomí vzadu. Ve druhé půli jsme hráli ještě ve větší 
křeči a branky, které jsme dostali, nám k tomu moc nepomohly. Třinec byl agresivnější 
a rychlejší, máme tedy na čem pracovat. Byly tam i strašně laciné ztráty míče, takže i na 
to se musíme zaměřit.“

Tomáš HEJDUŠEK – FK Tøinec
„Nezachytili jsme začátek, z první standardní situace jsme dostali gól. Někteří kluci 
začali se zbytečným respektem. I první poločas, po kterém jsme prohrávali, snesl přísné 
měřítko. Potěšilo mě to, že nebyl patrný rozdíl mezi týmem druhé a třetí ligy. Po celý 
zápas jsme byli lepším týmem, výsledek je odměnou pro kluky, kteří šli za vítězstvím.“

HODNOCENÍ TRENÉRÙ
Vejmola – Zapletal (46. Gábriš), Rudzan, Bednár (46. 

Trenér
1 : 21 : 2

PROSTĚJOV Fotbalisté eskáčka se po jediném utkání na půdě sou-
peře v rámci přípravného období znovu vrací před domácí fanoušky. 
V  pátek odpoledne je čeká už třetí soupeř ze třetí nejvyšší soutěže 
a rádi by proti rezervě Baníku zapsali vítězství. Duel se odehraje v pá-
tek 16. února od 12.30 hodin ve sportovním areálu v Olympijské ulici. 
Ze  třetí nejvyšší soutěže už čekali 
na Prostějov dva soupeři. Ještě 
pod koučem Pavlem Zavadilem 
odehráli utkání proti Startu Brno, 
které skončilo remízou. Následně si 
premiéru na lavičce odbyl kouč Radim 
Kučera, kde však mužstvo prohrálo 
s  Třincem. Nyní by se s  postupně 
končící přípravou rád dostal do lepší 

pohody společně se svými svěřenci 
proti rezervě Baníku. Ani teď však 
nepůjde o nic jednoduchého, domácí 
čeká ambiciózní celek, který pomýšlí 
na případný postup do druhé nejvyšší 
soutěže. Mladíci v  kádru soupeře se 
také jistě budou chtít ukázat a vybojo-
vat si tak místo pro začátek jarní části 
v základní sestavě. 

Otázkou ale zůstává, zda bude 
mít domácí lodivod k  dispozici 
i případné další posily, o nichž by se 
mělo jednat. O tom se budete moci 
sami přesvědčit zhlédnutím zápasu 
na umělé trávě v Olympijské ulici. 

V pátek s rezervou Baníku
VS.VS.

Brno pracuje na rozvoji

Prostějov (jaf) – Fotbalová mládež se 
může ve Zbrojovce Brno těšit na no-
vinky. Vedení klubu představilo v tom-
to týdnu projekt, který by měl pomoci 
s  jejich rozvojem od těch nejmenších 
až po dorostenecké kategorie. S detaily 
projektu byli seznámeni jak hráči, tak 
i jejich rodiče. Jednat se bude o různé 
trénování individuálních dovedností, 
ambasadorem projektu je Jan Polák. 
S útočníky by měl pracovat také ještě 
donedávna sportovní manažer Prostě-
jova Karel Kroupa. 

Prostějov (jaf) – Druhou zimní 
posilou fotbalistů Viktorie Žižkov 
se stal jednadvacetiletý útočník Ne-
djeljko Kovinič, který do hlavního 
města dorazil ze Zlína, odkud přišel 
na půlroční hostování. Předposlední 
celek druhé ligy se tak snaží vylepšit 
svou ofenzivu před startem jarních 
bojů o záchranu. 

Prostějov (jaf) – Ani Líšeň na přestu-
povém trhu nelení a přivedla další dvě 
nové tváře v posledních dvou týdnech. 
Tou první je třiadvacetiletý středopo-
lař Denis Dziuba, který dorazil ze Zlín-
ska vyztužit záložní řadu. Patrik Gerža, 
druhá posila, by měl nově působit na 
kraji hřiště. Dorazil ze stejného klubu 
jako předchozí hráč. 

Prostějov (jaf) – U  kádru zatím 
čtvrtého celku druhé ligy došlo k řadě 
novinek v posledních dnech. S muž-
stvem se už dále nepřipravuje Milan 
Šimoník, který se tak vrací zpátky do 
Českých Budějovic. Do tréninku se 
ale naopak zapojili Hasan Jahič, Felix 
Čejka a Dominik Šimáček. Na ukon-
čení smlouvy se naopak dohodl Nige-
rijec Emmanuel Anih a na jaře už tak 
klubu nepomůže.  

RYCHLÉ INFO

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

JanJan FREHAR FREHAR

 2x foto: Jan Frehar



Diváci, kteří utkání navštívili, se nenu-
dili už od úvodních minut a za prvních 
dvacet viděli hned tři branky. Jako prv-
ní se prosadili hosté a trefila se jedna 
z  nových posil klubu Rudzan – 0:1. 
Od pětadvacetiletého obránce to však 
bylo téměř vše, protože už po čtyři-
advaceti minutách musel kvůli zdra-
votním problémům střídat. Na hřišti 

však byl ještě u srovnání, které zařídil 
z pokutového kopu domácí Danek – 
1:1. Ani tento stav ale nevydržel déle 
jak pět minut a z další branky se rado-
val Malec, když dokázal taky proměnit 
nařízenou penaltu – 1:2.
Hra se pak přeci jen o něco uklidnila a vy-
padalo to, že tento stav vydrží až do kon-

ce první půle. Proti ale byl ve 40. minutě 
Matoušek, který přidal už třetí trefu Pro-
stějova – 1:3. Společně s Malcem zatím 
jasně kraluje produktivitě. 
Po krátké přestávce se opakoval svižný 
úvod i ve druhém dějství, kdy se podru-
hé v utkání prosadil Malec a dostal svůj 
tým do trháku – 1:4. Jen čtyři minuty 
stačily domácím ke snížení, kdy se v 59. 
minutě prosadil Ogaga. Přes další šance 

na obou stranách se už do konce skóre 
nezměnilo a  Prostějov mohl odjíždět 
domů spokojený, protože vítězství a čty-
ři vstřelené branky mohou posloužit jako 
dobrý psychický impuls do dalšího týd-
ne přípravy. Je otázkou, zda se bude nový 
týden týkat i dvojice obránců Ondřeje 
Ševčíka a  Ondřeje Rudzana, či ofen-
zivního Petra Jaroně, který od prvního 
utkání zatím nenastoupil. 
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PROSTĚJOV Poprvé od úvodního duelu zimní přípravy se fotba-
listé Prostějova opět dočkali vítězství. V jediném dosavadním du-
elu letošního kalendářního roku, který odehráli na půdě soupeře, 
se jim podařilo uspět u jednoho z aspirantů na postup do nejvyšší 
slovenské soutěže FC Petržalka. Duel na předměstí Bratislavy se 
vyvíjel po celou dobu ve prospěch Hanáků, a i když kouč viděl i ur-
čité rezervy, mohl být daleko spokojenější než po prvním duelu.

Radim KUÈERA – 1. SK Prostìjov
„Byl to od nás daleko lepší zápas než s Třincem. Každý poločas jsme rozdělili do dvou částí. 
Hráli jsme nízký blok, ve kterém jsme chtěli pracovat, a vysoký, ze kterého jsme chtěli chodit 
do presinku. To se nám dařilo v obou půlích lépe. Když jsme bránili v nižším bloku, tak tam 
měl soupeř dvě tři šance a měli jsme problémy. Nefungovalo to tolik. Ale zase jsme chodili do 
kontrů, ze kterých jsme byli nebezpeční. Podařilo se nám vstřelit góly a měli jsme zápas ve 
svých rukou, dali jsme opět gól ze standardky, ale apeluji více na defenzivu, zase jsme dva 
góly dostali. Ten ve druhém poločase byl po zbytečné chybě.“

HODNOCENÍ TRENÉRA
 Sokol – Oršula, Kelembet, 

2 : 42 : 4

Trenér

PROSTĚJOV Už v  pořadí páté 
utkání mají za sebou fotbalisté 
Kostelce, kteří se připravují na jar-
ní boje v divizi. Tentokrát na půdě 
v Olympijské ulici přivítali soupe-
ře z  Rousínova hrajícího krajský 
přebor Jihomoravského kraje. 
A  byl to právě jejich soupeř, kdo 
měl hru více pod kontrolou a do-
kázal divizního soupeře fotbalově 
přehrávat. Rozdíl byl především ve 
druhém poločase, kdy také přišlo 
na řadu srovnání stavu. Remízový 
výsledek by se v soutěžním utkání 
bral spíše jako ztráta hostů. 

pro Večerník 
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JanJan FREHAR FREHAR

Utkání, které si ve velmi příjemném 
únorovém počasí nenechala ujít 
i  velmi slušná divácká kulisa, začalo 
v 16.00 hodin. Kostelec chtěl pokra-
čovat na vítězné vlně i proti dalšímu 
soupeři, ale tentokrát to z jeho strany 
nebyl tak důkladný výkon, jak by si 
sám kouč představoval. První poločas 
se hrálo velmi vyrovnané utkání, kdy 
však mnoho šancí k  vidění nebylo. 
Pár střeleckých pokusů v  průběhu 
první půlhodiny sice přišlo, ale ani je-
den z brankářů extra velké problémy 
řešit nemusel. Vše se změnilo až po-
sléze, kdy se hlavou dokázal prosadit 
kanonýr Kostelce Preisler, jehož našel 
na malém vápně přesným centrem 
Škrabal – 1:0. V  závěrečných minu-

tách byli pak z pohledu zápisu domácí 
aktivnější a častěji měli míč na kopač-
kách, ale největší šanci měl paradoxně 
ten, kdo se i radoval ze srovnání, ale 
pomezní sudí viděl ofsajd. 
Do druhé půle došlo k  mírné ob-
měně na obou stranách a  očividně 
to daleko více pomohlo Rousínovu, 
který byl aktivnější a svým pohybem 
i fotbalovostí dělal potíže. Hned z kra-
je poločasu měl Bárta velké štěstí, že 
tečovaná rána nezapadla za pravou 
tyčku. Po více než hodině hry už ale 
bylo srovnáno, kdy byl i brankář s li-
govými zkušenostmi krátký na fotba-
lovou parádu, když se odražený míč 
po rohovém kopu dostal za vápno, 
kde jej z voleje uklidil jeden z hostu-
jících rovnou do šibenice – 1:1. I zá-
věrečných dvacet minut pokračovalo 
ve stejném duchu, Rousínov tlačil 
a  Kostelec se snažil využívat rychlé 
brejky. Ani jednomu z týmů to však 
k další brance nepomohlo. 

TJ Tatran RousínovTJ Tatran Rousínov

FC Kostelec na HanéFC Kostelec na Hané1:1
(1:0)

Branka Kostelce: Preisler. Rozhod-
čí: Jelínek – Dokoupil, Horák.
Sestava Kostelce: Hradečný 
(46. Bárta) – Fajstl, Pavlíček, Popelka, 

Hruban – Gábor, Škrabal, Kořenov-
ský, Gábor, Skalník – Preisler. Stří-
dali: David Holub, Lužný, Zbožínek, 
Procházka. Trenér: Lubomír Keluc. 

Hodnocení trenéra Kostelce 
Lubomíra Keluce:

 „Narazili jsme na mužstvo, které 
bylo fotbalově dál než my, což je pro 
mě neakceptovatelné. Mužstvo kraj-
ského přeboru by nás nemělo takto 
přehrávat. Nám nefungoval střed 
hřiště a  projevila se ta naše naivita. 
Byly tam i nějaké pozitivní okamži-
ky, ale těch bylo strašně málo. Já jsem 
byl nemile rozčarován z  toho, co 
jsme předváděli. První poločas ještě 
nějaké měřítko snesl, ale druhý jsme 
vůbec nezvládli. Byly to takové bě-
žecké závody, kdy jsme jen do toho 
jen kopali. Pokud to chtějí hrát takto, 
že to jen budeme švácat, tak ať si hrá-
či vezmou motyčku a kopají si doma 
na zahradě. Já už tohle vidět na hřišti 
ale nechci. Nemůžeme si myslet, že 
budeme jen nakopávat na Preislera 
a čekat, zda něco vymyslí. Technicky 
se musíme hodně zlepšit, protože 
jinak nebudeme v  divizi přehrávat 
vůbec nikoho. Pomoct si dlouhým 
nákopem můžeme, ale hrát tak deva-
desát minut nejde. Kdo to neakcep-
tuje, tak ten hrát nebude.“ 

 Foto: Jan FreharPROSTĚJOVSKO Další týden za 
sebou mají i regionální zástupci, 
kterým se tak opět přiblížila jarní 
část letošního ročníku. V  rám-
ci přípravných duelů nastoupili 
i  zástupci krajského přeboru. 
Fotbalisté Konice odehráli dru-
hý přípravný duel po čtrnácti 
dnech, kdy makali na kondičce 
a proti Lesnici potvrdili, že o tří-
du výš nehrají náhodou. Lipová 
naopak v  Prostějově přivítala 
hráče Vyškova, kde proti tamní 
rezervě předvedla sympatický 
výkon. Konečná remíza 2:2 uka-
zuje, že mužstvo zatím funguje 
velmi dobře. Další přípravný 
duel mají za sebou i Určice, které 
v  neděli odpoledne remizovaly 
s Lutínem. 

Jan FREHAR

Sokol LesniceSokol Lesnice

Sokol KoniceSokol Konice3:0
(2:0)

Branky: Mrňka, Tichý, Bačovský.
Sestava Konice: Kvapil – R. Krása, 
Bláha, V. Cetkovský, Janeček – Ba-
čovský, J. Krása, P. Krása, Mrňka – Ja-
šíček, Tichý. Trenér: Petr Ullmann.

Hodnocení trenéra Konice 
Petra Ullmanna: 

„Po čtrnácti dnech, kdy jsme hlavně 
nabírali kondičku, se už hráči oprav-
du těšili na další zápas, kde to bude 
více herní. Hráli jsme na umělé trávě 
v  Uničově, která je o  něco menších 
rozměrech, ale i  tak se hrál velmi 
dobrý duel, kde i  soupeř ukázal své 
kvality a možnosti. My jsme ale byli 
lepším mužstvem a  dokázali ho 
přehrávat. Lesnice se spíše bránila 
a čekala na kontry. Jsem rád, že jsem 
měl k dispozici i řadu hráčů, protože 
se nám vyprazdňuje marodka. Viděli 
jsme i  nějaké nové kluky a  pro kaž-
dého to snad je trošku boj o  místo. 
V dnešním utkání to ukázali a musím 
je pochválit, protože plnili, co jsem 
po nich chtěl. I nula vzadu nám snad 
pomůže. Nikdo se ani nezranil, takže 
můžeme být spokojení.“

MFK Vyškov „B“MFK Vyškov „B“

SK LipováSK Lipová2:2

Sestava Lipové: Klimeš (46. Mikeš) 
– Bokůvka, Ráček, Vykopal – Stryk, 
Zezula, Hrušák, Škrabal, Pěček – 
Testovaný hráč 1, Testovaný hráč 2. 
Střídali: Novák, Šup, Vraj, Karásek, 
Takáč. Trenér: Pavel Růžička. 

Hodnocení trenéra Lipové 
Pavla Růžičky:

„Zatím jsme odehráli druhý přípravný 

duel a není tak příliš co hodnotit. Mys-
lím si, že zápas splnil účel a  ukázalo 
nám to některé nedostatky i nové věci, 
které nevypadaly zle. Jsem zatím hlav-
ně rád, jak vypadá celá příprava, kde 
se po delším čase scházíme ve velkém 
počtu. Pevně věřím, že takto budeme 
pokračovat až do ostrých zápasů.“ 

Sigma LutínSigma Lutín
4:4

Branky Určic: 2x Gottwald, Ha-
louzka, Ježek. 
Sestava Určic: Hýbl – Vaverka, 
Rus, Navrátil, Grulich – Mašek, 
Menšík, Škrabal, Ježek, Halouzka 
– Gottwald. Střídali: Maňák, Krají-
ček. Trenér: Petr Gottwald.

Hodnocení trenéra Určic 
Petra Gottwalda:

„Vzhledem k tomu, že nám chyběli mi-
nimálně čtyři hráči, kteří by jinak hráli 
od začátku, tak i přesto musím říct, že 
zápas svou kvalitu měl. Zkoušeli jsme 
i  odlišné posty. Výsledek pro mě teď 
není podstatný a potřebujeme do sebe 
hlavně dostat herní pohodu. Mrzí mě, 
že jsme hned čtyřikrát inkasovali, pro-
tože si myslím, že to byly hodně laciné 
góly. Poslední branku jsme navíc dostali 
v  poslední minutě. Celkově ale zápas 
splnil, co jsme chtěli a jsem spokojený.“
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„Kdyby za mnou někdo přišel před tře-
mi lety s tím, jak na tom aktuálně bude-
me, tak se tomu zasměju. Je to neuvěři-
telné, že se povedlo vykopat až divizi. Jak 
se postupně zvedalo hlavní mužstvo, tak 
se ukazovala stále větší kvalita i v rámci 
rezervy. Bez ohledu na soutěže to jsou 
totiž stále spojené nádoby, které musí 
fungovat dohromady,“ načal své hodno-
cení předseda klubu. 
Jak se postupně zvedalo hlavní mužstvo, 
tak byla znát stále větší kvalita i na straně 
rezervy. Tamní fotbalisté totiž rádi zů-
stávají v Kostelci, i když už sami cítí, že 
na konkurenci ve vyšší soutěži by třeba 
ještě měli. „Největší proměna nastala 
i v béčku v tom, že dříve to bylo hlavně 
pro zábavu a  moc se tomu nedávalo. 
Jenže jak i někteří kluci, kteří už měli po-
cit, že to na vyšší soutěže s ‚áčkem‘ není, 
tak přešli sem. Neřešili nabídky, které 
měli na stole, ale zůstali jako praví srdca-
ři. Postupně se utvořila skvělá parta lidí, 
což je základ, protože je to znát i v rámci 
tréninku. Když to řeknu jednoduše, tak 
kde v okrese najdete mužstvo scházejí-
cí se i v osmnácti lidech na tréninku?“ 
pokračoval předseda, který ještě před 

rokem rezervu vedl, nyní v  ní figuruje 
jako vedoucí mužstva. 
Opomenout nemohl ani podzimní jíz-
du, kdy mužstvo neztratilo v okresním 
přeboru jediný bod, což je statistika 
nevídaná. „Jsou tam i zápasy, kdy jsme 
měli více štěstí než kvality, ale i v tomto 
je jasně vidět, jaká je u nás parta, proto-
že právě vypětí a fakt, že dokáže každý 
každému pomoct, je nedílnou součástí 
skládačky k  našemu úspěchu,“ vypíchl 
jeden z hlavních faktorů. 
Na vlastní vítězství v přeboru a následný 
postup má poměrně jasný názor, o nějž 
se rád podělil. „V  první řadě bychom 

rádi dokázali, že jsme v okrese nejlepší 
a  soutěž vyhráli. Co bude dál, zatím 
nedokážu odhadnout, ale sám bych byl 
pro to, abychom případný postup zvá-
žili a vzali. Myslím si, že drtivá většina 
kluků, které tady máme, by to zvládla 
s přehledem. Do toho nám mohou po-
moci i hráči širšího kádru áčka, ani tam 
bychom se neztratili. Navíc i  pro tyto 
hráče by to pro rozehrání bylo daleko 
lepší,“ uvedl podstatné argumenty pro 
postup rezervy do krajských soutěží 
Staněk. 
Mládežnická mužstva v  Kostelci fun-
govala velmi dobře, ale že by nějakým 

způsobem vyčnívala nad zbytkem 
okresu, se říct nedá. V klubu ale doká-
zali z  řady odchovanců udělat kostru 
obou mužstev a za pár let se to budou 
snažit zopakovat. „Je pravdou, že máme 
teď většinu hráčů v  ideálním fotbalo-
vém věku, a  věřím, že dalších pět let 
můžeme s  touto kostrou pokračovat. 
Určitě ale chceme pohlížet dál. Mládež 
máme nyní spojenou se Smržicemi 
a  spolupráce funguje. Uvidíme, zda se 
nám vyprofilují další hráči, jako je dnes 

Skalník, Pavlíček, Hruban a další, což 
jsou naši odchovanci,“ zakončil 

Vladimír Staněk. 

Pamatuje období, kdy hráči béčka Kostelce hrávali klidný střed třetí třídy. 
Nyní se však nachází ve zcela jiné roli a stále se posunujícímu „A“ mužstvu 
notně sekundují i v rámci béčka. Po postupu mezi okresní smetánku se 
v loňském roce drželi v klidném středu. Před letošním ročníkem se jim 

podařilo vhodně doplnit kádr a nyní zažili jízdu, jaká se nepoštěstila ani 
těm nejdominantnějším celkům, které okres vyhrály. Na podzim neztratili 

ani bod a i kapitán mužstva Michal Tichý (na snímku) měl tak jen samá slova 
chvály. 

Podzimem jste prošli stylem 
start – cíl. Čekal jste, že by z  toho 
mohla být taková jízda?
„Popravdě jsem to nečekal. Doufal 
jsem, že bychom se mohli pohybovat 
někde mezi prvním až pátým místem, 

což jsme si dali i za 
cíl, ale že proje-
deme podzim 
beze ztráty 

bodu, jsem roz-
hodně nečekal ne-

jen já, ale asi ani nikdo v klubu.“ 
Co se podařilo během krátké 

letní pauzy změnit, že najednou 
dominujete?
„Změnilo se toho hodně. V klubu jsou 
noví hráči. Jak kluci, co skončili v na-
šem A-týmu, tak i kluci z venku. Mo-
mentálně máme kádr, v  němž je nás 
okolo dvaceti. To je asi největší změna 
od minulých let. Na to se nabalují další 
věci, jako jsou tréninky, kde se nás sta-
bilně schází minimálně kolem deseti, 
o  tom jsme si v  minulých sezónách 

mohli nechat jen zdát. Nesmím taky 
zapomenout na to, že se dali do-

hromady kluci, co měli nějaké 
zranění. Jak říkám, změnilo se 

toho hodně. Dobře si to všechno sed-
lo a výsledkem je naše podzimní do-
minance.“ 

Kouč i  předseda klubu hovoří 
hlavně o partě a téměř až rodinném 
vztahu. Vnímáte to stejně? A v pří-
padě potřeby vás spoluhráči po-
slouchají jako kapitána? 
„Podle mého názoru je parta jeden 
z  hlavních důvodů, proč se nám tak 
daří. Když v kabině i na hřišti panuje 
přátelská nálada bez dohadů, pomluv 
a  rozporů, tak se to podepisuje i  na 
dobrých výsledcích. No a  co se týče 
kapitána, tak doufám, že ještě nějakou 
autoritu mám  . I když si na tom ni-
jak nezakládám, bereme to spíš přátel-
sky. Všichni jsme si rovni, někdo to 
dělat musí.“

Momentálně máte za sebou prv-
ní tréninky zimní přípravy. Je i  ta 
nějakým způsobem odlišná oproti 
letům předešlým? 
„Zimní příprava je pro nás novinka, 
jako B-tým jsme ji nikdy neabsolvova-
li, vždycky to byly nějaké fotbálky 
v hale a jeden přátelák, nic víc. Abych 
řekl pravdu, nikomu se víc nechtělo. 

Jak říkám, je to pro nás novinka, 

máme za sebou dva tréninky, vypadá 
to dobře. I  lidi chodí. Trenér Pírek si 
k  sobě přizval na pomoc zkušeného 
matadora Marka Jelínka a  tréninky 
pod vedením obou mají jak fyzickou, 
tak i  technickou skladbu, což je pro 
nás dobře. Doufám, že nám to na jaře 
bude jen ku prospěchu.“ 

Na jaře se na vás bude chtít kaž-
dý vytáhnout. Čekáte, že jarní část 
bude po všech stránkách daleko ná-
ročnější? 
„Počítáme s  tím, že nás budou chtít 
všichni porazit. Jsem si vědom i toho, 

že to přijde. Když se podívám na ta-
bulku a vidím prvních pět týmů, tak je 
tam schopen každý porazit každého. 
Jaro bude určitě náročnější, všichni už 
vědí, jak hrajeme. Budou se na nás 
chtít nějakým způsobem nachystat. 
Naším úkolem bude vymyslet nové 
herní situace a  taktiky, aby to pro ně 
nebylo tak jednoduché.  Závěrem 
bych chtěl všem ostatním týmům 
v  okresu popřát hodně štěstí v  jarní 
části soutěže. Pojďme si ten fotbal užít, 
hrajeme to přece pro zábavu a za pivo 
a párek.“ 

PROSTĚJOV Jak sám se smíchem prozradil, kromě trénování žen už ve fotbalovém 
Kostelci vystřídal všechny funkce. V posledním období zastává roli předsedy a je tak silně 
podepsán pod úspěchy, jaké více než devadesátiletá historie místní kopané nepamatuje. 
Hlavní mužstvo se poprvé pere v divizi a rezerva dává tušit, že jí je okresní soutěž malá. 
Jen těžko se tak dají hledat nějaká negativa. O své pocity, ale i o to, jak fotbal v Kostelci 

„nabral dech“, promluvil ten nejpovolanější.  

Kostelecká kopaná nyní zažívá doslova zlaté časy a velkou měrou se na tom 
podílí všichni od vedení přes trenéry po hráče. Místní rezerva to na podzim 
také potvrdila a její bilance třinácti zápasů a třinácti výher je až neuvěřitelná, 
protože něco podobného jen tak někdo nepamatuje. Kouč David Pírek (na 
snímku) tak mohl své ohlédnutí brát velmi pozitivně. A přestože mužstvo 
neztratilo jediný bod, snaží se hledat i negativa, na nichž bude chtít během 
zimní přípravy zapracovat. 

Z výsledkového hlediska to lépe 
dopadnout nemohlo. Co na to zpět-
ně říkáte?
„Z  výsledkového hlediska rozhodně 
ne. Vyhráli jsme podzimní část bez je-
diné ztráty bodu, což si myslím, že i na 
poměry okresu je obrovská rarita. Když 
se na to podívám s odstupem, musím 
vyzdvihnout, že se kluci pravidelně 
scházeli na tréninky. To byl jeden 
z rozdílů oproti ostatním. Scházeli jsme 
se na tréninky i  na zápasy v  hojném 
počtu.“ 

Pozitiv je určitě celá řada, ale na-
šel byste přesto něco, co byste do jara 
rád změnil a zlepšil?
„Vidím zde rezervy ve fyzické 
zdatnosti. V některých zápasech bylo 
znát, že nám ke konci dochází dech. 
Ale věřím, že v přípravě s tím pohne-
me. Druhá věc, kde máme rezervy, je 
v zakončení. Spousta vyložených šan-
cí zůstala neproměněna, a proto jsme 
se kolikrát trápili. Důležitější však je, 
že si ty šance dokážeme během zápasu 
vypracovat.“

Některé výhry byly jasné, jiné 
i  velmi těsné. Co stojí za tím, že se 
vám povedl podzim tak, jak to ne-
zvládly ani nejdominantnější celky 
před vámi?
„Do každého zápasu jsme šli s  tím, 
že chceme bodovat. Kolikrát to bylo 
jednoznačné, někdy vydřené. Musím 
přiznat, že byly i  zápasy, kde se štěstí 
přiklonilo na naši stranu. Ale za vším 
stojí nastavení mužstva, že prostě chce 
vyhrávat a  v  každém zápase si za tím 
šlo. Zároveň je to skvělá parta, která 
drží při sobě. V těžších zápasech bylo 
vidět, že když se nedaří, tak jezdí jeden 
za druhého.“

Když bychom to vzali z globální-
ho hlediska v  Kostelci. Před třemi 
roky bylo „áčko“ v I.A třídě, „béčko“ 
se dávalo dohromady. Co se změni-
lo, že jste v takovém laufu?
„Nemůžu říct, že se něco povedlo vy-
loženě změnit. Spíš je zatím obrovský 
kus práce lidí, kteří v  Kostelci dělají 
fotbal fotbalem. Ať už je to vedení klu-
bu, které dává klukům plnou podporu 
a shání peníze. Samozřejmě širší okruh 
lidí, kteří pomáhají, starají se o  areál. 
A  také trenéři, kteří pracují se svými 
svěřenci na maximum. Všechno si to 
dohromady sedlo, fotbal je v  Kostelci 
na výsluní. Takže bych to nenazval lau-
fem, ale spíše tvrdou prací přinášející 
ovoce.“ 

Kromě výkonu funkce trenéra 
béčka se staráte zároveň i o webové 
stránky Kostelce, které prošly pro-
měnou. Jste spokojený i v této roli? 
A jaká je zpětná vazba k webu?
„Funkcí v  klubu mám víc, než by si 
moje žena přála.  Má se mnou 
svatou trpělivost a  za to jí musím 
poděkovat. Když shrnu web a sociální 
sítě, je to kolektivní práce. Kooperuji 
s  Martinem Nadymáčkem, který je 
náš fotograf a  řeší grafickou stránku 
věci. S tou v začátcích hodně pomohl 
i Tomáš Jurník. Takže ten vizuál, který 
lze vidět, je jejich zásluha. Já jsem to 
pak začal řešit přes sociální sítě a začal 
k  tomu míchat potřebnou omáčku. 
Jsem rád, že se i kluci ze šatny kolikrát 
zapojí a pošlou mi materiál. Obecně si 
myslím, že zpětná vazba je pozitivní, 
na úrovni divize určitě nezaostáváme. 
Takže nemůžu být jinak než spokoje-
ný, i když je to časově kolikrát hodně 
náročné.“

Jak bude probíhat pří-
prava? A co případné změ-
ny v kádru?
„Přípravu jsme začali hned 
na začátku února. Máme 
možnost trénovat i na uměl-
ce, což je super, prokládáme 
to i  fyzickou částí v  terénu. 
Únor bude pro hráče fyzicky náročněj-
ší, než byli v posledních letech zvyklí, 
ale pokud si chceme udržet vítězný 
standard, je nutné trochu trpět. 
V březnu už to bude spíše herní. Ode-
hrajeme v  něm tři přátelská utkání 
s  Vícovem, Přemyslovicemi 
a  Klenovicemi. Změny v  kádru 
neplánuji. Něco vypadlo vlivem 
zranění, jsou tu i nějaké návraty a uvidí-
me, kdo se nechytne v ‚áčku‘ a bude mít 
zájem hrát za ‚béčko‘.“

Do jara půjdete určitě s  terčem 
na zádech. Počítáte s tím, že to bude 
náročnější než podzimní část?
„Jarní část bude po téhle stránce dia-
metrálně odlišná. Budeme ve většině 
zápasech hrát do plných a bude to více 
o naší trpělivosti a fotbalovosti. Pevně 
ale věřím, že to zvládneme, protože 
budeme na jaře ještě silnější. Zároveň 
máme natolik zkušené mužstvo, že by-
chom si to měli pohlídat i s pomyslným 
terčem na zádech. Stejně jako na pod-
zim půjdeme zápas od zápasu. Soupeře 
známe a víme, co od nich očekávat a jak 
se na dané zápasy připravit.“

K postupu do I.B třídy jste nejblí-
že. Je to pro vás téma a hlavní ambice 
pro druhou polovinu ročníku?  
„Jdeme do toho s tím, že chceme OP 
vyhrát, takže hlavní ambicí bude se 
z toho neposrat. To, že jsme vyhráli su-
verénně podzim, ještě nic neznamená. 
Určitě se bude v klubu, a hlavně s hráči 
béčka řešit, jakou cestu zvolit v násle-
dující sezóně, pokud by to vyšlo a do-
táhli jsme to do vítězného konce. Kdy-
bych měl mluvit sám za sebe, tak pokud 
bude koncepce, pokud bude návaznost 
z mládeže a pokud bude hrát áčko di-

vizi, má smysl to zkusit o  patro výš. 
Nejspíš za to budu i jako místopředse-
da klubu u kluků v šatně lobbovat. Ale 
určitě to nebude na krev.“

V nejnižší soutěži se občas přihodí, že 
mužstvo nemá v žádném ze soupeřů 
konkurenci a  jednoznačně si jde za 
postupem. V okresním přeboru to ale 
nebylo nic ani pro kluby, jež skutečně 
dokázaly dominovat. Všechno se však 
jednou mění, a přesně to nastalo nyní 
i  zde. Zvládnout během více než tří 
měsíců hned třináct zápasů v řadě ví-
tězně, to už opravdu stojí za vyzdvi-
žení, protože o  díle náhody nemůže 
být řeč. V první řadě je k tomu potře-
ba kvalita, dále pevné zdraví, udrže-
ní formy a v neposlední řadě i pověst-
né štěstíčko. Všechny tyto aspekty se 
podařilo soustředit v Kostelci. Místní 
rezerva chce očividně ukázat, že do-
vede navázat i  na své konkurenty 
a kamarády z hlavního celku. 
Jestli pro většinu smrtelníků bývá tři-
náctka nešťastným číslem, pak v Kos-
telci to teď mají opačně. Přesně na 
tomto počtu se ze stejné cifry utkání 
zatím zastavila vítězná šňůra a  při 
pohledu na kvalitu a  šířku kádru je 
pravděpodobné, že se v  nastoleném 

trendu bude dál na jaře pokračovat. 
Jen těžko se dá tušit, že by se to poved-
lo až do konce ročníku, ale pokud se 
nestane něco opravdu mimořádného, 
už teď se o  primátu v  letošním roce 
nedá pochybovat. 
A  všechno je postaveno na jasných 

a logických základech. Tím stěžejním 
je fungování klubu jako celku. Co se 
povedlo za poslední tři roky 
vybudovat, zní až neuvě-
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TABULKA DOMA TABULKA VENKU

II. tøída pøeboru OFS Prostìjov
Z V R P S B

1.
11 1

1
4. 4

1
1

14 1
4 1
4

11. 11

1
14.

 17 – Petr Bross (Vrahovice)
15 – Patrk Richter (Smržice)
13 – David Kolář (Brodek u Konice)
12 – David Javořík (Určice „B“)
11 – Radek Doležel (Kostelec n/H)

11 – Martin Řehulka (Kostelec n/H)
11 – Lukáš Ryp (Konice „B“)
11 – Ondřej Petržela (Kralice „B“)
11 – Michael Rudyk (Nezamyslice)
10 – Petr Kawij (Kralice „B“)

Nejlepší støelci

Hráèské statistiky II. tøídy pøeboru OFS PV

6 – David Hájek (Nezamyslice)
4 – Zdeněk Zbořil (Čechovice) 
4 – Matěj Hatle (Vrahovice)
4 – Jan Václavík (Dobromilice)
4 – Jakub Vitásek (Vrahovice)

4 – Jakub Zatloukal (Kostelec)
4 – Michal Korčák (Němčice)
3 – Adam Grulich (Kostelec)
3 – Ján Kženzulák (Plumlov „B“)
3 – Štěpán Zemánek (Brodek u Konice)

1 – Jan Kimel (Smržice), 1 – Lukáš Zatloukal (Konice „B“), 1 – Lukáš Klimek (Smržice), 
1 – Tomáš Nevrla (Plumlov „B“), 1 – Jonáš Tomiga (Smržice), 1 – Tomáš Pírek (Plum-
lov „B“), 1 – Jaroslav Ryška (Dobromilice), 1 – Tomáš Barták (Brodek u Konice), 1 – 
Ondřej Halouzka (Určice „B“), 1 – David Pírek (Kostelec „B“)

Èervené karty

 Okresní přebor má hokejové střídání a minuty nelze přesně určit. 

Odehrané minuty

původní zpravodajství pro Večerník

Jan FREHAR

PROSTĚJOVSKO Třináctka je pro někoho šťastné číslo, 
pro někoho zase takové, které přináší smůlu. Pro fotbalis-
ty rezervy Kostelce, o nichž dnes bude řeč, však jde jedno-
značně o první případ. Mužstvo ve své druhé sezóně mezi 
okresní elitou jasně ukazuje, že by s přesunem hlavního 
celku do divize mohlo pomýšlet na posun směrem naho-
ru. V současné situaci se to jeví i jako potřebné, protože 
okresní soutěž je pro případné náhradníky asi přeci jen 
málo.  
Od konce podzimní části se můžete týden co týden těšit 
na ohlédnutí za podzimem, nepolevujeme ani po vhle-
du do krajských soutěží. O řadě momentů jsme vás již 
informovali nejednou i z přímých reportů, ale stále je co 
nabídnout. Už jsme vám tak stihli přinést souhrny všech 
mužských, ženských, ale i mládežnických kategorií, nyní 
se postupně zaobíráme všemi soutěžemi daleko podrob-
něji. Už jsme se tak ohlédli za premiérou Kostelce v divizi 
a dva díly jsme se věnovali krajskému přeboru, kde najde-
me hned kvarteto účastníků z regionu. Následoval první 
vhled do I.A třídy, jedno číslo vyplnil zástupce druhé nej-
vyšší soutěže 1. SK Prostějov před startem zimní přípravy 
a stihli jsme už uzavřít i I.A třídu v Kralicích. Poslední tři díly 
jsme zacílili na I.B třídu, kde najdeme hned osm zástupců. 
Nyní se poprvé vnoříme do tajů okresního přeboru.   
A v rámci něj dostane prostor už podruhé v tomto seriálu 
Kostelec. Nepůjde však o partu kouče Lubomíra Keluce, 
ale trenéra Davida Pírka, který vede zdejší rezervu zatím 
více než uspokojivě, mužstvo pod jeho vedením neztra-
tilo jediný bod. Dominantní výkony vystřídaly i spíše vy-
rovnané zápasy. I v nich si však dokázalo mužstvo po-
radit a stoprocentní bilance jistě stojí právě za zmíněné 
ohlédnutí.  

řitelně, protože v dnešních podmín-
kách se spíše všude bojuje už nejen 
o každého fotbalistu, ale i jakouko-
liv nohu, která dovede pomoct. Díky 
tvrdé práci funkcionářů a trenérů se 
postupně zlepšuje hlavní mužstvo 
a béčko našlo recept, jak se s tímto 
posunem správně a  systematicky 
vyšvihnout také. 
Názvem jasně rozdělení, ale jinak 
bez nějakých větší problémů fun-
gující jako jedna velká parta, která 
se spolu pravidelně potkává. Jed-
ni podporují ty druhé, a  zatímco 
hráči béčka chodí pravidelně jako 
fanoušci, tak divizní borci nemají 
problém přijít pomoct i  na hřiště. 
Z tohoto pohledu je pak zcela jas-
né, že právě pro rozehrání těchto 
borců a  potřeby v  divizi je okres 
málo. Neplatí to však jen pro ně, 
ale i další, kteří se rozhodli, že už 
se nechtějí honit někde ve vyšších 
soutěžích. Kvalitou přitom okres 
převyšují. Pokud by postup v Kos-
telci nevzali, tak by to znělo mini-
málně zvláštně. 
Jedinou věcí, která hraje proti, je 
konec hokejového střídání. Teď, 
když se sejde osmnáct hráčů, tak 
si s  jistotou zahrají všichni. To by 
v krajské I.B třídě už pravda nebyla 
a mohlo by to jistý odliv znamenat. 
I  s  touto eventualitou si ale musí 
umět poradit, protože stále se jedná 
z jedné strany o zábavu, ale ze dru-
hé i o komfort a pohodu pro méně 
vytížené hráče v divizi. 

vyústěnímvyústěním
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„NA REKONSTRUOVANÉM STADIONU MUSÍME HRÁT DRUHOU LIGU,“ 
PROSTĚJOV Do horkého trenér-
ského křesla usedl v  Prostějově 
nový kouč, kterým se stal Radim 
Kučera (na snímku). Bývalý vyni-
kající obránce i  kouč s  řadou zku-
šeností právě z  bojů o  záchranu 
vystřídal v polovině zimní přípravy 
celkem překvapivě Pavla Zavadila. 
Z pohledu posledního místa je jeho 
úkol více než jasný – dostat eskáčko 
mimo sestupové pásmo a  na pod-
zim si s ním zahrát na zrekonstruo-
vaném stadionu zase profesionální 
soutěž. V  minulém vydání jsme 
vám nabídli krátký rozhovor o tom, 
jak se jeho přesun na Hanou, kde to 
velmi dobře zná, upekl. Nyní jsme 
se zaměřili na jarní boje o záchranu, 
kde mužstvo tlačí bota, ale i třeba na 
to, co mu schází. 

pro Večerník
se ptal 

v rámci exkluzivního
interview

JanJan FREHAR FREHAR
 Máte za sebou první týden 

přípravy s  mužstvem. Už jste jej 
stihl poznat?
„Myslím si, že ano. Jak už jsem se 
zmínil, tak některé hráče jsem znal 
z dřívějších působení, ale za tu dobu 
se také proměnili, když nasbírali další 
zkušenosti. Tým mám už nasledo-
vaný a je to rozhodně lepší než v mi-
nulém týdnu. Teď se budeme snažit 
poznat s realizačním týmem, co bude 
kterému hráči vyhovovat, k  čemuž 
máme uzpůsobené i  různé nácviky 
a taktické návyky. Pracujeme pak i na 
rozestavení, kterým bychom se chtěli 
prezentovat. K tomu musíme zohled-
nit, co každému z daných hráčů bude 
sedět. Pomáhat nám k  tomu snad 
budou modelové a přípravné zápasy, 
jejichž prostřednictvím bychom rádi 
mužstvo a každého jednotlivce zvlášť 
poznávali ještě více do hloubky.“

 Hovořil jste i s koučem Za-
vadilem. Pomohly vám i informa-
ce od něj?
„Stoprocentně. Je potřeba uvést, že 
nejen já, ale i  většina mých kolegů 
se snaží s  bývalým koučem spojit. 
S Pavlem se známe dlouho. Pobavili 
jsme se o  hráčích, ale i  o  jejich cha-
rakteru, protože chcete poznat, koho 
v týmu zhruba máte. Zároveň se o to 
ale snažím z obou stran, chci všechny 
věci navnímat také ze svého pohledu.“  

 V  minulém týdnu mi na 
modelovém zápase hráči přišli 
jako polití živou vodou. V  přípra-
vě s  Třincem to byl ale evergreen 
současné přípravy a matný výkon. 
Čím to?
„Těžko říct, čím to přesně bylo. Mu-
sím říct, že hráči během tréninků 
pracovali opravdu velmi dobře. Jak se 
snažím vnímat já hráče, tak oni určitě 
vnímají i nás. Nemám stejný rukopis 
jako Pavel. Hráli jsme v  jiném roze-
stavení a s jinými pokyny. Hráči to tak 
chtěli plnit, ale mohli být zatím i tro-
chu zasyceni novými informacemi. 
Svou roli mohla hrát i změna trénin-
kového procesu, před utkáním jsme 
je tak nešetřili. To však neomlouvá 
špatný výkon, protože většina dostala 
jen poločas, aby se ukázala. Hlavním 
úkolem pak bylo neinkasovat, ale 
dostaneme dvě branky… Především 
druhá půle byla z  naší strany velmi 
špatná. Rozebírali jsme to na videu 
a  budu se i  dál pídit po tom, proč 
tomu tak bylo a proč Třinec působil 
agresivnějším dojmem.“

 Měsíční příprava bude tedy 
hlavně o hledání toho, co by muž-
stvu mohlo do prvního utkání na 
Spartě sedět.
„Určitě. Ale nejen na Spartě. Bude dů-
ležité, aby nám vše fungovalo během 

celého jara. Může to být ze začátku 
dost ošidné, protože po zimní pří-
pravě a  umělých trávnících to často 
bývá více boj než fotbal. My tak určitě 
chceme ještě zapracovat na posilách. 
Potřebujeme do toho týmu dostat 
ještě takové rváče, bijce, kteří dokáží 
spoluhráče strhnout.“

 Najít tak vhodné typy, které 
dokáží ostatní dostat do varu a ne-
budou se bát i přiostřit?  
„Něco takového. Za ten týden totiž 
vidím, že je tu velmi fotbalové a her-
ní mužstvo, ale chybí mi tu taková 
s  prominutím svině, která by doká-
zala v  případě nepříznivého stavu 
strhnout zbytek a  nakopnout ho 
k  lepšímu výkonu. Je tady celá řada 
velice šikovných hráčů, ale spíše těch 
technických a  rychlostních. Robust-
ního bijce tu moc nenajdeme. Tito 
kluci však mají také své přednosti a je 
potřeba to správně skloubit a využít. 
Ze začátku bude dost důležitá i výška, 
protože se bude na těžších terénech 
rozhodovat i ze vzduchu. Musíme na 
to být připraveni.“

 Takže celkově to pro jarní 
část bude spíše válka než oku laho-
dící fotbal, protože se budou počí-
tat body. Souhlasíte?
„Určitě to bude válka, protože řada 
týmů bude chtít zamíchat kartami 
vepředu, vzadu je jich namočených 
také hodně. Vždycky to tak nemusí 
být líbivý fotbal, ale pokud mužstvo 
dostane herní drajv a  určitou poho-
du, tak to může být i daleko více o fot-
balovosti. Je tam zásadní psychická 
stránka věci, pokud body sbíráte a po-
kud ne. Podle toho se pak vše odvíjí. 
My musíme být připravení na všech-
ny varianty, protože z  našeho po-
stavení nám ani nic jiného nezbývá. 
Variant je nyní spousta, a proto bych 
byl rád, kdybychom měli k dispozici 
různé typy hráčů i podle soupeřů.“

 Prozradíte post, kde mo-
mentálně tým nejvíce tlačí bota?
„Na první dobrou bych vypálil klasic-
kého hrotového útočníka, kde máme 
nyní jediného. V  přípravě se tam za-
tím objevil Koudelka a  můžete tam 
vyzkoušet Matouška, Bartolomea 
a Jaroně. To však nejsou typičtí hroťáci 
a raději budou hrát s tím, že dostanou 
míč do prostoru a budou moci využít 
své přednosti. Proto bychom tak po-
třebovali, aby byl Dino (Tomáš Ma-
lec) zdvojený. Na mě teď působí velice 
dobrým dojmem a jsem přesvědčený, 
že nám velmi pomůže. Může však přijít 
zranění, vykartování, ztráta formy a my 
najednou alternativu nemáme. To je 
pro nás aktuálně úkol číslo jedna.“

 Nacházíte v  těchto věcech 
shodu se sportovním ředitelem Ji-
řím Balcárkem?
„Stoprocentně. Většinu toho spo-
lu pravidelně rozebíráme a  řešíme. 
Moc dobře oba víme, kde nás tlačí 
bota. Chceme mužstvo ještě dopl-
nit, kdyby se něco stalo. Je tu trochu 
handicap, že nemáme ‚B‘ tým, tam by 
si mohli zahrát hráči, kteří by neměli 
určitou minutáž. Stejně jak má Jirka 
kontakty, tak i já je mám, snažíme se 
tak ještě nějaké příchody dotáhnout. 
Je to teď těžké a  mám obavu, aby-

chom ještě třeba nečekali po prvním 
či druhém kole ligy, protože celky 
z nejvyšší soutěže jsou většinou také 
moudřejší až podle toho, jak vyjde 
úvod. Pravidelně se to tak hýbe. Času 
už ale taky nemáme. Neříkám, že by-
chom byli nervózní, ale cítíme, že už 
nás začíná tlačit bota. Čím dříve by-
chom měli jasno, tím lépe i pro mě.“

 Už je znám i celý realizační 
tým. Co rozhodlo pro spolupráci 
s Radomírem Dianem?
„Byly různé varianty, které se pro-
jednávaly. Ve hře byla i  jiná jména, 
ale dotyční byli pracovně vytížení či 
v  jiných klubech. Tím, že já Radka 
Diana velmi dobře znám a že praco-
val skvěle s mládeží ve Frýdku-Místku 
a Vítkovicích, tak vím, že je perfektně 
připravený na každý trénink a  velmi 
pečlivý, výběr byl pro mě usnadněný. 
Tím, že já ovládám němčinu a on zase 
angličtinu, budeme i jazykově dobře 
vybavení.“

 A u Michala Bárty, který se 
stal koučem brankářů?
„Bártiče znám ještě jako svého spo-
luhráče a jsem rád, že to tak dopadlo. 
On sám chce být trenérem brankářů 
do budoucna a bude to pro něj určitě 
skvělá škola. Už je tu navíc zabydlený 
a  zná zdejší prostředí skvěle. Hle-
dali jsme někoho, a  když jsme došli 
k  němu, tak jsme jen čekali, zda se 
rozhodne přijmout. Už teď jde na 
první trenérské kurzy, takže do toho 
naskočil po hlavě. Znám ho velmi 
dobře, je to kluk, který pochází z Va-
lašska jako já. Věřím, že nám to bude 
šlapat, jak si všichni přejeme.“ 

 Stadion se nám tady pro-
měňuje před očima. Jarní část ale 
bude pokračovat v  azylu v  Holici. 
Je i  to velkým handicapem, že se 
hraje celou sezónu venku?
„Handicap to je vždycky. Stačilo se 
podívat i  na ligu, kde to takto řešily 
Pardubice či Hradec. Pomohla jim 
možná doba covidu, kdy stejně fa-
noušci nesměli, ale i  tak je to vždy 
velká nepříjemnost. I  já z  mého 
působení ať už hráčského, nebo tre-
nérského jsem do Prostějova jako 
soupeř nejezdil rád. Máte navíc vel-
kou výhodu, že trávník a  každou 
část stadionu velmi dobře znáte. 
Věřím, že to nebude až takový pro-
blém, ale o nějaké procento se jedná. 
V Holici musíme být úspěšní, a i tam 
bychom měli body sbírat, protože 
i tam jsme zvyklejší než soupeři. Mu-
síme se spolehnout, že body budeme 
sbírat a motivovat se tím, že si násled-
ně na podzim zahrajeme na novém 
vlastním stadionu.“

 Může pro vás být i výhodou, 
že záchranářské boje pamatujete 
velmi úspěšně z hráčské i trenérské 
kariéry?
„Tlak je obrovský, ale já jsem se s ním 
naučil žít a po osmnácti letech hráčské 
kariéry a  deseti letech trenérské si to 
tak nepřipouštím. Na jednu stranu mě 
ale mrzí a štve, když se nevyhraje. Jistě 
to tak mají i hráči. Hlavní ale je, aby se 
i  přesto hráči drželi stále pozitivních 
myšlenek a nevyklepali se z toho. Pak 
jde totiž i výkon rapidně dolů a vždy 
to má individuální vývoj. V  tomto 

okamžiku je určitě důležitý i psycho-
logický efekt. Někdy je třeba na hráče 
i zvýšit hlas a být třeba i vulgární. Najít 
se musí však i pochvala a je potřeba pro 
hráče vymyslet i něco na odreagování, 
protože nejde mít jen dril. Pohoda 
je zásadní. Dalším faktorem jsou fa-
noušci, kde by v ideálním světě bylo, 
aby hráče podporovali a  nenadávali 
jim. Musíme se koncentrovat na 
vlastní výkon a  každých de-
vadesát minut.“

 Na závěr bych 
se rád zeptal, jaký 
pro vás osobně 
byl Prostějov 
soupeř? Přeci 
jen jste tady 
byl jako sou-
peř během 

hráčské i  tre-
nérské kariéry. 
„Vždycky to tady bylo 
hrozně nepříjemné.    Pa-
matuji si ještě LeRK. Vždy tu byli 
i  zajímaví hráči, kteří pak přichá-
zeli do ligy. Byla tady hlavně velká 
rivalita, což jsem tady vždy viděl 
jako hráč na hřišti i  následně 
jako trenér pod hlavní tribunou. 
Prostředí je pro soupeře těžké, 
a  pokud by chodilo ještě více 
fanoušků, tak si myslím, že by 
se tady dala vybudovat dobrá 
tvrz. Neříkám, že bych se sem 
netěšil, ale s radostí jsem určitě 
nejezdil. Hráči vám také nedali 
nic zadarmo. Doopravdy to 
tady v Prostějově bylo těžké.“ 

www.vecernikpv.cz26

Prozradil směrem k jarním bojům o záchranu nový kouč eskáčka Radim Kučera

vizitka    RADIM KUČERARADIM KUČERA

✓ narodil se 1. března 1974 ve Viganticích
✓ aktuálně novým trenérem 1. SK Prostějov
✓ je bývalým profesionálním fotbalistou – nastupoval na pozici obránce
✓ svou profesionální kariéru začal v Opavě
✓ následně pokračoval v Sigmě Olomouc, kde odehrál přes dvě stě ligových utkání
✓ mezi roky 2005 až 2010 působil v Německu, 
 kde nastupoval v dresu Arminie Bielefeld
✓ v roce 2012 získal se Sigmou Olomouc Český pohár a ukončil profesionální kariéru

✓ následně se vydal na trenérskou dráhu
✓ první angažmá absolvoval u rezervy Sigmy Olomouc
✓ poprvé se jako hlavní kouč v profi fotbale objevil ve Znojmě
✓ v sezóně 2017/2018 vedl Baník Ostrava
✓ následovaly štace v Jihlavě a Teplicích
✓ poslední angažmá měl v Polsku, kde dělal asistenta kouči Radoslavu Látalovi

zajímavost: i když patřil řadu let mezi nejlepší české obránce, 
   v tehdejší konkurenci si nikdy nezahrál za reprezentaci



PROSTĚJOV Předposlední 26. kolo bylo na programu o tomto víken-
du, kdy tak pokračoval kolotoč zápasů krajské ligy Jižní Moravy a Zlína. 
Šlágrem by se dal jistě nazvat souboj v Uherském Ostrohu, kde domácí 
třetí celek tabulky přivítal lídra z Prostějova, jenž si chtěl zajistit defi-
nitivní pojistku a první místo v dlouhodobé fázi. Více než tři sta diváků 
se opravdu nenudilo a vidělo velmi zajímavý hokej plný šancí a třinácti 
branek. Větší štěstí měli na konci hosté, kteří dokázali uhájit nejtěsnější 
náskok. Po výhře 7:6 se mohli spokojeně vracet domů. 

Jan FREHAR
Zápas se od začátku nesl ve velmi 
dobrém tempu, čemuž pomohly oba 
celky. Už první třetina se z  pohledu 
branek spravedlivě rozdělila na dvě 
části, kdy první desetiminutovka pat-
řila domácím, kteří šli zásluhou Miky 
do vedení hned v páté minutě – 1:0. 
Na startu jedenácté minuty na něj 
dokázal navázat i  Stránský a  domácí 
ukázali, že soupeři nic zadarmo ne-
dají – 2:0. Parta kolem kouče Janečka 
však přidala na tempu a  velmi jí po-
mohl první gól, kdy hned o  minutu 
později korigoval stav Píchal – 2:1. 
Minutu a  půl před první přestávkou 
bylo srovnáno, kdy se prosadil Za-
bloudil, jemuž se forma rozhodně 
neztratila – 2:2.

Po divoké první části pokračovala tato 
hra i  ve  druhé. Eskáčko se dostalo 
poprvé do vedení zásluhou Korhoně, 
který procedil puk do branky ve  25. 
minutě – 2:3. Z  vedení se však hosté 
neradovali dlouho a  v  devětadvacáté 
minutě srovnal stav druhou brankou 
v  zápase Stránský –3:3. To, jak je 
důležité míti Zabloudila, si eskáčko 
znovu potvrdilo ve  38. minutě, kdy 
se prosadil podruhé v  utkání a  vrátil 
hosty do vedení – 3:4. Tato branka 
odšpuntovala zajímavou minutu, kdy 
se povedlo domácím ihned srovnat 
zásluhou Galušky – 4:4. Ještě do 
přestávky ale znovu vrátil vedení na 
stranu Prostějova Vyroubal – 4:5.
Devět branek a  hokej nahoru – dolů 
sledovali diváci s  radostí. A  ani třetí 
část je o  tento styl hokeje neochudi-

la. Srovnat dokázal domácí Zalubil 
– 5:5. Vyrovnaný stav ale očividně 
eskáčku nevoněl, což potvrdil Matěj 
Zabloudil (kdo jiný) a  zkompletoval 
druhý hattrick v  řadě – 5:6. Domácí 
se v posledních deseti minutách dra-
li za vyrovnáním, ale brankář Micka 
i  přes pět obdržených branek před-
váděl dobrý výkon a  držel naděje na 
tři body. V čase 58:00 dokázali hosté 

skórovat posedmé, kdy se trefil No-
vosad – 5:7. V  tu chvíli se už zdálo 
být hotovo, ale domácí to nezabalili 
a zkusili i hru bez brankáře. Ještě jed-
nou si domácí fans mohli zařvat osm 
sekund před koncem, kdy se dalším 
dvougólovým střelcem večera stal Za-
lubil – 6:7. Tato branka už ale byla jen 
pomyslnou kosmetickou tečkou za 
jinak velmi zajímavým duelem. 

pro Večerník 

původní
zpravodajství

JanJan FREHAR FREHAR

Už je jasné, že hokejové eskáčko skončí v zá-
kladní části na prvním místě, které mu už ani 
Kroměříž nemůže uzmout. „Se základní částí 
jsme spokojení na maximum. Počítali jsme 
s tím, že bychom se měli pohybovat v hor-
ních patrech tabulky, ale že z toho bude první 
místo, jsme nečekali. Máme za sebou parádní 

základní část, kdy můžeme získat 66 bodů ze 
72 možných, což je skvělá vizitka,“ hlásil spo-
kojeně kouč Michal Janeček při cestě zpátky 
do Prostějova. 
V posledním zápase dlouhodobé části už 
tak prakticky o nic nepůjde. Domácí mají 
jistotu prvenství, zatímco hosté se už ne-

pohnou z páté pozice. Přesto by kouč rád 
viděl další výhru před vlastním publikem. 
„Do posledního zápasu půjdeme s tím, že 
jej chceme zvládnout vítězně. Je možné, 
že nějaké změny přijdou, ale všechno se 
to bude odvíjet od aktuálního stavu hráčů. 
V  neděli nám zase chyběli někteří kluci, 
protože virózy stále řádí. Myslím si, že bu-
deme moudřejších až po trénincích, kde 
následně rozhodneme o tom, jak bude se-
stava vypadat,“ nastínil lodivod k možným 
změnám či zkoušení dalších variant. 
Velkým pozitivem před klíčovou fází by mohl 
být návrat Petra Koloucha, u kterého se na-
štěstí vyloučilo vážnější zranění ramene. „Nic 
vážného mu tam naštěstí nenašli, takže to teď 

ještě doléčuje a slíbil, že v úterý přijede na tré-
nink. Snad mu zdraví vydrží a bude pro nás 
obrovskou posilou do play-off,“ věří Janeček.
Řeč nechyběla ani ohledně dalšího vystou-
pení Matěje Zabloudila, který zvládl hattrick 
a za poslední dva duely dal hned osm branek. 
„Jsem za něj opravdu rád, že mu to tam začalo 

padat, on měl těch šancí moře i předtím, ale 
měl už tak trochu smůlu, že trefoval všechny 
před sebou. Hokejky, ruce, nohy. Teď nao-
pak trefuje přesně. Myslím si, že mu hodně 
pomáhá i zkušená dvojice Čuřík, Černý, kteří 
mu tam ty puky servírují přesně, jak potřebu-
je. Očividně jsme je k sobě dali velmi dobře, 
funguje jim to,“ pochválil s humorem i svůj 
trenérský tah Michal Janeček.

Ostatní výsledky 26. kola: Boskovice – 
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PROSTĚJOV Hotovo, vyřízeno. Hokejisté SK Prostějov 1913 dali 
definitivní punc na svůj letošní primát po základní části krajské 
ligy Jižní Moravy a Zlína. V neděli v podvečer dokázali vybojovat 
cenné tři body v zápase s Uherským Ostrohem, který okupuje 
třetí příčku, a kolo před koncem už tak mají nedosažitelný čtyř-
bodový náskok. I tak ale budou chtít zvládnout poslední duel 
před vlastním publikem a naladit se na play-off. Do něj by se 
mohl vrátit i Petr Kolouch a zůstává otázkou, zda někdo dokáže 
zastavit skvěle rozjetého Zabloudila. 

Zabloudilova parádní forma
i jeden očekávaný návrat

Regionální liga juniorù – 26. kolo

7:6 (2:1, 3:1, 2:4)

Liga 9. tøíd – 27. kolo

1:12 (0:4, 1:5, 0:3)

9:1 (2:1, 5:0, 2:0)

15:2 (3:1, 5:0, 7:1)

 Jan Hozman, 

 sk prostìjov 1913
                                                                                najdete také na www.vecernik.pv.cz

PROSTĚJOV Svěřenci kouče Micha-
la Janečka odehrají poslední utkání 
dlouhodobé základní části. Před do-
mácím publikem se bude chtít vítěz 
základní části dobře naladit na blížící 
se play-off, které odstartuje hned v dal-
ším týdnu. Proti soupeři z Uherského 
Brodu, jenž už má jistotu, že skončí na 
pátém místě, se střetnou v  neděli 18. 
února a úvodní buly bude vhozeno tra-
dičně v 17.00 hodin. 
Kolotoč zápasů odstartovaný už v průbě-
hu září je u konce. Fanoušci už s napětím 
očekávají, jak se začnou vyvíjet boje nej-
lepších osmi aktérů soutěže. „Víme, že už 

je to velmi blízko, ale teď se soustředíme 
jen na poslední domácí duel základní 
části, kde chceme potěšit naše fanoušky 
a připsat si i na závěr výhru, abychom je 
taky trošku naladili na další boje, kde bu-
deme i jejich podporu nutně potřebovat,“ 
prozradil kouč Michal Janeček.
Během posledních týdnů se mu po-
stupně vyprázdnila marodka, takže 
na závěr základní části může počítat 
s většinou hráčů, což je dobrá zpráva. 
„Sestavu ještě budeme řešit a chceme, 
abychom měli co největší počet hráčů 
v  zápasovém tempu. Může být také 
velmi důležitým faktorem právě šířka 

kádru a připrave-
nost hráčů. Je tak 
možné, že si vy-
zkoušíme i  třeba 
jiné varianty, ale 
na našem cíli 
a  dalších třech 
bodech to nic 
nemění,“ dopl-
nil Janeček. Na 
poslední zápas 
základní části 
můžete vyrazit 
v neděli od 17.00 
hodin.  (jaf)

vs.vs.

6 : 76 : 7
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„Máme před sebou dva plné trénin-
kové týdny, ve kterých se budeme 
soustředit především sami na sebe 
a  na svou vlastní hru. Potřebujeme 
zapracovat do týmu Milicu Tošič 
a dostat do herní formy Raquel Löff 
po delší vynucené pauze. Důrazným 
přístupem a vložením se do přípravy 
v každém momentu se zaměříme na 

opětovné procházení obranného sys-
tému v součinnosti se stabilizací jed-
notlivých hráček na daných postech. 
Projdeme si taky side-out a  zamě-
říme se i na součinnost a variabilitu 
kontraútoků,“ plánoval už předem 
hlavní kouč vékáčka Michal Matušov.
Během uplynulého týdne pak oprav-
du vše běželo podle tohoto napláno-

vaného programu. Přípravné jed-
notky absolvovalo všech třináct 
členek hráčského kádru včetně 
zmíněné srbské posily na univer-
zál i uzdravené brazilské blokařky, 
zatímco Karin Šunderlíková s ješ-
tě nevyléčeným kolenem dělala 
jen něco (například posilovala) 
a spíš rehabilitovala a odpočívala. 

Při některých trénincích se již 
k  družstvu po svém návratu navíc 
připojila také ostřílená nahrávačka 
Soňa Nováková.
Prostějovské ženy se už přitom mohly 
vrátit z dočasného azylu haly Sport-
centra – DDM do svého domácího 
prostředí Národního sportovního 
centra Prostějov, kde byla úspěšně 

dokončena úprava palubovky včet-
ně nového reflexního nátěru hřiště. 
Právě zde Hanačky odehrají po sou-
časné přestávce své nejbližší extrali-
gové utkání proti Olympu Praha, a to 
v  sobotu 17. února od 17.00 hodin. 
„Naším cílem je jít do tohoto zápasu 
v rámci možností maximálně nachys-
taní,“ zdůraznil Matušov.

Juniorky VK hrají doma
turnaj extraligy U20

Prostějov (son) – O přímou záchra-
nu bez nutnosti absolvovat dodateč-
nou baráž bojují volejbalové junior-
ky VK Prostějov v extralize ČR U20. 
Udělat významný krok ke splnění 
tohoto zásadního cíle teď mohou 
v  domácím prostředí Národního 
sportovního centra PV, částečně 
i  v  hale Sportcentra – DDM. Prá-
vě tam totiž absolvují o  nejbližším 
víkendu turnaj 5. kola aktuálního 
ročníku 2023/24 elitní české soutě-
že v  této věkové kategorii. Bude to 
nejnižší skupina C o 9. až 12. místo, 
kde Hanačky postupně narazí na 
Lanškroun (sobota 17. února, 10.30 
hodin), na Střešovice (17. 2., 18.30) 
a na Frýdek-Místek (neděle 18. úno-
ra, 12.00 hodin). V průběžném pořa-
dí je prostějovský tým jedenáctý o tři 
body za Frýdkem, který potřebuje 
dostat ve zbytku sezóny pod sebe 
a  z  desáté příčky se tak udržet bez 
zmíněné baráže (kvalifikace). Ide-
ální by proto bylo vyhrát teď doma 
grupu C a tím se posunout nahoru 
do béčka, v  takovém případě by se 
záchrana hodně přiblížila.
EXTRALIGA JUNIOREK ČR 

U20 – 5. KOLO
Turnaj skupiny C o 9. až 12. 
místo (Prostějov), zápasový 
program – sobota 17. února: 

10.30 hodin VK Prostějov – Lan-
škroun, 12.30 hodin Frýdek-Místek 
– Střešovice (obě utkání Národní 
sportovní centrum), 16.30 hodin 
Lanškroun – Frýdek-Místek, 18.30 
hodin VK Prostějov – Střešovice 
(obě utkání Sportcentrum – DDM). 

Neděle 18. února: 
10.00 hodin Střešovice – Lan-
škroun, 12.00 hodin VK Prostějov 
– Frýdek-Místek (obě utkání Ná-
rodní sportovní centrum).

ètyøbodovaly v KP kadetek

Prostějov (son) – Krajský přebor 
kadetek U18 pokračoval desátým 
dvoukolem z  celkového počtu 
čtrnácti. Oba výběry volejbalo-
vých starších žákyň VK Prostějov 
působící v této soutěži vyšší věko-
vé kategorie nastoupily na vlast-
ním hřišti. Silnější C-tým vékáč-
ka dokázal proti Uničovu získat 
čtyři body za hladké vítězství 3:0 
(23, 19, 20) a těsnou porážku 2:3 
(24, -22, -17, 25, -13). V průběž-
né tabulce zaujímá velice dobrou 
třetí pozici. Slabší D-družstvo 
prostějovského klubu podleh-
lo Šumperku 0:3 (-16, -22, -15) 
a 0:3 (-17, -20, -23), byť tentokrát 
i  přes prohry bez získaného setu 
bojovalo vcelku vyrovnaně. V ta-
bulce ale zůstává jasně poslední.
Krajský přebor kadetek U18 – 
průběžné pořadí po 20. kole: 

1. Bohuňovice  52 
2. Lanškroun  42
3. VK Prostějov C  38
4. Uničov  36
5. Šumperk  36
6. Vyškov  13
7. Zábřeh  7
8. VK Prostějov D  2
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RYCHLÉ INFO
VOLEJBALISTKY TRÉNOVALYVOLEJBALISTKY TRÉNOVALY
PROSTĚJOV Nepostup do 
závěrečného turnaje Final 4 
Chance Českého poháru žen 
2023/24 pro volejbalistky VK 
Prostějov znamenal, že jim bě-
hem nadstavbové části aktu-
álního ročníku extraligy žen ČR 
vzniklo dva týdny trvající zápa-
sové volno. Jeho první polovinu 
vyplnily intenzivní přípravou.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

 Foto: Marek Sonnevend

Extralig y

PROSTĚJOV Během aktuální 
zápasové přestávky v extralize žen 
ČR 2023/24 jsme nahlédli do sta-
tistických údajů dosavadního prů-
běhu soutěže. Jak jsou zatím na 
tom volejbalistky VK Prostějov?
Co se týče týmových statistik, jsou 
nejlepší v úspěšnosti útoku, v průmě-
ru získaných bodů za set i v celkové 
užitečnosti hráček. Na přihrávce i blo-
cích jsou třetí, na podání až páté.
V  individuálních statistikách vévodí 
průběžnému pořadí na svých postech 
hned tři prostějovské plejerky: blo-
kařka Veronika Trnková, univerzálka 
Karin Šunderlíková i libero Michaela 
Pállová. Do elitní desítky se dostaly 
ještě třetí nahrávačka Simona Bajusz 
a pátá blokařka Raquel Löff.  (son)

UNIVERZÁLKY
(index pøínosu)

SMEÈAØKY
(index pøínosu)

BLOKAØKY
(index pøínosu)

LIBERA
(index pøínosu)

BODY
(prùmìr na set)

ÚTOK
(úspìšnost)

PØIHRÁVKA
(úspìšnost na excelent)

BLOKY
(prùmìr na set)(prùmìr na set)

ESA
(prùmìr na set)

PŘEROV, PROSTĚJOV Po delší 
době se volejbalové starší žákyně 
VK Prostějov představily v krajském 
přeboru U16 mezi elitní čtyřkou 
týmů. Turnaj 8. dějství této soutě-
že pro nejvyšší skupinu A o 1. až 4. 
místo se hrál v Přerově, kde se pros-
tějovské holky herně ani výsledkově 
neztratily.
Skvěle jim vyšel především začátek, 
neboť v úvodním střetnutí dokázaly po-
razit celkově vedoucí UP Olomouc 2:1. 
Potom svěřenkyně trenérky Solange 
Soares ještě vedly 1:0 nad Přerovem, ale 
nakonec mu podlehly 1:2. A na závěr 
pak nestačily na VAM Olomouc 0:2.
V součtu to znamenalo třetí pozici a tím 
udržení v áčku i do příštího kola. Prů-
běžně zůstalo vékáčko čtvrté, ale sníži-
lo ztrátu za třetím Přerovem na sedm 
bodů. Ve zbytku KP 2023/24 se tak 
ještě může pokusit o vybojování bron-
zové příčky.
Starší žákyně VK Prostějov B v osmém 
pokračování krajského přeboru své věko-
vé kategorie výborně zvládly grupu C o 9. 
až 12. post, kterou taktéž v Přerově ovládly 
díky vítězstvím 2:1 nad Přerovem C i Lan-
škrounem a 2:0 nad UP Olomouc B. Od-
měnou se stal postup do béčka.

(24, -18, -4), VAM Olomouc A 0:2 (-16, -21).

1. VAM Olomouc A  7
2. UP Olomouc A  6

1. UP Olomouc A  140
2. VAM Olom. A  134

PROSTĚJOV Velice důležitý zá-
pas v pokračujícím boji o čelo ta-
bulky v extralize žen ČR 2023/24 
čeká volejbalistky VK Prostějov. 
Ty v nejbližším 22. kole elitní čes-
ké soutěže nastoupí doma proti 
Olympu Praha, hraje se v sobotu 
17. února od 17.00 hodin v  Ná-
rodním sportovním centru PV.

Marek SONNEVEND
Před momentální extraligovou pře-
stávkou byli oba nadcházející soupeři 
v opačném rozpoložení. Zdravotními 

problémy sužované Hanačky v  no-
vém kalendářním roce herně i výsled-
kově spíš klopýtaly, ze šesti svých du-
elů hned čtyři prohrály. Naopak PVK 
se hodně dařilo a momentálně táhne 
šňůru šesti vítězství za sebou.
Svěřenkyně zkušeného trenéra 
Stanislava Mitáče postupně pora-
zily Šternberk i  Frýdek-Místek 3:0, 
Šelmy Brno 3:1, Královo Pole 3:0, 
Přerov 3:1 a  znovu Šternberk 3:0. 
Tím pádem se ze čtvrtého místa 
průběžného pořadí dotáhly na ve-
doucí trio, za druhým vékáčkem 

teď zaostávají už pouze o čtyři body.
Tím větší význam z  hlediska umís-
tění obou družstev po dlouhodobé 
části bude sobotní bitva mít. „Česká 
extraliga ukazuje svou vyrovnanost. 
Než začne play-off, je před námi 
ještě šest kol, kdy bude pro všechny 
nesmírně důležitý každý bodík z hle-
diska výchozího pořadí pro vyřazo-
vací boje,“ uvědomuje si prostějov-
ský kouč Michal Matušov.
Cílem jeho týmu tak samozřejmě 
bude zvítězit, pražský výběr zdolat. 
Ideálně tříbodovým výsledkem. 

V  cestě však stojí rozjetý Olymp, 
který se opírá o  vynikající mladou 
univerzálku Moniku Brancuskou 
a zkušené reprezentační opory (sou-
časné či bývalé), jimiž jsou smečař-
ka Eva Hodanová, blokařka Pavlína 
Šimáňová i  libero Veronika Dostá-
lová. Nemluvě o  dalších kvalitních 
plejerkách (Nicole Šmídová, Lucie 
Kalhousová, Veronika Virtová).
Zabere přesto Prostějov a vrátí se do 
výherního módu? 



CHENNAI, PROSTĚJOV Ne-
povedená kvalifikace na Austra-
lian Open je z  pohledu Dalibora 
Svrčiny definitivně zapomenuta. 
Pomohly k  tomu výkony prostě-
jovského tenisty na turnaji v  in-
dickém Chennai, kde postoupil 
poprvé v sezoně do semifinále na 
challengeru.
Svrčina naplnil pozici nasazené troj-
ky, přestože o  výhry musel pokaždé 

bojovat ve 
třech setech a  ve čtvrtfinále 

dokonce otáčel průběh zápa-
su. Až v  souboji o  postup do 

utkání o  titul nestačil na domácího 
Sumita Nagala. O  výsledku první 
sady rozhodl jeden brejk. Ve druhé 
Svrčina prohrával 1:5, dokázal ale 

zabojovat a  za stavu 4:5 
a  30:0 byl dva míče od vyrovnání. 
Nagal však složitou situaci zvládl. 
„Mohlo to být ještě zajímavé. Ale 
odehrál jsem čtyři dobré zápasy, mám 
na co navázat,“ uvedl Svrčina, kterého 
čeká turnaj v Manamě. V bahrajnské 
metropoli bude startovat také Jakub 
Menšík a Vít Kopřiva.  (lv)
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První sezonní semifinále

PROSTĚJOV Velice těžkou práci má v  probíhající sezóně Markéta 
Chlumská (na snímku), bývalá vynikající hráčka na liberu a  od léta 
2023 trenérka volejbalových juniorek i  B-týmu žen VK Prostějov. 
S oběma družstvy – oproti minulému úspěšnému ročníku citelně osla-
benými – bojuje o záchranu, a to perně se střídavými úspěchy. S Mar-
kétou jsme si o tom popovídali před prvoligovými duely béčka proti 
Plzni a následným domácím turnajem extraligy U20 (17. a 18. února).

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Marek SONNEVEND
S juniorkami v extralize do-

šlo po velice špatném úvodu 
k hernímu i výsledkovému 

zlepšení. Čím hlavně?
„Jednoznačně tím, že se 

nám povedlo sehnat 
dvě hráčské posily na 
hostování. Kačka Za-
pfová i  Jana Dvořá-
ková výrazně zvedly 
naši útočnou kvalitu, 
která týmu do té 
doby hodně chyběla. 
Obě zmíněné holky 

odehrály turnaj třetího 

kola v Českých Budějovicích a Katka 
pak byla i na čtvrtém kole ve Střešo-
vicích, kde Jana chyběla kvůli zranění 
kotníku. I tak jsme na obou těchto tur-
najích porazily jak Střešovice, tak Frý-
dek-Místek a  tím oživily šanci udržet 
extraligu U20 bez absolvování baráže.“

Chytily se i  stávající členky 
družstva?
„Určitě ano, zabral společně celý 
tým. Z  dlouhodobého hlediska 
nám však dost chyběla útočná síla, 
kterou kolektivu dodaly právě Kač-
ka Zapfová s  Janou Dvořákovou. 
Takové lídry, kteří zapnou v těžkých 
situacích, každý potřebuje. Navíc se 
oproti začátku sezóny uzdravily tři 
mladší holky z  kadetek, jež za nás 
nastoupily a  taky hodně pomohly. 
Mančaft na tom předtím nebyl po 
sérii porážek psychicky dobře, prv-
ní vítězné zápasy ho celkově zvedly 

a nabudily, dodaly pozitivní motiva-
ci. Od té doby už hrajeme lépe.“

Což jistě budete chtít předvést 
i v rámci domácího turnaje pátého 
extraligového dějství, že?
„Přesně tak. V sobotu 17. a v neděli 
18. února budeme hrát doma proti 
Lanškrounu, Střešovicím a Frýdku-
-Místku, první a  třetí utkání v  Ná-
rodním sportovním centru, druhý 
zápas ve Sportcentru – DDM. Sr-
dečně zveme do hlediště rodiče, 
další rodinné příslušníky, kamarád-
ky i kamarády a všechny fanoušky, 
jejichž podpora nám může výrazně 
pomoct. Chceme navázat na minu-
lé vydařenější turnaje a  v  ideálním 
případě vyhrát skupinu C, tím po-
stoupit do vyšší čtyřky. To by nám 
hodně pomohlo k tomu, abychom 
se z  jedenáctého místa pořadí po-
sunuly před Frýdek na desáté, jež 
zajišťuje záchranu bez baráže. Hlav-
ní je zdraví, ať holky zůstanou v po-
řádku.“

Jak vidíte nelehkou situaci 
v první lize žen?
„Tam jsme to měly těžší tím, že jsme 
nadstavbovou část musely začínat tře-

mi dvojzápasy venku. Z těch se nám 
podařilo bodovat pouze jednou těs-
ným vítězstvím 3:2 v Plzni, jinak jsme 
dalších pět utkání prohrály 0:3. I když 
spousta setů byla velice vyrovnaná. 
Každopádně porážky v  Rudolfově 
rozhodly už s  předstihem o  tom, že 
se nevyhneme baráži o  prvoligovou 
záchranu. Jdou do ní totiž tři posled-
ní celky spodní nadstavbové skupiny, 
a my teď máme už takovou bodovou 
ztrátu, která nejde dohnat.“

Co tedy se zbytkem nadstavby?
„Rozhodně nic nevypustíme, nao-
pak do zbývajících utkání dlouhodo-
bé části prvoligové soutěže půjdeme 
naplno. Bude to výborná příprava na 
baráž, navíc hrajeme doma a  každé 
případné vítězství nám určitě pomů-
že směrem k  rozhodujícím bitvám 
o udržení, posílí sebevědomí. Potře-
bujeme na tom být dobře jak výkon-
nostně, tak psychicky i  zdravotně. 
Pak věřím, že zachráníme extraligu 
juniorek i první ligu žen. Všechno je 
o společně odvedené práci. Nesmí-
me věšet hlavy, naopak je potřeba 
zůstávat pozitivní, motivované a vě-
řit, jít za splněním svých cílů.“

MARKÉTA CHLUMSKÁ:
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pro Svrčinu

MARSEILLE, PROSTĚJOV Bez výraznějšího úspěchu odcestoval z Marseille na další turnaj v Rotter-
damu Jiří Lehečka. Česká tenisový jednička vypadla již ve druhém kole. Nejprve dokázal otočit utkání 
s Belgičanem Davidem Goffinem, když ve druhém setu dokonce odvrátil mečbol, pak ale nestačil na 
domácího Arthura Rinderknecha, se kterým sice dvakrát dotáhl manko 2:5 na 5:5, v koncovkách byl 
přesto úspěšnější soupeř. „Výkonům chyběla lehkost, byla to velká dřina. Nic jsem nevypustil, rval 
jsem se. Když tak budu pokračovat, přijdou lepší výsledky,“ je přesvědčený Lehečka.
O  kolo dál se dostal Tomáš Macháč, přestože měl 
nepříjemný los. Po výhře nad Andy Murraym porazil 
šestého nasazeného Itala Lorenza Musettiho a až pak 
prohrál s  polskou turnajovou jedničkou Hubertem 

Hurkaczem. „Když jsem se podíval na los, nic velké-
ho jsem nečekal. Ale podařilo se navázat na poslední 
výkony a  čtvrtfinále je hezký úspěch,“ poznamenal 
Macháč.  (lv)

Chennai
Dvouhra – 1. kolo:

Marseille
Dvouhra – 1. kolo: 

2. kolo:



PRAHA, PROSTĚJOV Na půdě 
SP Praha vstoupili do nadstavby 
prvoligoví basketbalisté BCM 
Orli Prostějov a  navázali na po-
slední úspěch v  základní části ve 
Zlíně. Proti domácím Sokolům 
byli většinou ve vedení, a přestože 
se úplně nevyvarovali herních vý-
padků, bylo jejich vítězství 80:75 
zasloužené.

Ladislav VALNÝ
Po vyrovnaném začátku, kdy se 
soupeři několikrát vystřídali ve 
vedení, Orli poprvé udeřili. Sou-
peři odskočili na 13:7, pak se ale 
zasekli v  útoku. V  rychlém sledu 
neproměnili tři nájezdy, pak pro 
změnu ztratili míč v  rozehrávce 

a  soupeř dokázal vyrovnat. Vy-
chýlená muška se pak přenesla na 
Pražany. Jejich výpadek potrestal 
z  trojek Klepač a  první čtvrtinu 
nakonec Orli vyhráli 21:13, když 
závěrečnou ukázkovou přihrávku 
Jenčíka zakončil Komárek.
Vstup do druhé čtvrtiny hostům 
vůbec nevyšel. Během dvou mi-
nut inkasovali sedm bodů za se-
bou a  téměř přišli o  vybudovaný 
náskok. Sokol měl pak hned čtyři 
možnosti otočit výsledek na svo-
ji stranu, ani jednou ale neuspěl 
a  pomohl Hanákům zpět do hry. 

Ti nabídnutou šanci využili a zača-
li si opět budovat větší vedení. Po 
trojce Slavíka poprvé vedli dvou-
ciferným rozdílem 36:26 a  v  po-
ločase měli na své straně nadějný 
výsledek 39:30, přestože poslední 
akci nedokázali přesně zakončit.
První body třetí čtvrtiny dal Klepač, 
pak se ale Orli dostali do problémů. 
Po třetím faulu musel střídat Havel, 
domácí se dostali do náporu a najed-
nou to bylo jen o dva body a kouč 
Michal Pešta zastavoval domácí 
kanonádu za cenu oddechového 
času. Ani to nepomohlo a po trojce 

Pelikána vedli 42:41 domácí. V pra-
vou chvíli se střelecky zvedl Nosek 
a  s  jeho pomocí tým Prostějova 
ukončil bodové sucho a  probil se 
k vedení 55:51 po třiceti minutách.
Ve zlepšeném výkonu Orli pokračo-
vali i na začátku poslední periody po 
dvou minutách odskočili na 60:53. 
Sokoli se zase přiblížili ve 34. minutě 
na rozdíl bodu a v tom okamžiku při-
šla klíčová pasáž střetnutí. Prostějov 
odskočil na 70:59 tři minuty před 
koncem. Domácí v  zoufalé snaze 
snížili až na dva body, vítězství ale 
pečetil trojkou Nosek.

„S týmem jsme se pochopitelně bavili o tom, že 
skupina bude hodně vyrovnaná a může se hodně 
zamíchat. Potvrdilo se to hned po prvním kole. Je 
jasné, že nemá smysl spekulovat a počítat různé 
varianty. Musíme prostě urvat, co půjde, na konci 
sezóny uvidíme, na co to bude stačit,“ říká trenér 
prostějovských Orlů Michal Pešta.
Úvodní duely potvrdily, že záchranářské boje 
berou všechny týmy s maximální vážností. Celek 
Basketbalu Polabí dokonce do Ostravy přijel po-
sílený o trojici hráčů z nymburské sestavy a na vý-
hře nad Snakes se podíleli Dávid Novák, František 
Rylich a Luboš Kovář, kteří mají za sebou i starty 

v  evropských pohárech. „Podobně si určitě po-
může i béčko USK Praha. Pro týmy z Kooperativa 
NBL je důležité, aby jejich rezervy hrály druhou 
nejvyšší soutěž,“ uvědomuje si Pešta.
Ve druhém kole skupiny o udržení budou mít bas-
ketbalisté výhodu domácího prostředí a  přivítají 
Chomutov, v jehož řadách nastupuje hned několik 
výborných hráčů. Jedním z nich je například Petr 
Macháč, kmenový hráč Děčína, který v probíhají-
cím ročníku hraje v Kooperativa NBL průměrně 

téměř třináct minut. „Uvidíme, v jaké sestavě sou-
peř dorazí. V každém případě musíme očekávat, že 
to bude fyzicky hodně náročný duel. Musíme se 
tomu přizpůsobit, budeme se rvát,“ říká Pešta.
Pokud Orli utkání zvládnou, dotáhnou se mini-
málně na jednoho z dvojice SP Basket, Basketbal 
Olomouc, které v Čajkaréně v rámci 2. kola čeká 
vzájemný duel. Na pěti výhrách navíc může zůstat 
i Ostrava. Ta hostuje na palubovce rezervy USK 
Praha.

BASKETBAL / KORFBAL www.vecernikpv.cz30

75:8075:80

Michal Pešta – BCM Orli Prostìjov:
„Bylo to nahoru – dolů s dobrým koncem pro nás. V prvním poločase domácí 
příliš dobře nebránili a my jsme dali šestnáct bodů z rychlých protiútoků. Po 
pauze se hráči Sokola zlepšili, my jsme se dostali do problémů a najednou jsme 
dokonce prohrávali. Naštěstí se nám podařilo pár střel, ty nás dostaly zpátky 
do hry. Před poslední akcí jsme si řekli, že ji rozehrajeme do rohu, kde nehrozí 
ztráta a rychlý brejk soupeře. Kluci to zvládli parádně.“

HODNOCENÍ TRENÉRA

Ostatní výsledky 1

TABULKA SKUPINY
Velká otoèka v Novém Jièínì 

Nový Jičín (lv) – I po dohrávce úvod-
ního kola finálové skupiny první ligy 
zůstávají junioři Prostějova bez po-
rážky. V  Novém Jičíně vyhráli 83:65, 
přestože se jim v  prvním poločase 
dlouho nedařilo a  do přestávky dali 
pouze osmadvacet bodů. Orli začali 
mizerně, první čtvrtinu prohráli 12:22 
a do poločasu pouze stáhli svoje man-
ko na sedm bodů. Klíčová byla třetí 
perioda. Hráči Prostějova se výrazně 
zvedli na obou polovinách palubovky, 
desetiminutovku ovládli v  poměru 
33:15 a pak už si bez potíží došli pro 
třetí výhru ve finálové části soutěže. 
„V  prvních minutách jsme se nedo-
kázali dostat do zápasu. Domácí toho 
využili. Po pauze už kluci převedli naši 
hru, nasazení bylo mnohem větší, než 
na začátku. Vítězství má velkou cenu, 
protože nás čekají dva těžké zápasy 
v Chomutově a Ústí nad Labem,“ řekl 
trenér Orlů Michal Pešta. 

RYCHLÉ INFO
pro Večerník

původní 
zpravodajství 

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

 Jakub Nosek

11  PODLEPODLE 

Po necelém měsíci si zahrál ostrý zápas 
a  zpočátku hledal svoji střeleckou parketu. 
V  prvním poločase zápasu na půdě SP Pra-
ha Jakub Nosek několik střeleckých pokusů 
neproměnil, po přestávce se ale dostal do velké 
pohody o  jedné šťastné trojce. Pak v  klíčových 
situacích své spoluhráče výrazně podpořil na 
cestě za důležitou výhrou. Zastavil se až na 
devětadvaceti bodech, poslední střelou navíc 
stanovil konečný výsledek.

Přestože Prostějov v Praze přes pětatřicet minut vedl, 
mohl cenný úspěch definitivně slavit až po závěrečné siréně. Klíčo-
vá byla situace mezi 35. a 37. minutou. Vše odstartoval koš Kaštila, 
po němž následovala trojka Noska. O chvíli později zakončil brejk 
Komárek a vše završil opět Nosek, který přidal přes faul Medka dal-
ší důležité body, a navíc proměnil i následný trestný hod.

Tým Prostějova posiluje šanci na udržení první ligy
PROSTĚJOV Stačilo jediné kolo a  si-
tuace v tabulce o záchranu první bas-
ketbalové ligy se pořádně proměnila. 
Posledních pět týmů dělí maximálně 
jeden bod a o příčky znamenající jisté 
udržení se soupeři budou zřejmě prát 
až do konce sezóny. Prostějovští Orli si-
ce zůstávají poslední, od předposlední 
pozice je ale dělí pouze skóre.

důležitou výhru

PROSTĚJOV Jinak vyrovnané 
tabulce extraligy dospělých ČR 
2023/24 zatím jasně vládnou 
korfbalisté KK Brno. A  právě 
nad tímto papírově nejsilněj-
ším soupeřem potřebuje tým 
Vosíme.cz Korfbal Prostějov 
zvítězit ve vzájemném duelu 6. 
kola soutěže na vlastní palubov-
ce haly RG a  ZŠ Otto Wichter-
leho PV.
Důležitá bitva v  pořadí průběžně 
druhého prostějovského mančaftu 
(4 body) s  vedoucím brněnským 
celkem (8 bodů) proběhne v neděli 
18. února od 17.00 hodin. Hanáci 
musí vyhrát, aby udrželi jak zatímní 
stříbrnou pozici, tak šanci opanovat 
základní část soutěže a tím si zajistit 
přímý postup do superfinále o mis-
trovský titul.

„Tak daleko se ještě nedíváme. Spíš 
je potřeba se co nejvíc soustředit na 
každé jednotlivé utkání tak, jak bu-
dou přicházet. Teď chceme odčinit 
těsnou a hodně nešťastnou porážku 
ve Znojmě, k  tomu potřebujeme 
opravdu kvalitní výkon,“ zdůraznil 
kouč korfbalistů Vosíme.cz David 
Konečný.
Ve městě okurek Vosy vedly během 
druhého poločasu už rozdílem šes-
ti košů, ještě dvě a půl minuty před 
koncem pak 18:16. Přesto nakonec 
padly 18:19 rozhodující trefou inka-
sovanou pouhých pět sekund před 
vypršením zápasového času. Tím je 
Modří Sloni bodově dotáhli, stejný 
zisk navíc mají i České Budějovice.
„Pořád platí, že chceme být po dlou-
hodobé fázi extraligy aspoň třetí 
a tím postoupit do semifinále. Brno 

však bude velice těžkým protivní-
kem, naposledy vysoko zvítězilo 
v Budějovicích. Má sice dost mladý, 
ale moc šikovný a rychle se zlepšující 

tým. Na druhou stranu platí, že nám 
se proti KK dlouhodobě daří, i mi-
nule jsme u nich vyhráli,“ připomněl 
Konečný.

Nedělní podvečer na Reálce tudíž 
slibuje skutečně žhavou a  divácky 
atraktivní korfbalovou událost. „Vě-
řím, že pokud navážeme na dobré 

výkony z většiny předchozích zápa-
sů ve Znojmě i s Českými Budějovi-
cemi, tak můžeme proti Brnu uspět,“ 
zdůraznil David Konečný.  (son)



PROSTĚJOV Ideální příležitost 
vítězně odstartovat do jarní části 
2. ligy mužů JM 2023/24 a tím se 
výsledkově chytit měli házenkáři 
Sokola II Prostějov. Ve 12. kole 
soutěže totiž přivítali hratelné 
Maloměřice B, jež přijely v  dost 
oslabené sestavě jen se třemi hrá-
či na střídání. Přesto si odvezly 
oba body, poražení tak zůstali 
v  důsledku jedenácté sezónní 
prohry nejtěsnějším poměrem 
23:24 (9:12) pevně přikovaní 
k předposlednímu místu tabulky.
Velice průměrně začaly oba týmy. 
Střídaly lepší momenty a povedené 
akce s  různými chybami i  nepřes-
nostmi, skóre se tak nějakou dobu 
přelévalo ze strany na stranu. Od 
stavu 3:4 pak domácí střelecky taže-
ní Jiřím Kosinou přidali jak tempo, 
tak kvalitu. A obratem na 6:4, kdy se 
ke Kosinovi přidali v útoku zkušený 

Michal Jurik a  mezi tyčemi mladý 
Matyáš Micka, šli nahoru.
Potom to vypadalo ještě chvíli na-
dějně, leč Hanáci nevyužili opako-
vané možnosti zvýšit své vedení. 
Místo toho postupně upadli do 
velké ofenzivní krize. Počínaje skóre 
8:6 v  19. minutě kazili přihrávky, 
ztráceli míče a netrefovali své poku-
sy, čehož úsporně, přitom trpělivě 
hrající protivník v čele s produktiv-
ním Jiřím Havlátem využil k otočení 
vývoje střetnutí (8:10).
Po přestávce Sokol II pokračoval 
v trápení, brzy ztrácel už 10:14. Na-
čež alespoň dílčím zlepšením zahájil 
stíhací jízdu. Z  předchozí krize se 
trochu zvedl Šimon Hudeček, so-
lidně si počínali nadále Jurik a nově 
Šimon Kintr, zkušenostmi pomáhal 
Marek Šuba, vydařenými zákroky 
brankář Micka. Proto Ordeltovi svě-
řenci několikrát dotáhli na rozdíl je-

diného gólu (14:15, 16:17, 19:20).
Navíc měli pokaždé balón v držení 
a  mohli srovnat, ovšem nikdy to 
nedokázali. Buď o  mičudu vlastní 
hrubkou přišli, nebo neúspěšně vy-
pálili. Často si přitom vylámali zuby 
na výborném gólmanovi Jiřím Do-
leželovi, proti němuž zahodili hned 
čtyři sedmičky...
Po odskočení SHC z  21:22 na 
21:24 dvě minuty před koncem se 
tudíž zdálo být rozhodnuto, nicmé-
ně prostějovští chalani ještě vybojo-
vali aspoň remízovou naději. Kintr 
plus Kosina snížili na rozdíl jediné-
ho zásahu, vzápětí zdržující hosté 
(podporovaní v tom i rozhodčími) 
chybovali a  Jiří Kosina měl v  po-
slední sekundě na ruce výslednou 
plichtu. Jeho ránu z dálky však Do-
ležel vyrazil, tím nastal definitivní 
konec. Pro „dvojku“ zase porážkový 
– 23:24.  (son)

Domácí měli do krajského derby 
v  nezvyklém termínu sobotního 
dopoledne (kvůli večernímu Spor-
tovnímu plesu) raketový vstup. Byli 
maximálně vyhecovaní a  odhodla-
ní, střetnutí dávali ohromnou porci 
energie a zpočátku se jim dařilo hlav-
ně v útoku. Když pak od 9. minuty 
za stavu 4:4 výrazně přidali v obraně, 
za niž se perfektně rozchytal Pavel 
Navrátil, utekli i  zásluhou čtyř gólů 
Martina Popelky z křídla na 7:4.
Zaskočení hosté se však postupem 
času přizpůsobili, také přidali de-
fenzivně. A  především díky pro-
duktivnímu Eriku Kašparovi nejpr-
ve skóre srovnali (7:7) a ve zbytku 
úvodního poločasu otočili (9:10). 
Hákáčko se totiž vepředu přestalo 

prosazovat, přišla na něj brankově 
hluchá pasáž. Nicméně se s pomocí 
nadále pevné defenzivy jištěné vý-
tečným Navrátilem povedlo držet 
rovnocenný průběh těžkého duelu, 
jehož kvalita byla na druholigové 
poměry skutečně top.
Po přestávce olomoucký adept 
postupu do první ligy odskočil na 
10:12 a chvíli to vypadalo, že přebí-
rá taktovku mače. Ale opravdu jen 
chvíli. Bojovníci Sokola totiž vzápětí 
znovu zabrali, aby si obrovským na-
sazením, entuziasmem i týmově sup-
rovým bráněním vzali vedení zpět. 
Klíčový význam přitom měla šňůra 
čtyř přesných tref za sebou (14:12), 

od té doby už svěřenci trenérského 
triumvirátu Ševčík, Grulich a Ševčík 
neustále zůstávali vepředu.
Milan Filon, nová posila z  Hranic, 
výborně řídil ze střední spojky ofen-
zivní hru, křídelník Popelka přidal 
další tři góly, vícekrát skórovali též 
Marek Dostál, Rostislav Podhráz-
ský, Jan Oščádal či Dušan Knápek, 
mezi tyčemi vše jistil skvěle čapající 
Jan Mayer. Kostelečtí tak zásluhou 
působivé kolektivní dřiny utekli na 
22:18 osm minut před koncem. Což 
možná vypadalo, že je rozhodnuto, 
ovšem zdaleka ještě nebylo.
Výběr HBC nic nevzdal, místo toho 
využil několika sporných výroků 

rozhodčích v  jeho prospěch a  do-
stal HK pod zvýšený tlak. Z čehož 
rezultovalo nové snižování stavu 
vedoucí až k nesmírně dramatické-
mu závěru. V  čase 59.27 dokonce 
fantom Kašpar vyrovnal na 23:23, 
leč domácí pořád měli k  dispozi-
ci svůj poslední útok. Z  něj se po 
oddechovém čase individuálním 
průnikem prosadil Podhrázský, do 
vypršení zápasového času zbývalo 
pouhých sedm vteřin! A  když pak 
Hanáci ustrážili zoufalý kontr sou-
peře včetně volného hodu po finál-
ní siréně, mohli propuknout v obří 
společný jásot z  nesmírně cenné 
výhry – 24:23!

Od začátku tryskala z celého 
vašeho mužstva obrovská energie, 
motivace a  chtění. Jak jste se na 
krajské derby připravovali?
„Příprava na tohle utkání odstarto-
vala vlastně už turnajem ve Velké 
Bystřici před týdnem. Byli jsme tam 
v dost okleštěné sestavě a nedopadli 
moc dobře, Olomouc se taky zúčast-
nila. Ale nenarazili jsme na ni, což 
bylo asi dobře. Oni viděli, jak hraje-

me špatně, a  tím nás možná dneska 
podcenili. Zatímco my jsme je viděli 
taky a mohli se na ně nachystat, jak co 
hrají. Během pátečního tréninku jsme 
se pak připravovali na konkrétní akce 
soupeře, pustili jsme si i nějaká videa 
z  bystřického turnaje. Celý týden 
a  hlavně před zápasem jsme se sna-
žili co nejvíce vyhecovat, v  hlavách 
správně nastavit. Abychom dobrým 
výkonem navázali na poslední pod-
zimní kolo s  Újezdem u  Brna. Proti 
Olomouci jsme tak šli s vírou ve vy-
rovnaný boj, a že ji můžeme i porazit.“

Pomohl vám vydařený ná-
stup?
„Určitě. Začátek jsme měli výbor-
ný a pořád vedli, nejvíc 7:4. Potom 

hosté vystřídali gólmany, my jsme 
se přestali prosazovat střelecky, mož-
ná nám na chvíli trochu došly síly. 
A v poločase jsme gól ztráceli.“

Co se dělo dál?
„O přestávce v šatně jsme si řekli, že 
do toho musíme zase vletět a navázat 
na úvod první půlky. Což se od stavu 
10:12 znovu dařilo hlavně skvělou 
obranou. Včas jsme vystupovali k je-
jich střelcům, nedávali jim prostor 
a rychle s nimi chodili do kontaktů, 
aby neměli čas na zakončení. Tahle 
taktika nám většinu utkání perfektně 
vycházela, proto jsme skoro pořád 
vedli o jeden až tři góly.“

Vyhráli jste dnes především 
výtečnou defenzivou?
„Přesně tak. Bránili jsme fakt pa-
rádně a  potvrdili to, co nám opa-
kovaně říkají trenéři: že zápasy vy-
hrává právě obrana. V  útoku třeba 
nejsme až tolik dobří, jinak bychom 
nebyli ve druhé lize. Ale máme na 
to opravdu kvalitně bránit, pokud 

chceme a správně k tomu přistoupí-
me. Dneska se nám defenzivní část 
hodně dařila, silnou Olomouc jsme 
ubránili na třiadvacet branek. Což je 
super.“

Přesto byl závěr dramatic-
ký, z  vašeho vedení 22:18 HBC 
srovnal půl minuty před koncem 
na 23:23. Jak jste viděl infarktový 
finiš?
„Vím, že Olomouc umí zápasy právě 
v  koncovkách otáčet. Přesto jsem 
pořád věřil, že vyhrajeme. Museli 
jsme to trochu zdramatizovat pro 
diváky. (smích) Zbývala necelá půl-
minuta, během time-outu jsme si 
nachystali varianty poslední útočné 
akce a Rosťa Podhrázský to perfekt-
ně zakončil. Potom už jsme výsledek 
v  závěrečných sekundách uhájili, 
tentokrát přišla zasloužená vítězná 
odměna za odvedenou práci.“

Vy osobně jste měl v  útoku 
spoustu místa na časté zakončo-
vání z křídla. Čím to?

„Na křídle to hodně závisí na prá-
ci krajní spojky, a  já musím říct, že 
s Rosťou Podhrázským se mi na pra-
vé straně hraje skvěle. On mi umí vý-
borně vytvořit prostor a pak přihrát 
v momentně, kdy se křídlo soupeře 
k  němu stáhne. Proto většinou mí-
vám tolik místa na střelbu. Dneska se 
mi ze začátku dařilo, proměnil jsem 
první své čtyři pokusy. Potom Olo-
mouc vystřídala brankáře, ten druhý 
chytal trochu jinak a mně trvalo, než 
jsem se znovu chytil. Ale nějaké góly 
jsem pak ještě dal, pomohlo počkat 
si více ve vzduchu a házet mu to pod 
nohy. Celkově z  mé strany myslím 
docela dobrý zápas, hlavní je samo-
zřejmě týmové vítězství nad favori-
tem.“

Do dalších střetnutí však ne-
smíte polevit, ne?
„Ano, to bude důležité. Porazit Ol-
mik je paráda, všichni jsme si to 
přáli. Teď ale musíme stejně dobře 
i  pokračovat. Příště nás čekají ven-

ku junioři Litovle, tedy další těžký 
soupeř, opět se musíme od začátku 
hecovat a  makat hlavně do obrany. 
Celkově by bylo ideální zopakovat 
vítěznou šňůru z  podzimu, vyhrát 
víc utkání za sebou. S klukama jsme 
si před jarní částí říkali, že máme za 
cíl dostat se v konečném pořadí do 
top trojky. Přezimovali jsme pátí, 
chceme ještě výš a  výhra nad Olo-
moucí nám určitě pomůže. Pokud 
nepolevíme.“
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PARÁDA: 
KOSTELEC NA HANÉ Jedním 
slovem vynikající. Takovou úro-
veň měl zápas 12. kola 2. ligy 
mužů JM 2023/24 (na danou 
soutěž), který otevíral jarní část. 
A právě takový byl i výkon há-
zenkářů TJ Sokol Kostelec na 
Hané HK, kteří díky tomu pora-
zili na vlastní palubovce druhý 
celek tabulky z Olomouce 24:23 
(9:10). Naprosto zaslouženě!

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND

TJ Sokol Kostelec na Hané HK – HBC Olomouc 1966 
Brankový sled: 2:2, 4:2, 4:4, 7:4, 7:7, 
9:8, 9:10, 10:12, 14:12, 15:14, 17:14, 
18:17, 20:17, 22:18, 22:21, 23:23, 
24:23. Novosád a Oškera. 

5:3.  1/0:1/0. 
Diváci: 75 platících (celkem 150).

24 : 2324 : 23
(9:10)

Sestava a branky Kostelce: Navrátil, Mayer – Prášil 1, Bílek, Popelka 7, Dostál 
Kašpar 9, Kozmík a Hájek 3.

Jan Ševèík – asistent trenéra 

„S klukama jsme si před zápasem řekli, že jestli ho chceme vyhrát, tak jedině 
obranou. Vepředu nějaké góly vždycky dáme, třeba i  ušmudlané, ale hlavně 
musíme dobře bránit. Kluci přesně plnili to, co jsme po nich chtěli, výborně 
vystupovali na ostré spojky Olomouce. Soupeř to pak sice párkrát dohrál do 
pivota, ale s tím se při takové obraně musí počítat. Vedle výborného plnění tak-
tických plánů bylo hodně důležité i naše obrovské nasazení podložené chtěním, 
bojovností. Dříve jsme mívali velice špatné první poločasy, až jsme si po dvou 
vysokých porážkách v úvodu sezóny řekli, že takhle to dál nejde. Že musíme 
více makat na tom, abychom byli hlavami naplno v utkáních od první minuty. 
Dnes se ohromné zlepšení v tomto směru zase projevilo. A naše defenziva? Fakt 
vynikající! Na rychle hrající Olomouc jsme se důkladně připravili a dokázali 
ji většinu střetnutí perfektně ubránit. Hosté sice v dramatickém závěru dotáhli 
svou ztrátu čtyř gólů vyrovnáním na 23:23, ale my jsme si vzápětí vzali odd-
echový čas a  přesně řekli, co chceme zahrát. No a  vyšlo to. Velkou pochvalu 
zaslouží úplně všichni hráči, byla to kolektivní práce. Nová posila Milan Filon? 
Hraje se mnou v extraligových Hranicích, ale nemá tam tolik vytížení, kolik by 
chtěl. Proto jsem ho nalákal na hostování do Kostelce, dnes hrál skoro celých 
šedesát minut a hodně nám pomohl. Klukům nesmírně děkuju za skvělý výkon, 
celý tým předvedl něco neskutečného a házenkářský bůh nás odměnil cenným 
vítězstvím nad favoritem!“

HODNOCENÍ TRENÉRA

Martin Popelka:
KOSTELEC NA HANÉ Na sklonku podzimní části druhé ligy 
kostelečtí házenkáři remizovali s  vedoucím Újezdem u  Brna, 
v sobotu dopoledne při premiéře odvetné fáze soutěže porazili 
průběžně druhou Olomouc. Opět tak potvrdili svůj potenciál 
i  schopnost hrát nejlépe proti opravdu silným soupeřům. Top 
střelcem TJ Sokol HK na cestě k  hodnotnému vítězství 24:23 
nad HCB byl se sedmi gólovými trefami Martin Popelka.

Foto: internet

Mizérie Sokola II trvá

 Foto: Marek Sonnevend

 Foto: Marek Sonnevend

Brankový sled: 2:1, 2:3, 3:4, 6:4, 8:6, 
8:10, 9:12, 10:14, 12:14, 14:15, 14:17, 
16:17, 17:20, 19:20, 21:22, 21:24, 
23:24. 

3:4. 7/3:4/3. 
Diváci: 60.

23 : 2423 : 24
(9:12)

M. Micka, Kaštyl – Jurik 5/1, Jurík, Korsa 1, 

Svatopluk Ordelt a Tomáš Jurík.

Havlát 9/3, Havelka 4, Jung 3.

Drama do poslední sekundy 
se šťastným koncem 

 – trenér 

„Úvodní čtvrthodinu jsme hráli docela slušně a  vedli 
8:6, ale bohužel nezvýšili. Místo toho se to dál tahalo, 
do vedení šli během našeho špatného úseku hosté. A pak 
měli vlastně pořád navrch o jeden až tři góly. Ve druhém 
poločase jsme několikrát dotáhli na nejtěsnější rozdíl, 
mohli vyrovnat, klidně jít třeba i nahoru. Buď jsme ale 
ztratili balón, nebo neproměnili střelu, k tomu je nutné 
připočítat čtyři zahozené sedmičky a několik vyloučení. 
Taky jsme měli trochu smůly, opakovaně trefovali tyče 
nebo břevna. Soupeř tak zůstával neustále ve vedení 
a se štěstím jej udržel až do konce, byť jsme mohli získat 
aspoň bod. Co říkám na úplný závěr? Byl už dost hek-
tický, kluci bojovali, rozhodčí tam těsně před koncem 
mohli odpískat sedmičku pro nás, ale neodpískali. Naši 
porážku bych však na sudí neházel, můžeme si za ni 
sami. Utkání jsme měli ve svých rukách a nedokázali ho 
otočit, případně aspoň zremizovat. Béčko Maloměřic 
dorazilo v  hodně hratelné sestavě, proto je prohry 
dvojnásob škoda. Mít dva získané body na kontě po 
dvanácti kolech je samozřejmě moc špatné, ale sezóna 
zdaleka nekončí. Nesmíme nic předem vzdávat, naopak 
je potřeba dát hlavy nahoru a  zkusit zabrat. Každý 
zápas začíná stavem 0:0, kromě dvou tří nejlepších 
mančaftů v čele soutěže se proti všem ostatním dá hrát. 
Proto určitě můžeme začít častěji bodovat, pokud se se-
jdeme v kompletnější sestavě a budeme hrát dobře.“

HODNOCENÍ 
TRENÉRA
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„Přerovský okrsek sdružoval atletic-
ké kluby hanácké, středomoravské 
a  taky ze severní Moravy. Družstvo 
mužů SK Prostějov patřilo v  letech 
mezi první a  druhou světovou vál-
kou k  nejlepším v  týmové soutěži 
Župního přeboru, který dokázalo v té 
době vyhrát dohromady osmkrát.

Například v roce 1931 dosáhli prostě-
jovští atleti v rámci Župního přeboru 
při utkání s  Vítkovicemi těchto vý-
sledků: 800 metrů 1. Dvorský 2:04,9 
minuty, koule 1. Hyndrich 13,24 met-
ru, 100 metrů 1. Těhník 11,6 sekundy, 
disk 1. Hyndrich 36,09 metru, 110 
metrů překážek 1. Lipčík 16,8 sekun-
dy, výška 1. Zoubek 165 centimetrů.
Za druhé světové války v letech 1941 
až 1945 neměl amatérský sport žád-

né trenéry, manažery, maséry ani lé-
kařské prohlídky. Pomoct mohly jen 
rady funkcionářů a starších závodníků 
(Jaroslav Vysloužil – Bachri, Míťa Zik-
mund). Každý trénoval sám dle mož-
ností, v zimě jsme cvičili v tělocvičně 
Masarykovy školy. Už jako dorostenec 
jsem vedl tamní cvičení, a  navíc hrál 
hokej za Spartu.
Z té doby uvádím jen některé výsledky. 
Rok 1940 – mé první závody v Lískov-

ci za žáky SK Prostějov: vyhrál jsem 
dálku a  pomohl k  prvenství štafetě 
4x60 metrů, Adamík byl první ve výš-
ce. Rok 1941 – Přebor Moravy mladší-
ho dorostu: získal jsem stříbro ve výš-
ce 160 centimetrů a zlato v dálce 600 
centimetrů, mezi mladšími dorostenci 
jsem byl tehdy druhý nejlepší v  celé 
ČSSR za Fikejsem (615 cm).
Rok 1942 – závody v Přerově: mé ví-
tězství v dálce 615 cm a druhé místo 

v tyči 300 cm. Závody v Prostějově: 
tyč 2. Mrázek 300 cm, 3. Adamík 
280 cm, dálka 1. Sonnevend 653 
cm, 3. Mrázek 627 cm. Mistrovství 
Moravy v  Brně: tyč 1. Mrázek 318 
cm, 2. Adamík 290 cm, dálka 1. Mrá-
zek 631 cm. Rok 1943 – Mistrovství 
Moravy staršího dorostu v Brně: 1. 
Mrázek 670 centimetrů! Každoroč-
ně se mi tedy dařilo dost zlepšovat.“
 Pokračování příště! 

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

PROSTĚJOV Na jaře předloňského 
roku zesnul jeden z nejlepších spor-
tovců prostějovské historie, legen-
dární atlet Jan Mrázek (na snímku). 
Sedminásobný mistr republiky v bě-
hu na 110 metrů překážek, svého ča-
su národní rekordman nejen v této 
disciplíně a posléze vynikající vete-
rán aktivně závodící až do velmi vy-
sokého věku sepsal ještě před svým 
skonem paměti krátce rekapitulující 
vlastní život. Dcera Jana Mrázka ne-
smírně cenný text ochotně poskytla 
Večerníku. A vy si díky tomu může-
te v našem seriálu přečíst, na co vše 
atletický nadšenec a člen Síně slávy 
prostějovského sportu vzpomínal.

TŘETÍ ČÁST: PRVNÍ ZÁVODY A VÝSLEDKY 

 Foto: Marek Sonnevend

9. ročník Župního přeboru 1932: 
1. Prostějov  64,5
2. Vítkovice  43,5
3. Zlín  41

8. ročník Župního přeboru 1931: 
1. Prostějov  69
2. Vítkovice  35
3. Zlín  28

7. ročník Župního přeboru 19330: 
1. Prostějov  61
2. Vítkovice  29
3. Přerov  24

6. ročník Župního přeboru 1929: 
1. Prostějov  78
2. Přerov  43
3. Zlín  17

5. ročník Župního přeboru 1928: 
1. Přerov  58
2. Prostějov  56
3. Olomouc  12 

PROSTĚJOV Turnajově rušný 
začátek nového kalendářního 
roku prožil Our Hope Boxing 
Club Prostějov. Nový progresiv-
ní oddíl, jenž letos na jaře oslaví 
druhé narozeniny své úspěšné 
existence, absolvoval během led-
na několik různých akcí.

Marek SONNEVEND
Nejprve to bylo už 6. kolo Národní 
ligy boxu ČR 2023/24 pro Jihomo-
ravskou oblast v  Mikulově. Výbor-
nou zápasovou premiéru tam pod-
stoupil Mikuláš Dvorský (přípravka, 
váhová kategorie do 45 kilogramů). 
„Proti Horákovi ze Spideru Olo-
mouc boxoval moc hezky a na to, že 
jde o  hodně mladého nováčka, tak 
i  s  přehledem. Sudí rozhodli o  vý-
sledkové remíze,“ přiblížil šéftrenér 
OHBC PV Martin Klíč.
Ke svému třetímu střetnutí v životě 
nastoupila v Mikulově Ema Bartošo-
vá (kadetky, do 54 kg). „Podala skvě-
lý výkon, nad Staňkovou z  Ostravy 
měla jasně navrch a  porazila ji r.s.c. 
ve třetím kole. Pro Emu šlo o první 
vítězství v ringu a tím pádem velkou 
radost,“ pousmál se Klíč.
Třetím z  jeho svěřenců ve vinařské 
oblasti byl zkušený Dorian Kropog 
(kadeti, do 52 kg). „Absolvoval 
špičkový souboj s  nejlepším Slová-
kem této věkové i váhové kategorie 
Harasníkem. Nejen podle našeho 
názoru byl Dorian jednoznačně 
lepší díky perfektnímu dodržování 
taktiky a  kvalitnímu výkonu, bohu-
žel rozhodčí to viděli jinak a nechali 
ho nezaslouženě prohrát na body,“ 
litoval kouč.

Ester Dvorská (školní mládež, do 
64 kg) vycestovala se svým otcem 
a  trenérem Oldřichem Dvorským 
na turnaj Národní ligy boxu ČR 
2023/24 až do dalekého Duchco-
va. „Šlo o klání Severočeské oblas-
ti, které jsme pro Ester vybrali, aby 
měla dobré utkání proti solidní 
soupeřce. Tou byla domácí Farka-
šová, nad níž naše reprezentační 
naděje zvítězila přesvědčivě na 
body,“ hodnotil Klíč.
Nejmladší talenty prostějovského 
Our Hope Boxing Clubu pak vyra-
zily do Brna, kde proběhlo úvodní 
kolo nové soutěže pro začínající 
rohovnické benjamínky, a sice Bo-
xing Challenge ČBA Jihomorav-

ské oblasti. „Z  naší Baby Boxing 
školičky poprvé šli do zápasů Ro-
man Znaiduk, Matvei Ukrainets 
a Hynek Ťuík. Nastoupili i někteří 
trochu zkušenější, jmenovitě Sára 
Dvorská, Ema Bartošová, Kateřina 
Štvrtecká, Daria Ukrainets a Poli-
na Znaiduk. Pro děti to byl super 
turnaj v  novém projektu České 
boxerské asociace,“ chválil Martin 
Klíč.
Nabitý program OHBC PV pokra-
čuje také v  únoru, jeho vrcholem 
bude start Doriana Kropoga, Šimo-
na Dvorského, Ester Dvorské i  Sáry 
Dvorské na mezinárodním turnaji 
v  Ukrajině kousek za slovenskými 
hranicemi.

Koncem února hurá na Ukrajinu!
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